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Projekt za šest 
gorenjskih občin
Projekt Obnovljivi viri v Alpskem
prostoru, ki ga v večji meri financira
Švica, bodo po treh letih priprav v
enem mesecu ali v dveh končno le za-
čeli izvajati v šestih gorenjskih obči-
nah.
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AKTUALNO

Ob koncu tedna bo zelo mrzlo
in vetrovno. V noči na soboto
in v soboto bo občasno rahlo
snežilo. 

VREME

jutri: oblačno s sneženjem ..
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Železniške postaje 
ne dajo
Država je začela pripravljati prostor-
ski načrt za novo elektrificirano progo
Ljubljana-Kranj-Jesenice. V jeseniški
občini nasprotujejo selitvi železniške
postaje iz središča Jesenic, od države
pa pričakujejo, da bo poskrbela za
obnovo zanemarjene postaje.
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GORENJSKA

Najbolj si želi dvigniti
kozla v Kitzbühlu
"Pred zadnjima dvema tekmama
sem bil prvič v življenju prepričan, da
sem sposoben priti na zmagovalni
oder. Upam, da se bo to zgodilo čim
prej," pravi Andrej Šporn, trenutno
petnajsti smukač sezone.
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Kaj je v koalicijski 
pogodbi?
Dohodninska lestvica bo spremenje-
na, prejemki strokovnjakov naj bi bili
manj obdavčeni, povečali naj bi olaj-
šave za raziskave in razvoj, z uvedbo
socialne kapice bi omejili prispevke
za socialno varnost ...

15

GG+

65 let Prvi predhodnik tednik Gorenjec leta 1900
Gorenjski časnik od leta 1947
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Katja Štruc

Zgornje Gorje - Na skupšči-
ni delničarjev je bila ime-
novana tudi komisija za
prodajo tega deleža, ki je
sestavljena iz predstavni-
kov vseh treh skupin delni-
čarjev (51-odstotni lastnik
je država, 25 odstotkov je v
lasti dvanajstih občin, 24
odstotkov pa pripada več
kot deset tisoč fizičnim
osebam). "Razlog za proda-
jo je v tem, da se je večinski
lastnik, to je država, odlo-
čil, da proda svoj delež, kar
je tudi v skladu z odločitva-

mi Agencije za upravljanje
kapitalskih naložb Repu-
blike Slovenije (AUKN)," je
povedal Ivan Novak, direk-
tor Družbe TNP, d. d.
"Družba Šport hotel Po-
kljuka, d. o. o., se bo cenila
kot celota. Pričakujemo, da
bo prodajna cena dobra, saj
je hotel popolnoma obnov-
ljen in smo vanj vložili pri-
bližno 1,5 milijona evrov, v
kar je všteto tudi trženje
destinacije Pokljuka. Med
kupci pričakujemo nekoga,
ki ima že to dejavnost, zna-
nje, trg in sposobnost, da
bo hotel v polni meri obra-

toval naprej. Velik potenci-
al predstavljajo profesio-
nalni športniki, za katere
je Pokljuka idealna za pri-
prave, treninge in tudi tek-
movanja, tudi v povezavi z
drugimi ponudniki na tem
območju."

S prodajo naložb in ne-
premičnin bodo dobili del-
ničarji izplačane deleže,
glede na število delnic v od-
visnosti od višine prodajne
cene, ki jo bodo dosegli na
trgu. "O višini je sedaj real-
no težko govoriti," je še de-
jal Novak. 

Šport hotel Pokljuka je naprodaj
Delničarji Družbe za spodbujanje razvoja Triglavskega narodnega parka
(Družba TNP, d. d.) so se na skupščini odločili za prodajo 
74,8-odstotnega deleža v Družbi Šport hotel Pokljuka. 

Leto LXV, št. 10, cena 1,50 EUR, 13 HRK Odgovorna urednica: Marija Volčjak Časopis izhaja ob torkih in 0b petkih info@g-glas.si www.gorenjskiglas.si

Delničarji pričakujejo, da bo prodajna cena prenovljenega hotela dobra. 

112.
Glasova preja

Kaj pa imata skupnega Finžgar in kranjska klobasa? Njun skupni imenovalec je v osebi 
gosta te Preje: dr. Janez Bogataj je pisateljev pranečak, pri njem je preživel svoja otroška
leta; v zadnjih letih pa je napisal več knjig o slovenski kulinariki, zadnja je monografija 
Mojstrovine s kranjsko klobaso. 
S prvakom slovenskih etnologov se bo pogovarjal Miha Naglič.

Preja bo v Hiši kulinarike Jezeršek v Sori pri Medvodah v četrtek, 16. februarja, ob 19. uri.

Prosimo, da udeležbo na Glasovi preji potrdite na tel. št.: 04/201 42 00 ali 
po e-pošti na: dina.kavcic@g-glas.si. Vabljeni! 
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Nad 
prodajalko 
s solzivcem
Neznana moška sta v
torek zvečer s solzivcem
onesposobila prodajalko
Pekarne Umnik 
v Kranju. Blagajne 
nista znala odpreti.

� 12. stran

20%
popust

Na redno ceno fiksnega

ali mobilnega telefona

in dodatne opreme le v

času super ugodnih dni.
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Super ugodni dnevi v Telekomovem centru Kranj
od 30. januarja do 4. februarja 2012
Obiščite Telekomov center Kranj, kjer vas v času od 30. januarja do
4. februarja 2012, poleg akcijskih ponudb in ugodnosti čaka, 20-odstotni popust
na redno ceno fiksnega ali mobilnega telefona in dodatne opreme. Vabljeni!

O Finžgarju in kranjski klobasiZgodba o ponosu, 
pohlepu in izgubljenih
priložnostih
Nekdanji dekan dr. Jože Florjančič je bil oproščen
obtožb o zlorabi položaja, ponareditve listin in
zatajitve finančnih obveznosti.

� 5. stran

� 16., 17. stran
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Mateja Rant

Kranj - "Majda Pipan ima ob
visoki strokovnosti tudi te-
nak posluh za sočloveka, s
katerim je pomagala rešiti
marsikatero težavo tako mal-
čku kot njegovim staršem ali
vzgojiteljici," so med drugim
zapisali v utemeljitvi prizna-
nja, ki ga zavod za šolstvo
podeljuje za dosežke pri uva-
janju novosti v vzgojno-izo-
braževalnih ustanovah, za
nove rešitve s področja raz-
voja kurikuluma ter ustvar-
jalne in inovativne metode
učenja ter poučevanja.

Majda Pipan je svojo po-
klicno pot začela leta 1974
kot vzgojiteljica predšolskih
otrok, že od leta 1979 pa je
bila na delovnem mestu po-
močnice ravnateljice, in si-
cer najprej v Kranjskih vrt-
cih, do upokojitve lani de-
cembra pa v Vrtcu Škofja
Loka. Z zavodom za šolstvo
aktivno sodeluje zadnjih pet-
najst let. "Bila je vodja men-
torskega vrtca in kot vodja

razvojnega tima je z delova-
njem v mreži mentorskih
vrtcev veliko pripomogla k
prenosu dobrih rešitev vodil-
nemu in strokovnemu oseb-
ju gorenjskih vrtcev," so po-

jasnili pri zavodu za šolstvo.
Od leta 2002 je sodelovala
pri pripravi strokovnih gra-
div in izvedbi srečanj v mre-
ži. "Pri vodenju in izvajanju
študijskih skupin za strokov-

ne delavke je pokazala visoko
zavzetost in uspešno delo."
Bila je ena od idejnih vodij
inovacijskega projekta Glas-
beni vrtec Bobenček. "S svo-
jim zgledom je pokazala
strpnost in občutek za dru-
gačnost," so še dodali pri za-
vodu za šolstvo. Ob pripravi

kurikula za vrtce je sodelova-
la v delovni skupini za pri-
pravo področja matematike
in s sodelovanjem pri uvaja-
nju kurikula v prakso pripo-
mogla k razumevanju in
uveljavitvi prenove v vrtcih,
so pojasnili na zavodu za šol-
stvo. Dvanajst let že sodeluje
tudi v organizacijskem odbo-
ru tradicionalne prireditve
Skupna je mladost.

Priznanje Majdi Pipan
Med petimi dobitniki letošnjih priznanj Blaža Kumerdeja za dosežke na področju šolstva je tudi
Kranjčanka Majda Pipan.

Danes ob 18. uri bodo v
Knjižnici Blaža Kumer-
deja na Bledu odprli raz-
stavo o Kumerdejevih na-
grajencih, ki bo na ogled
do konca februarja.

KOTIČEK ZA NAROČNIKE

Anketa za zgodnje poletne 
počitnice
Ker želimo čim bolj ugoditi vašim željam in pričakovanjem,
vas pozivamo k sodelovanju v anketi, kam bi šli raje na te-
denske počitnice konec meseca maja. Izbirate lahko med
dvema destinacijama, to sta:

-   otok Rodos v Grčiji ali
-   severni, turški del otoka Ciper.

Odgovore z vašimi podatki pričakujemo najkasneje do sre-
de, 15. februarja, na naslovu Gorenjski glas, Bleiweisova ce-
sta 4, Kranj ali na: koticek@g.glas.si. Vsi prejeti odgovori
bodo sodelovali v žrebanju. Prva nagrada je bon v vrednosti
20 EUR za izbrani program počitnic s Kompasom, tri maji-
ce pa podarja Gorenjski glas.

Nagrajenci nagradne križanke

Srečo pri žrebu nagradne križanke z geslom Velik popust pri
plačilu letne naročnine so imele: Ivanka Novak iz Tržiča, Mici
Černilec iz Žirovnice in Ivica Dolen z Golnika. Čestitamo!
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izžrebanemu naročniku časopisa

Knjigo prejme DAMIJAN ROBNIK z Jezerskega.

Jasna Paladin

Kranj - Zavod za zdravstveno
varstvo Kranj je k sodelova-
nju privabil župane občin
Škofja Loka, Žiri, Železniki,
Gorenja vas-Poljane, Cerklje
na Gorenjskem in Mestne
občine Kranj ter predstavni-
ke Lions klubov Brnik, Kranj
in Škofja Loka. Skupaj bodo
v letošnjem letu pripravili ak-
cijo cepljenj proti klopnemu
meningoencefaliticu (KME)
z dvanajstimi termini, v kate-
rih bo brezplačno cepivo (za
šeststo otrok iz socialno šib-
kejših družin) oz. cepivo po
znižani ceni dostopno vsem
občanom.

"V Sloveniji je nujno po-
trebno dvigniti delež ceplje-
nega prebivalstva proti KME,
še posebej na Gorenjskem,
ki je najbolj ogrožena regija
pri nas. V Sloveniji letno
zboli okoli 250 oseb, od tega
okoli šestdeset prav na Go-
renjskem. V zadnjih dvanaj-
stih letih smo največ prime-
rov te bolezni zabeležili na
območju Upravne enote
Škofja Loka, še posebej v ob-
čini Gorenja vas-Poljane.
Gre za hudo bolezen osred-
njega živčevja, za katero

zdravila ni, lajšamo lahko le
simptome. Približno dva od-
stotka obolelih umre, tretjina
pa čuti različne trajne posle-
dice," je problematiko KME
predstavila direktorica Zavo-
da za zdravstveno varstvo
Kranj Irena Grmek Košnik.
V Sloveniji je proti tej bolez-
ni cepljenih okoli 12 odstot-
kov prebivalcev, cilj tovrstnih
akcij pa je precepljenost
dvigniti na osemdeset od-
stotkov ali vsaj pet odstotkov
vsako leto. Ker za MKE zboli-
mo z ugrizom okuženega
klopa, je pomembno, da se
pri gibanju v naravi pred nji-

mi ustrezno zaščitimo, a
strokovnjaki opozarjajo, da je
še vedno najbolj učinkovita
in varna zaščita cepljenje.
Osnovno cepljenje, ki je sa-
moplačniško, sestavljajo trije
odmerki cepiva. Prvo dozo je
priporočljivo prejeti v zim-
skih mesecih, drugo 14 dni
do tri mesece po prvi ter tret-
jo devet do dvanajst mesecev
po drugi dozi. Vsakih tri do
pet let je potrebna osvežitve-
na doza cepiva.

Zavod za zdravstveno var-
stvo Kranj je v sodelovanju z
Lions klubom Brnik v minu-
lih dveh letih cepil že 201

otroka iz občin Cerklje in Go-
renja vas-Poljane, tokrat so
akcijo še razširili. Zagotovili
so 1200 brezplačnih doz ce-
piva, preostale bodo dostop-
ne po znižani ceni (za otroke
dvajset evrov, za odrasle 23
evrov.) Cepljenja bodo v do-
poldanskem času, urnik je
sledeči: 4. februar (Žiri), 11.
februar (Gorenja vas), 18. fe-
bruar (Škofja Loka), 3. marec
(Kranj), 10. marec (Žiri), 17.
marec (Železniki), 24. marec
(Gorenja vas), 31. marec
(Kranj), 14. april (Škofja
Loka), 21. april (Železniki),
ter 5. maj in 9. junij (Cerklje).

Gorenjski klopi med bolj nevarnimi
Zavod za zdravstveno varstvo Kranj v sodelovanju z nekaterimi občinami in humanitarnimi društvi
organizira akcijo cepljenja proti klopnemu meningoencefalitisu, ki je na Gorenjskem še posebej velik
problem.

Tržič

Ruparjev dolg še ni v celoti poplačan

Nekdanji tržiški župan in poslanec, zdaj občinski svetnik Pa-
vel Rupar je v torek, ko se je iztekel rok za plačilo njegovih ob-
veznosti iz pravnomočnih sodb, občini nakazal 20 tisoč ev-
rov, včeraj še 10.500 evrov, je povedal Drago Zadnikar, direk-
tor občinske uprave. Občina Tržič je od Ruparja zahtevala de-
nar zaradi premoženjske škode, ki jo je povzročil z zlorabo
uradnega položaja pri vgradnji občinskega marmorja v zaseb-
no hišo občinskega uradnika in neupravičeno plačilo študen-
ta. "Skupen premoženjsko pravni zahtevek občine Tržič do
Pavla Ruparja je bil na včerajšnji dan še 9445,17 evra, rok za
plačilo ima do konca marca 2012," pa je povedala Marjeta
Maček, vodja Urada za finance pri občini Tržič. Ta dolg se na-
naša na zlorabo pravic in položaja zaradi plačila francoskega
hotela. Pavla Ruparja smo na nedavni seji občinskega sveta
prosili za komentar na to temo, a ga je zavrnil. S. K. 

Kamnik

Nesoglasja svetnikov pri novem javnem zavodu

Kamniški svetniki se glede novoustanovljenega Zavoda za tu-
rizem in šport, ki je obstoječi agenciji za turizem in podjetniš-
tvo odvzel področje podjetništva in dodal šport, že vse od sep-
tembra delijo na dva pola. Pri sprejemanju statuta zavoda se
opozicija ni strinjala z novoizvoljenima članoma sveta zavoda,
opozorili pa so tudi na to, da svetniki ne morejo sprejemati be-
sedila, ki ga svet zavoda sploh še ni obravnaval. Statut so svet-
niki sprejeli s petnajstimi glasovi za in trinajstimi proti. Prav
tako je opozicija tako kot direktorica zavoda dr. Andreja Eržen
vztrajala pri sistematizaciji delovnih mest za deset zaposlenih,
a občinska uprava jih je predlagala le šest. J. P.
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Mag. Miha Ješe, župan Občine Škofja Loka, 
in Doris Kužel, ravnateljica OŠ Škofja Loka - Mesto,

VABITA NA OSREDNJO PRIREDITEV 
OBČINE ŠKOFJA LOKA 

OB SLOVENSKEM KULTURNEM PRAZNIKU.

Kulturna prireditev bo v torek, 7. februarja 2012, ob 17. uri 
v večnamenskem prostoru Osnovne šole Škofja Loka - 

Mesto, Šolska ulica 1, Škofja Loka. 

Kulturni program: OŠ Škofja Loka - Mesto

Vljudno vabljeni!

Majda Pipan / Foto: Tina Dokl

Na Zavodu za zdravstveno varstvo Kranj so skupaj s predstavniki nekaterih občin opozorili
na problem klopnega meningoencefalitisa in pomen ozaveščanja občanov. / Foto: Uroš Rosič
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Boštjan Bogataj

Kranj - Projekt Obnovljivi viri
v Alpskem prostoru (REA-
AL), ki ga podpira švicarska
vlada, se po več kot treh letih
le približuje zaključku. "Raz-
pis za izbiro izvajalca se za-
ključi 6. februarja, in če ne bo
pritožb, bi marca izbrani iz-
vajalec že lahko začel izvajati
aktivnosti pri izvedbi začrta-
nih investicij," pravi Bogo Fi-
lipič, direktor Regionalne
razvojne agencije Gorenjske,
BSC Kranj. Spomnimo, da je
agencija oziroma Filipič leta
2008 zgolj s pristankom žu-
panov spisal prijavo in jo po-
slal najprej pristojnim v Slo-
veniji, nato v Švico. 

Pri projektu kot vodilni (iz-
vajalski) partner sodeluje
razvojna agencija in občine
Kranj, Bled, Gorenja vas-Pol-
jane, Gorje, Kranjska Gora
in Žiri. V naštetih občinah
bodo energetsko obnovili
šolo, v Kranju bazen, saj je
namen projekta z investicija-
mi prispevati k ohranjanju
okolja v Alpskem prostoru in
hkrati pospeševati gospodar-
sko rast na Gorenjskem.
Tako bodo povečali proizvod-

njo električne in toplotne
energije z obnovljivimi viri
energije, izvedli pilotne pro-
jekte, povečali energetsko
učinkovitost v javnih stav-
bah, občine naj bi prihranile
od štirideset do sedemdeset
tisoč evrov letno na račun
ogrevanja v stavbah, kjer bo
izveden pilotni projekt. 

Kar tri leta je trajala pripra-
va vseh dokumentov (in do-
polnitev), priprava vsebin-
skih in tehničnih dopolnitev,

prevajanja in pregledovanja
... Pred skoraj natanko letom
dni je sledil podpis pogodbe
med Švicarji in BSC, po do-
datnih usklajevanjih pa so
konec lanskega decembra le
objavili razpis. "Vmes se je
marsikaj dogajalo, tudi dva
partnerja sta se zamenjala,
čisti izkupiček pa je največji
projekt, ki ga je Švica odobri-
la Sloveniji," pove Filipič.
Skupaj je ta okoljevarstveni
projekt vreden skoraj 4,2 mi-

lijona evrov, od tega sodelu-
joče občine odštejejo zgolj 15
odstotkov. "Ta projekt sem
sicer podedoval od predhod-
nika, vendar je dober in sem
ga vesel, čeprav se realizacija
že dolgo vleče," pravi Janez
Žakelj in tudi: "Rešili bomo
ogrevanje šole, naš vložek bo
zelo hitro povrnjen, saj bi
morali v vsakem primeru ob-
noviti kotlovnico. Sedaj
bomo pridobili tudi fotovol-
taično elektrarno."

Projekt za šest občin
Projekt Obnovljivi viri v Alpskem prostoru, ki ga v večji meri financira Švica, bodo v mesecu ali dveh
po treh letih priprav končno le začeli izvajati v šestih gorenjskih občinah.
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Marjana Ahačič

Kranjska Gora - Dom za sta-
rejše občane, ki ga v Kranjski
Gori kot koncesionar gradi
družba Comett domovi, v teh
dneh že dobiva končno po-
dobo. Če bo šlo tako kot do-
slej vse po načrtih, ga bodo
odprli konec marca in v za-
četku aprila sprejeli prve sta-
novalce. Kot je povedal direk-
tor družbe Comett domovi
Matjaž Čampa, so trenutno v
fazi priprav za tehnični pre-
gled, izbrana pa je tudi ve-
čina zaposlenih, ki v teh
dneh že podpisujejo pogod-
be o zaposlitvah. Odziv na
razpis je bil velik, pravi Čam-
pa, čeprav še vedno niso na-
šli vsega medicinskega oseb-
ja, ki ga potrebujejo. A ker
bodo dom polnili počasi - do-
končno naj bi bil bile vse ka-
pacitete zapolnjene jeseni le-
tos - ga to ne skrbi. Večina
zaposlenih bo iz občine

Kranjska Gora in okolice. Za
130 mest, kolikor jih bo v
eno- in dvoposteljnih sobah
ter apartmajih na voljo v no-
vem domu, so do sedaj preje-
li že 150 informativnih vlog,
čeprav rezervacij še ne spre-
jemajo. Tudi interesenti za
bivanje v domu starostnikov
večinoma prihajajo z območ-
ja Kranjske Gore z okolico. V
kratkem jim bodo poslali ob-
vestila o pogojih in jih pova-
bili na pogovore, v začetku
prihodnjega meseca pa bodo
za vse, ki jih zanima, kako bo
teklo življenje v novem
domu za starejše, pripravili
še dan odprtih vrat. 

Cene bodo, tako zagotavlja
Čampa, glede na sedanje iz-
račune podobne kot v drugih
domovih s koncesijo po Slo-
veniji, to je okvirno 23 evrov
na osebo dnevno v dvopo-
steljni sobi, 28 evrov na dan
v enoposteljni sobi in 31 ev-
rov na dan v garsonjeri.

Dom za starejše 
tik pred odprtjem
V Kranjski Gori bodo konec marca odprli nov
dom za starejše. Prejeli že 150 informativnih vlog.

Investicije v sklopu projekta Obnovljivi viri v Alpskem prostoru (REAAL)

Občina Objekt Kaj bo narejeno Skupna investicija (v EUR)

Mestna občina Kranj Javni plavalni bazen Kranj namestitev ogrevalnega sistema 868.564

Občina Bled Osnovna šola Josipa Plemlja namestitev ogrevalnega sistema 
in sončne elektrarne 592.203

Občina Gorenja vas - Osnovna šola Gorenja vas - namestitev ogrevalnega sistema 
Poljane Poljane in sončne elektrarne 592.203

Občina Gorje Osnovna šola Gorje namestitev ogrevalnega sistema 
in sončne elektrarne 855.404

Občina Kranjska Gora Osnovna šola Kranjska Gora namestitev sončne elektrarne 611.943

Občina Žiri Osnovna šola Žiri namestitev ogrevalnega sistema 
in sončne elektrarne 631.683

S švicarskim denarjem bo šest občin lahko poceni obnovilo ogrevalne sisteme, ali v 
bazenu ali (največkrat) šolah, kot je primer tudi v občini Bled. / Foto: Gorazd Kavčič

Matjaž Gregorič

Številni vozniki zgledno
skrbijo za tehnično brezhib-
nost svojih avtomobilov, veli-
ko pa je tudi takih, ki se ne za-
vedajo, da so tehnične napake
lahko tudi vzrok za prometno
nesrečo. Še več skrbi zbuja
dejstvo, da tudi nekatere po-
oblaščene organizacije za teh-
nične preglede svojega dela
ne opravljajo tako, kot bi ga
morale, v določenih primerih
pa je prišlo tudi do izdaje potr-
dil o tehnični brezhibnosti vo-
zilom, ki temu niso ustrezala. 

Zveza potrošnikov Slove-
nije (ZPS) je v sodelovanju z

Agencijo Republike Slovenije
za varnost prometa (AVP) sto-
ritve tehničnih pregledov pre-
verjala konec lanskega leta, ko
so z istim avtomobilom obis-
kali 24 delavnic, kjer izvajajo
tehnične preglede, na Gorenj-
skem so preverili podjetje In-
tegral Jesenice. Na avtomobi-
lu je bilo trinajst napak v zve-
zi z vidljivostjo, opremo in
vidnostjo ter varnostjo in oko-
ljem, med drugim slabe me-
tlice brisalnikov, nedelujoč
zvočni signal, napačno na-
stavljeni žarometi, napačno
nastavljena ročna zavora in
okvarjen končnik na spred-
njem desnem kolesu.

Ugotovitve niso preveč
spodbudne, saj noben teh-
nični preglednik ni odkril
vseh napak.

Le na petih tehničnih pre-
gledih pa so izdali potrdilo o
brezhibnosti avtomobila. Naj-
več preglednikov je odkrilo
nedelujočo luč nad registrsko
tablico in okvarjen končnik
na sprednjem desnem kole-
su, le en preglednik je odkril,
da je napačna smer brizganja
vode na vetrobransko steklo,
prav tako le eden ni spregle-
dal manjkajočega vzglavnika
na sredini zadnje klopi.

Pri ZPS poudarjajo, da bi
se morali lastniki avtomobi-

lov zavedati, da so s plačilom
tehničnega pregleda, ki stane
32 evrov, plačali za storitev,
ki naj bi bila kakovostno
opravljena. Potrdilo o oprav-
ljenem tehničnem pregledu
ni samo papir za podaljšanje
registracije, pač pa dokaz, da
je vozilo brezhibno in pri-
merno za varno udeležbo v
prometu. V Sloveniji ima po-
oblastila za opravljanje po-
stopkov tehničnih pregledov
vozil 86 organizacij, ki so so-
dobno tehnično opremljene
in zgledne tudi za druge dr-
žave EU. Na letni ravni izve-
dejo dober milijon tehničnih
pregledov vozil. 

Potrdilo dokazuje brezhibnost
Na tehničnih pregledih po Sloveniji je Zveza potrošnikov Slovenije odkrila številne pomanjkljivosti.

Novi dom za starejše občane v Kranjski Gori
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Center
Republike Slovenije

za poklicno
izobrazevanje

Suzana P. Kovačič

Tržič - Strategijo športa in
analizo stanja športa in
športne infrastrukture v obči-
ni Tržič je delovna skupina,
ki je bila sestavljena iz posa-
meznikov iz različnih sfer
javnega življenja - od  šport-
nih pedagogov do politikov -
pripravljala leto dni. Osem-
krat so se sestali. Ko pa so jo
nedavno predstavili na seji
občinskega sveta, se je izka-
zalo, da so člani delovne sku-
pine neenotni. Če je v imenu
Športne zveze Tržič za strate-
gijo Marjan Lesar dejal, da si-
cer ni idealna, je pa osnova,
ki se bo sproti preverjala in
dopolnjevala, pa ji je povečini
nasprotovala politika, pravza-
prav še najbolj nekateri svet-
niki, ki so bili celo člani de-
lovne skupine. Pobudnik
strategije Uroš Pivk je dejal,
da to ni niti osnutek osnutka
in da je v dokument zajeta
bolj analiza stanja športa v
občini kot pa strategija. Mat-
jaž Hrgovič, prav tako član
delovne skupine, je očital ob-
činski upravi, da je na prve se-
stanke prihajala z nepravimi
podatki. Podžupanja Andreja
Potočnik pa je bila odločna,
da ima prerekanj dovolj in da
bo dala glas za strategijo. Izid
glasovanja je bil za razvoj
športa v Tržiču in še posebej
za tiste, ki na področju športa
delajo prostovoljno, klavrn:
dvanajst za, dvanajst proti,
osnutek je "padel". 

Delovno skupino so neka-
teri zapustili že med letom,
med njimi celo njen pred-
sednik Izidor Jerman. Na
sejo občinskega sveta pa je
prišel, da je pojasnil vsebi-
no. Povedal je, da besedilo
vsebuje analizo stanja špor-
ta v občini in infrastruktur-
ne potrebe za razvoj športa,
da vključuje najemanje
športnih objektov ter merila
za sofinanciranje letnih pro-
gramov športa. Med infra-
strukturnimi projekti je iz-
postavil prenovo letnega ba-
zena, obnovo Sokolnice,
gradnjo nogometnega igriš-
ča ter zunanjih športnih ob-
jektov pri šolah v Bistrici in

Tržiču, posodobitev smučiš-
ča, nadaljnji razvoj skakal-
nega centra Sebenje, tre-
king, gorsko kolesarstvo,
gradnjo kolesarske steze
Duplje - Ljubelj ter razvoj
kegljišča. 

Župan Borut Sajovic je
obžaloval,da svetniki osnut-
ka niso podprli, in dejal, da
je delovno skupino zapustilo
že veliko uglednih imen, ter
dodal: "Zadeve bomo posku-
šali še nadgraditi." 

Sami sebi skopali jamo
Nesoglasja glede razvoja športa v tržiški občini
so očitno tako velika, da niti osnutka strategije
športa po letu dni niso sprejeli. 

Urša Peternel

Jesenice - Država je začela
pripravljati državni prostor-
ski načrt za novo elektrifici-
rano progo Ljubljana-Kranj-
Jesenice z navezavo na leta-
lišče Jožeta Pučnika na Brni-
ku. Občine, skozi katere bo
potekala trasa, so pozvali, naj
sprejmejo stališča do predla-
ganih variant. Na januarski
seji občinskega sveta so tako
o bodoči trasi govorili tudi je-
seniški občinski svetniki.
Kot je povedal Andraž Tolar
iz občinskega oddelka za
okolje in prostor, se Občina
Jesenice zavzema za varian-
to C2, ki poteka od viadukta
čez Peračico do križanja z
obstoječo progo pri naselju
Vrba, potem pa po severo-
vzhodni strani avtoceste pre-
čka Savo in se pri Lipcah na-
veže na obstoječo Soško pro-
go ter po tej trasi poteka do
železniške postaje Jesenice.
V nadaljevanju se trasa na-
daljuje do državne meje. Ta
varianta je najprimernejša
zato, je pojasnil Tolar, ker
delno poteka po že obstoječi
trasi, zunaj območij, ki so
gosto poseljena, s čimer se

zmanjšuje število prebival-
cev, ki bi jih obremenil hrup.
Ob tem pa Občina Jesenice
odločno nasprotuje presta-
vitvi železniške postaje iz
središča Jesenic. Po eni od
variant naj bi bila namreč
nova železniška postaja Jese-
nice načrtovana pred nase-
ljem Blejska Dobrava. S se-
litvijo železniške postaje iz

centra Jesenic bi onemogoči-
li peš dostop do vlaka več ti-
soč ljudem z Jesenic, menijo
na Jesenicah. "Železniška
postaja mora ostati na Jese-
nicah!" so menili občinski
svetniki, navsezadnje tudi
zato, ker bo sicer sredi Jese-
nic ostalo degradirano ob-
močje. Naj pa pristojne dr-
žavne ustanove poskrbijo, da

bodo železniško postajo, ki
Jesenicam že dolgo ni v po-
nos, vendarle tudi obnovili.
Država naj prouči tudi mož-
nost podaljšanja proge do
Hrušice oziroma celo do Ra-
teč, so predlagali. Občina Je-
senice bo stališča posredova-
la ministrstvu za okolje, s ci-
ljem, da bi pripravljavec čim
več pripomb tudi upošteval.

Železniške postaje ne dajo
Občina Jesenice se zavzema za varianto C2 trase nove elektrificirane proge Ljubljana-Kranj-Jesenice.
Odločno nasprotujejo selitvi železniške postaje iz centra Jesenic.

Na Jesenicah pričakujejo od države, da bo poskrbela za obnovo zanemarjene jeseniške 
železniške postaje, ki mestu že dolgo ni v ponos.

Jezersko

Med turnimi smučarji slavil Nejc Kuhar

Člani Planinskega društva Jezersko in GRS Jezersko so ob po-
moči Občine Jezersko ter domačih gasilcev, lovcev, športne-
ga in upokojenskega društva ter Aktiva kmečkih žena minulo
soboto organizirali že 17. tekmovanje v turnem smučanju, ki
je štelo tudi za državno prvenstvo za posameznike in bilo
hkrati tudi 15. memorial Luke Karničarja in Rada Markiča.
Kljub pomanjkanju snega so zimske razmere v sončnem vre-
menu naredile idealne razmere za tekmovanje, ki se ga je ude-
ležilo 54 tekmovalcev iz Slovenije in Avstrije. "Številni organi-
zatorji smo se trudili, da bi državno prvenstvo potekalo v čim
boljših rzmerah in da bi bilo tekmovanje prežeto s spominom
na naša prijatelja Luka Karničarja in Rada Markiča. Letos bo
minilo že petnajst let od tragične nesreče na Okrešlju, zato
smo jubilejnemu tekmovanju posvetili še večjo pozornost.
Tekmovanje je tudi tokrat potekalo v dolini Komatevre, prek
Pečovnika in Plešivca, pa vse tja na tržiško stran v Dolgo nji-
vo in nazaj prek Plešivca do cilja pri lovski koči na Staniču," je
povedal Drejc Karničar. Smučarji so se pomerili v več katego-
rijah, naslov absolutnega državnega prvaka pa je osvojil 
favorit Nejc Kuhar iz GRS Jezersko. Med ženskami je slavila
Špela Zupan iz kamniškega KGT Papež. J. P.

Štiriinpetdeset tekmovalcev se je na tekmovanje podalo s
skupinskim startom. / Foto: arhiv organizatorjev

Kranj

Makedonci s Prešernovim orom

Makedonsko kulturno društvo Sv. Cirila in Metoda iz Kranja 
jutri, v soboto, ob 18. uri vabi v makedonski kulturni center
na tradicionalno Prešernovo oro. I. K.

V takšnem tempu, ki ga
narekuje prerekanje, ne
sodelovanje, se zdita
tudi strategiji razvoja
kulture ter turizma in
gospodarstva zelo daleč.
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Danica Zavrl Žlebir

Preddvor - Preddvorski svet-
niki so na zadnji seji prisluh-
nili Ivanu Grginiču, ki zasto-
pa skupino občanov, lastni-
kov zemljišč na območju
Novin. Ti si v okviru spreje-
manja občinskega prostor-
skega načrta prizadevajo za
spremembo namembnosti
zemljišč, da bi tam lahko
gradili. Grginič je želel od
občinskega sveta pridobiti
sklep, da občina izrazi inte-
res, naj se gradi na tem ob-
močju. Skupina (sedaj enaj-
stih) lastnikov zemljišč na
Novinah, ki se je v preteklo-
sti predstavljala kot civilna
pobuda, se je z enim od pro-
jektantskih podjetij dogovo-
rila za izdelavo idejne zasno-
ve ureditve za Novine. To
bodo morali naročniki seve-
da plačati, in če prostorski
načrt ne bi bil sprejet v nji-
hov prid, bo ta denar vložen

v prazno. Razmišljanje last-
nikov o tem, da bi lahko v
primeru gradnje ta strošek
pozneje poračunali v komu-
nalnem prispevku občini,
če bi občinski svet potrdil,
da "stoji za pozidavo No-
vin", je župan Miran Zadni-
kar zavrnil, češ da za to ni
osnove. Na očitek, da obči-
na nima interesa, da bi se
gradilo na območju Novin,
pa odgovarja, da ne drži in
da sta si doslej v postopku
obravnave občinskega pros-
torskega načrta on sam in
občinska uprava ves čas pri-
zadevala, da bi vsaj na delu
Novin omogočili gradnjo ti-
stim, ki rešujejo svoj stano-
vanjski problem. To območ-
je so celo zmanjšali, da bi
pri ministrstvu za kmetij-
stvo lažje dosegli spremem-
bo namembnosti zemljišč.
Pri kmetijskih zemljiščih je
namreč država zelo nepo-
pustljiva. 

V Preddvoru v predlaga-
nem občinskem prostorskem
načrtu res ni območij, kjer bi
bila predvidena strnjena sta-
novanjska gradnja. Lastnike
zemljišč v Novinah pa je naj-
bolj zmotil dvom občinskega
vodstva, kako bi obsežna po-
zidava na tem območju vpli-
vala na javno infrastrukturo,
saj bi bilo treba poskrbeti za
vodovod, kanalizacijo, večja
poselitev pa bi terjala tudi več-
je zmogljivosti vrtcev, šole in
preostale družbene infra-
strukture. Zaradi tega je tudi
slišati govorice o tem, da obči-
na nima interesa za stano-
vanjsko gradnjo na območju
Novin in da nasprotuje razvo-
ju. To so v razpravi na občin-
skem svetu zavrnili, za mož-
nost gradnje za svoje prebi-
valce pa si bodo v postopku
sprejemanja občinskega
prostorskega načrta prizade-
vali še naprej, je bilo razbrati
iz dialoga na občinski seji. 

Boj lastnikov 
za gradnjo v Novinah
O pričakovanjih lastnikov zemljišč, ki bi gradili na območju Novin, je na
občinskem svetu spregovoril Ivan Grginič.

Direktor Šport hotela Po-
kljuka Rado Urevc upa, da se
ne bo ponovila negativna
zgodba nekaterih drugih bo-
hinjskih hotelov. "Vse je od-
visno od tega, kakšen kupec
se bo pojavil in kakšni so nje-
govi nameni. Lahko si želi-
mo kupca, ki ima resne in
dolgoročne namene. Tako se
bosta poslovanje in ponudba
hotela posledično lahko le iz-
boljšala. Menim, da se zgod-
ba hotelov Ski, Zlatorog, Bo-

hinj in Bellevue skoraj ne
more ponoviti. Naš hotel je v
celoti obnovljen, potrebna so
samo še nekatera minimalna
vlaganja in sprotno vzdrževa-
nje. Da bi hotel sedaj nekdo
kupil in ga zaprl, je skregano
z vso logiko in zdravo pamet-
jo. Najbolj smotrn bi bil
vstop v hotelsko verigo, saj bi
bilo tako lažje polniti kapaci-
tete hotela, za katerega je tre-
nutno značilno sezonsko po-
slovanje - dva meseca poleti
in tri mesece pozimi." 

Šport hotel Pokljuka naprodaj

DOGAJANJE V RESTAVRACIJI 
IN PICERIJI LOGAR KRANJ

3. 2. Veliko nagradno žrebanje za LCD TV

6. 2. - 11. 2. Teden s Prešernovimi jedmi

10. 2. Plesni večer z ansamblom Veseli Gorenci

14. 2. Valentinov ples z Veselimi Gorenci

17. 2. Odprtje žara s starogradsko glasbo v živo

18. 2. Veselo pustovanje - najboljše maske bodo nagrajene 
Od 20. ure dalje rajanje z Veselimi Gorenci - (sprejemamo rezervacije - 15 €)

21. 2. Popusti za vse maškare

24. 2. Plesni večer z ansamblom Veseli Gorenci

1. 2. - 29. 2. AKCIJA! Od ponedeljka do petka od 15. do 18. ure
PLESKAVICA + 0,3 L PIVA ali COCA COLE samo 3 EUR

Stritarjeva ulica 5, 4000 Kranj, poleg kina Center, rezervacije: 0590 333 88, gost.logar@gmail.com

z Bober Bonus Card!
bonusa
Še več

do

www.obi.si

Najboljša kartica ugodnosti za mojstrovalce!

Kamnik

Predstavitev podviga 

Javni sklad RS za kulturne
dejavnosti - območna izpo-
stava Kamnik organizira da-
nes ob 19. uri v Galeriji Ve-
ronika  predstavitev lanske-
ga podviga treh slovenskih
alpinistov v kitajskem go-
rovju Tian Šan. Podvig bo
predstavil vodja odprave,
Kamničan Aleš Holc, ki je
lani skupaj s Petrom Juva-
nom in Igorjem Kremser-
jem opravil osem prvenstve-
nih smeri na štiri še neosvo-
jene vrhove. J. P. 
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München - Spomladi 1991 je
Bavarski nacionalni muzej iz
Münchna pripravil razstavo
panjskih končnic, ki so jih
prispevali Slovenski etnograf-
ski muzej, Škofjeloški muzej
in Čebelarski muzej iz Ra-

dovljice. Izšel je 155-stranki
katalog, postavili so čebel-
njak, v katerem je deloval in-
formacijski center slovenske-
ga turizma. Razstava je bila v
štirih mesecih odlično obis-
kana, kasneje so jo preselili še

v renesančni grad Wöhlin pri
Ulmu, kjer so izobesili dva-
najst metrov dolgo slovensko
zastavo. Razstava je odlično
promovirala Slovenijo, pravi
Ivan Martelanc, zato so v spo-
min na razstavo dr. Nini Go-

ckerell iz Bavarskega nacio-
nalnega muzeja pred kratkim
poklonili replike šestih panj-
skih končnic. Izdelala jih je
Darja Klevišar, izdelavo pa
omogočila Adria Mobil iz No-
vega mesta.

Spomin na panjske končnice

Jasna Paladin

Kamnik - Javni zavod Mest-
ne lekarne, ki opravlja lekar-
niško dejavnost na območju
občin Domžale, Kamnik, Li-
tija, Moravče, Mengeš in
Šmartno pri Litiji, in v Kam-
niku že ima dve svoji poslo-
valnici, je pred dnevi odprl
novo lekarno v nekdanji ži-
vilski trgovini na Duplici.
Kot je povedal direktor Mest-
nih lekarn Dionizij Petrič, je
zavod objekt z dvesto kva-
dratnimi metri površin in
pripadajočim zemljiščem,

kjer so uredili parkirišča, od-
kupil že leta 2010. Za od-
kup, opremo in gradbeno
obrtniška dela, ki so jih do-
končali tik ob koncu minule-
ga leta, so plačali približno
šeststo tisoč evrov. Odprtje
lekarne je v imenu krajanov
Duplice, ki so si te pridobitve
dolgo želeli, pozdravil tudi
župan Marjan Šarec. V
Mestnih lekarnah se bodo
predvidoma letos lotili še
ene investicije v Kamniku:
prenovili in razširili naj bi
namreč lekarno v kamni-
škem zdravstvenem domu. 

Na Duplici odprli lekarno

Preddvor - V počastitev slo-
venskega kulturnega prazni-
ka bo v torek ob 18. uri na
OŠ Matije Valjavca v Pred-
dvoru prireditev z naslovom
O domovina, ti si kakor son-
ce! 
Besnica - Podružnična
Osnovna šola Besnica in
Kulturno društvo Jožeta Pa-
plerja Besnica vabita na pro-
slavo Prešernovega dne, ki
bo v torek ob 18. uri v gasil-
skem domu v Besnici.
Visoko - Kulturno-umet-
niško društvo Valentin Ko-
kalj Visoko vabi v sredo ob
18. uri v Dom krajanov Viso-
ko na prireditev v čast kultu-
ri.
Šenčur - Kulturno-umet-
niško društvo Valentin Ko-
kalj vabi v torek ob 19. uri v
Dom krajanov Šenčur na
osrednjo občinsko proslavo
občine Šenčur. 
Radovljica - Ob slovenskem
kulturnem prazniku iz
Knjižnice A. T. Linharta va-
bijo na ogled monodrame
Levstikovo zmerjanje narod-
nih prvakov, ki jo bo po be-
sedilu Matjaža Kmecla v
prostorih knjižnice v torek
ob 19.30 odigral igralec Ana-
tol Štern.
Bled - Danes bo ob 18. uri v
Knjižnici Blaža Kumerdeja
Bled odprtje razstave o Ku-
merdejevih nagrajencih, v
ponedeljek bodo ob 10. uri
ob Prešernovem spomeniku
nastopili otroci Vrtca Bled, v
torek bo ob 17. uri v prosto-
rih Društva upokojencev
Bled proslava, ob 19. uri pa v
Galeriji 14 Bled odprtje re-
trospektivne razstave Deana
Dubokoviča. V sredo bo ob
10.30 ob Prešernovem spo-
meniku proslava, Območno
združenje veteranov vojne
za Slovenijo Zgornja Go-
renjska pa 8. februarja orga-
nizira tudi tradicionalni, 10.
pohod spomina in prijatelj-
stva iz Radovljice do Prešer-

novega spomenika na Bledu
in dalje v Vrbo, kjer bo ob 13.
uri proslava. Zbor in prijava
pohodnikov bo od 7. ure da-
lje pri Srednji gostinski in
turistični šoli v Radovljici.
Prav tako v sredo bo ob 16.
uri na Terasi Kavarne Park
predstava Povodni mož, ob
18. uri bo v cerkvi sv. Marti-
na sveta maša za pokojnega
Franceta Prešerna. Ob 19.
uri bo v Hotelu Triglav Finž-
garjev večer s tetinimi recep-
turami, ob 20. uri pa v Festi-
valni dvorani plesna pred-
stava Diamant. V prostorih
Občine Bled je na ogled raz-
stava likovnih del Miroslava
Pengala, Gabra Jesterla,
Dore Plestenjak, Janka Ko-
rošca in Tina Markeža.
Ribno - V Zadružnem domu
Ribno bo danes ob 18. uri
proslava ob kulturnem praz-
niku.
Bohinjska Bela - V ponede-
ljek se bo ob 19. uri v Kultur-
nem domu začela proslava
ob kulturnem prazniku.
Poljane - V torek se bo ob 18.
uri v Kulturnem domu Pol-
jane ob poklonu prazniku
začela gledališka predstava
Šarucova sliva, ob 18.45 pa
bo v preddverju doma odprt-
je razstave fotografij Izidorja
Jesenka z naslovom Poljan-
ska sepia. V sredo bo ob 17.
uri v Osnovni šoli Javorje
osrednja občinska proslava z
naslovom Govoril bom, kot
me je mati učila.
Žiri - Moški pevski zbor Alpi-
na Žiri ob praznovanju slo-
venskega kulturnega prazni-
ka vabi na redni letni kon-
cert, ki bo jutri ob 19.30 v
dvorani DPD Svoboda Žiri.
Gorenja vas - ŽO SDS Gore-
nja vas-Poljane organizira v
sklopu kulturnega praznika
jutri ob 19. uri v dvorani ob-
činske stavbe v Gorenji vasi
srečanje z dr. Rosvito Pesek
z naslovom 20 let samostoj-
ne Slovenije. 

Prireditve ob 
kulturnem prazniku

Bled

Mednarodni balonarski festival

Ob Športnem parku na Bledu bodo konec tedna gostili peti
mednarodni balonarski festival. Baloni bodo vzleteli v petek
ob 13. uri, v soboto ob 9.30 in v nedeljo ob 9. uri. V soboto
ob 18. uri si bo mogoče ogledati tudi nočni dvig balonov, ob
20. uri pa se zavrteti na balonarskem plesu v restavraciji
Panorama. Ob 10. uri pa bodo v sodelovanju z Zvezo nordij-
ske hoje Slovenije organizirali brezplačen pohod z nordij-
skimi palicami do cerkvice sv. Katarine na Homu, od koder
bo mogoče opazovati let balonov. M. R.

Jesenice

O Pavletu Zidarju

V ponedeljek, 6. februarja, ob 19. uri bodo v avli Občinske
knjižnice Jesenice odprli dokumentarno razstavo ob 80-let-
nici rojstva jeseniškega pisatelja Pavleta Zidarja. Predstavila
ga bo Majda Malenšek, v nadaljevanju bo Marjetka Žebovec
predstavila tudi svojo najnovejšo knjigo Slovenski književni-
ki, rojeni od leta 1930 do leta 1935, v kateri sta opisana tudi
življenje in delo Pavleta Zidarja. I. K.

Nova lekarna je na Jakopičevi ulici - v objektu nekdanje 
živilske trgovine, ki je vrsto let sameval.

S panskimi končnicami so se zahvalili dr. Nini Gockerell (v sredini).

Maja Bertoncelj

Medvode - Letošnja zima po
nižinah s snegom še ni ra-
dodarna, so pa v zadnjih
dneh vsaj temperature
krepko pod lediščem, kar
omogoča izdelavo umetne-
ga snega. Tega so se razve-
selili v Nordijskem centru
Bonovec Medvode, kjer ima-
jo urejen sistem umetnega
zasneževanja. Poligon tam
obratuje od 25. januarja, in
sicer poskusno, zato upora-
be prog še ni treba plačati. 

O trenutnih razmerah je
več povedal Klemen Svolj-
šak iz Nordijskega društva
Medvode, kjer so odgovorni
za urejanje centra, medtem
ko je upravljavec Zavod za
šport in prireditve Medvode:
"Umetni sneg izdelujemo z
dvema topovoma, tempera-
ture so ugodne, nam pa v

zadnjih dneh nekoliko na-
gaja veter. Trenutno je ure-
jen krog v dolžini okrog ki-
lometra in pol, tako za klasi-
ko kot za prosto tehniko. Za
ta konec tedna načrtujemo,
da bo še za pol kilometra
daljši, torej dolžine dva kilo-
metra, kar pomeni celoten
del, ki je predviden za umet-
no zasneževanje. Od takrat
naprej bo ob določenih
dneh možnost tudi večerne-
ga teka pod žarometi. Poleg
tega bo za uporabo prog tre-
ba plačati." Za dopoldansko
vozovnico boste morali od-
šteti tri evre, za dnevno štiri
evre, za večerno pa štiri evre
in pol.

Sicer pa razmere na poli-
gonu lahko spremljate v živo
prek spletne kamere. Še po-
sebej pestro bo v Nordij-
skem centru Bonovec Med-
vode v prihodnjih dneh. Jutri

in v nedeljo bodo imeli za-
četni tečaj teka na smučeh, 8.
februarja pa Dan teka na
smučeh s predstavitvijo teka-
ške opreme, prikazom pri-
prave smuči, pomoči pri izva-
janju obeh tekaških tehnik in

animacijo otrok. Vse to bo po-
tekalo od 9. do 11. ure in od
12. do 14. ure. Proga bo ta dan
brezplačno odprta za vse te-
kače, ob 16. uri pa bo tudi
rekreativna tekma za pokal
OneWay. 

V Medvodah tečejo na smučeh

V Nordijskem centru Bonovec Medvode so minuli teden
tekmovali najboljši slovenski tekači, proge so odprte tudi
za rekreativce.

KRATKE NOVICE
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Boštjan Bogataj

Žiri - Najbolj aktualna pove-
zava naj bi bila z žirovsko Al-
pino. O tem smo se pogovar-
jali s predsednikom uprave
Matjažem Lenassijem; pa
tudi o vplivih zelenih zim in
inovacij na uspešnost poslo-
vanja podjetja.

Vas povezovanje s tržiškim
Pekom v Alpini zanima?

"Seveda. Že pred leti smo
gospodarskemu ministru
predstavili načrt povezave
slovenske čevljarske indus-
trije. Ko nas je pred kratkim
uprava Peka povabila k sode-
lovanju, smo potrdili pri-
pravljenost za povezavo, ne
pa za dokapitalizacijo. To po-
meni, da bi se združila dva
enakopravna partnerja, saj je
med obema podjetjema
možnih ogromno sinergij.
Programa nista enaka, sta pa
podobna. Mi imamo 140 tr-
govin po nekdanji Jugoslavi-
ji, Peko nekoliko manj. Ne-
katere so si sosede, v njih
prodajamo tudi iste modele
čevljev. Tako je na prodaj-
nem delu, v proizvodnem pa
velja, da v Žireh ne proizva-
jamo modne obutve, temveč
športno. Prvo proizvajamo v
dveh tovarnah v Bosni, tako
za Alpino kot za izvoz. Pri
slednjem bi lahko skupaj ve-
liko privarčevali in imeli do
deset odstotkov boljši iztr-
žek. Tovarne bi proizvajale le
za lastno prodajno mrežo,
dobičkonosnost bi se dvigni-
la. Tudi nabava materiala bi
bila cenejša. Pozitivnih učin-
kov je ogromno."

Ste za združitev podjetij ali
le povezavo modnega pro-
grama?

"Športni program Alpine
je zgodba zase, saj tudi pro-
daja poteka drugače. Ne gre
za iste končne kupce, dru-
gačne so prodajne poti, koli-
čina, prav tako tudi trg. Edi-
na stična točka je pohodna
obutev, vendar smo z njo
zelo močni v Sloveniji in del-
no na trgih nekdanje Jugo-
slavije, drugod nismo dovolj
prepoznavni. Gre za dva raz-
lična svetova, naša želja je
biti čim bolj specializirani.
Tako kot smo pri čevljih za
smučarski tek, kjer žanjemo
velike uspehe. Na modnem
področju je bil Peko bolj
usposobljen, v zadnjih letih
pa je zaspal pri razvoju."

Govorite o izdvojitvi mod-
nega programa iz Alpine in
prodaji Peku?

"Mi bi imeli dve podjetji.
Prvo, ki bi vključevalo modni
program, bi združili s Pe-
kom, iz tega pa bi nastalo tret-

je podjetje, v katerega bi lah-
ko vključili še kako čevljarsko
podjetje. Uporabljali bi obe
blagovnih znamki, vendar bi
na področjih, kjer smo kon-
kurenca, postali prijatelji."

V Peku imajo čas le še do
konca meseca. Je ideja real-
na?

"V enem mesecu ne mo-
remo izpeljati povezave, se
pa pogovarjamo in mislim,
da bi projekt lahko izpeljali v
letu ali dveh. Mene povezo-
vanje zanima že vse od pri-
hoda v Alpino. Glavni pogoj
za povezavo je enakoprav-
nost partnerjev. Peko je
doma v Tržiču, Alpina v Ži-
reh. Ljudje so povezani in
navezani na podjetji, in to
moramo spoštovati. V prete-
klosti ni bilo tako, zato je pri
teh idejah še vedno prisoten
tudi strah."

Kaj bo z zaposlenimi, če
pride do dogovora?

"Alpina je optimalno orga-
nizirana, niti v času krize
nismo odpuščali. Naspro-
tno, v Žireh je očitno brezpo-
selnost na ničli, trenutno iš-
čemo skladiščnika in ga ne
moremo dobiti. To pa je tudi
eden do razlogov, da smo
preselili proizvodnjo modne
obutve v Bosno. V Žireh že-
limo imeti razvojno-logis-
tični center in športno obu-
tev, čeprav bomo letos reor-
ganizirali proizvodnjo. Ne-
kaj proizvodnje smo celo po-
tegnili nazaj v Žiri oziroma
športno obutev dokončuje-
mo doma. Le ceneni umetni
materiali in šivanje ostajajo
na Kitajskem."

Ali inovacije še vedno poga-
njajo Alpino?

"Še premalo. Pravkar
predstavljamo nov čevelj za

smučarski tek. Tudi to obu-
tev poživljamo, saj tudi tek
postaja užitek. Imamo tudi
nov čevelj za neurejene pro-
ge, v Ameriki je to že zelo
popularno, zato poleg ponu-
jamo tudi smuči. Veliko sta-
vimo na novo tržno nišo, ki
je vse bolj popularna tudi za-
radi gospodarske krize in ze-
lenih zim. Kjer je sneg in
želi imeti uporabnik nekaj
od zimskih radosti, si lahko
naše smučke in čevlje natak-
ne za hišo in gre, kamorkoli
hoče. Oprema je vsaj štiri-
krat cenejša kot za alpsko
smučanje."

V kolikšni meri zadnji dve
zeleni zimi vplivata na po-
slovanje?

"V Sloveniji imamo res že
dve zeleni zimi, a ta za nas
na prihodkovni strani ni
tako pomembna. V Skandi-
naviji smo imeli lani super
sezono z veliko snega, letos
žal šele od druge polovice ja-
nuarja. Zato obeti za letoš-
njo sezono niso dobri. Ker je
bila lanska sezona dobra, so
bila tudi naročila za letošnjo
dobra. Sedaj prodaja ne gre
po načrtih, zato pričakujemo
velik pritisk na količine in
hkrati na cene."

Kolikšni so deleži Alpine v
svetovnem merilu?

"Pri tekaških čevljih ob-
vladujemo približno 30 od-
stotkov, s Salomonom smo
na prvem mestu. Pri smu-
čarskih čevljih smo na treh
odstotkih, veliko močnejši
smo z otroškim progra-
mom. Slednje je zasluga
inovacij, novega čevlja, ki
nas pelje tudi na nove trge.
Veseli nas, da je naš novi
smučarski čevelj prisoten v
velikih trgovinah v Nemčiji,
Švici in Avstriji, ki pokrijejo

devetdeset odstotkov vsega
trga. Potrebovali smo dve
leti, uspelo pa nam je s čev-
lji za smučarski tek v pisa-
nih barvah, ki jim popular-
no pravimo papagajke. To
je razlog, da se letos učinki
zelene zime ne bodo prehu-
do odražali v bilancah. Po
drugi strani bi bilo ob dobri
zimi veliko bolje. Samo v
Skandinaviji beležimo pa-
dec prodaje za petino."

Ste lansko poslovno leto
uspešno zaključili?

"Lani smo zelo dobro po-
slovali na športnem delu,
tudi modni del smo po treh,
štirih letih spravili v pozitiv-
no smer. Vse bi bilo zelo do-
bro, če ne bi maloprodajna
mreža že dve leti delala z iz-
gubo. Ta nam je pojedla sko-
raj ves dobiček Alpine. Po-
slujemo pozitivno, v teh ča-
sih je to dober rezultat, žal
pa ni denarja za 13. plače ali
dividende."

Ali letos pričakujete podo-
bne rezultate?

"Pričakujemo enake rezul-
tate, vendar smo pričakovali
več. V letu 2012 še ne vidimo
izboljšanj na domačem trgu,
kupci pa zaradi krize in stra-
šenja še vedno varčujejo."

Znova smo na začetku: po-
vezovanje s Pekom na mod-
nem področju, predvsem
zaradi maloprodaje, bi mo-
rali izpeljati že včeraj?

"Pred petimi leti, ko sem
prišel v Alpino. Danes se vsa
industrija vrača v Evropo,
razlog so delovna mesta. Če
bi združili slovensko čevljar-
sko industrijo in bi sodelo-
vala tudi država in bi znali
navdušiti tudi zaposlene, bi
dosegli velik uspeh in tudi
dobiček."

V Alpini za povezavo s Pekom
Pred novim letom se je znova pojavila že več let stara ideja o povezavi slovenske čevljarske industrije,
saj morajo v Peku pridobiti strateškega partnerja za uresničitev sanacije.

Ljubljana

Obrtniki napovedujejo državljansko nepokorščino

Predstavniki Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije (OZS) so
se nedavno ponovno sestali z ministrom za finance Francem
Križaničem in njegovimi uslužbenci na ministrstvu. "Žal mi-
nister spornega pravilnika, ki omejuje gotovinska plačila med
gospodarskimi subjekti na petdeset evrov, ni pripravljen pre-
klicati," so ogorčeni obrtniki, ki od sedanjega ministra ne
bodo dočakali umika pravilnika, saj je to odločitev Križanič
prepustil nasledniku. Ivan Jani Ulaga, podpredsednik uprav-
nega odbora OZS, je dejal, da na že tretjem sestanku z mini-
strom in predstavniki ministrstva niso pripravili nobenih do-
datnih argumentov, s katerimi bi opravičili sprejem spornega
pravilnika, ki omejuje fleksibilno poslovanje obrtnikom in mi-
kro ter malim podjetnikom: "Prepričan sem, da bo pri novem
ministru za finance več razumevanja in nam ga bo z argu-
menti in primerjavo z evropskimi državami uspelo prepričati,
da ta pravilnik prekliče oziroma da se bo spremenila meja 
gotovinskega plačevanja na prejšnjih 420 evrov." B. B.

Matjaž Lenassi v rokah drži t. i. papagajke, modno pisan tekaški čevelj, s katerim je Alpini
uspel preboj v velike trgovske mreže. / Foto: Polona Mlakar Baldasin

Elektromotorji in gospodinjski aparati, d. o. o.
Otoki 21, 4228 Železniki, Slovenija

http://www.domel.com
info@domel.com

Smo veliko, uspešno, mednarodno uveljavljeno slovensko 
podjetje in vodilni evropski proizvajalec elektromotorjev za 
sesalnike. Z inovativnimi in visoko učinkovitimi izdelki negujemo
uspešnost in rast podjetja ter novih programov za avtomobilsko
industrijo, prezračevalno tehniko, EC sisteme ter komponent in
orodij. Uspeh na globalnih trgih ter usmerjanje v nove ekološko
ozaveščene programe odpira nove priložnosti in dodatne 
potrebe po novih kadrih, zato vabimo kandidate/tke s končano 

VI. ali VII. stopnjo izobrazbe tehnične smeri 
(strojne, elektro, mehatronike) in izkušnjami 

v avtomobilski industriji,

da se nam pridružijo za opravljanje zahtevnejših del 
v razvoju, zagotavljanju kakovosti in tehnološki pripravi

proizvodnje. 

Če Vam niso tuji strokovnost, ustvarjalnost, ambicioznost, 
smisel za timsko delo ter pozitivna naravnanost pri reševanju
problemov, lahko preberete več o možnostih zaposlitve na naši 

spletni strani www.domel.si pod rubriko Zaposlitve.

Boštjan Bogataj

Kranj - Z začetkom februarja
se je z vrha Iskratela po sko-
raj 25 letih vodenja poslovil
Andrej Polenec. Na mestu
glavnega direktorja ga je za-
menjal Željko Puljić, ki je od
leta 1984 v Iskri Telematiki
in kasneje v Iskratelu vodil
razvoj programske opreme
za Siemens in sodeloval v
vodstvu podjetja. Po koncu
mandata v upravi Telekoma
Slovenije je prevzel mesto
člana uprave za razvoj in pro-
duktno vodenje. Andrej Po-
lenec je prevzel vodenje teda-
nje Iskre Telematike po pri-
hodu iz Francije, kjer je ne-
kaj let vodil podjetje Iskra
France. Leta 1989 je uspeš-
no vodil pogajanja za ustano-
vitev mešanega podjetja
Iskratel v lasti slovenskih
partnerjev in podjetja Sie-
mens. Polenec ostaja aktiven
kot svetovalec uprave ter
predsedujoči in član nadzor-
nih organov podjetij v skupi-
ni. Iskratel je danes samo-

stojno visokotehnološko
podjetje, ki bo tudi v prihod-
nje svoje razvojne načrte za
produkte in rešitve, razvite
na osnovi lastne blagovne
znamke SI3000, usmerjalo
v še večjo stabilnost družbe
in krepitev tržnega potencia-
la. Ob dosedanji tradicional-
no uspešni prisotnosti na tr-
gih vzhodne Evrope Iskratel
širi poslovanje in povečuje
vlaganja tudi na zahodnoev-
ropskih trgih in na nekaterih
trgih tretjega sveta. 

Puljić na vrhu Iskratela

Željko Puljić
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Cveto Zaplotnik 

Ljubljana - Kdo bo v novi
Janševi vladi vodil ministr-
stvo za kmetijstvo, ki mu bo
po novem pridruženo še
okolje in se bo imenovali mi-
nistrstvo za kmetijstvo in
okolje, včeraj uradno še ni
bilo znano, a Slovenska ljud-
ska stranka kot koalicijska
partnerica za to funkcijo
predlaga Franca Bogoviča, ki
je bil trinajst let župan obči-
ne Krško, ima kmetijske iz-
kušnje iz Agrokombinata Kr-
ško in iz družinskega podjet-
ja in je bil v prejšnjem in v
tem mandatu izvoljen za po-
slanca državnega zbora. A
kdorkoli že bo prvi mož mi-
nistrstva, bo moral izvajati
koalicijsko pogodbo, ki je
sprejeta in na dobrih štirih
straneh določa najpomemb-
nejše programske usmeritve
tudi za kmetijstvo, gozdar-
stvo in prehrano. Poleg neka-
terih splošnih je v njej tudi
precej konkretnih usmeritev,
kot na primer: kmetijska
zemljišča in gozdove v lasti
države je treba prednostno
prodati družinskim kmeti-
jam. Nova koalicija tako na-
poveduje sprejetje posebne-
ga zakona, s katerim bi kme-
tijska zemljišča uvrstili med
zemljišča, ki so nacionalnega
pomena za prehransko var-
nost države. Hribovskim in
gorskim kmetijam naj bi na
podlagi prednostne pravice,
zapisane v zakonu o gozdo-
vih, končno omogočili prido-
bitev dolgoročne koncesije
za izkoriščanje državnih goz-
dov, vsi drugi gozdovi v lasti
države pa naj bi po poteku
sedanjih koncesijskih po-
godb prešli pod upravo druž-
be v stoodstotni lasti sloven-
ske države. Pri spremembah
namembnosti kmetijskih

zemljišč naj bi vzpostavili
mehanizme za zagotavljanje
nadomestnih zemljišč. Dr-
žavna zemljišča, ki niso pri-
merna za kmetijsko dejav-
nost, naj bi prenesli na lokal-
ne skupnosti ali jih prodali.
Sklad kmetijskih zemljišč in
gozdov naj bi se bolj aktivno
vključeval v postopke zame-
njav, komasacij in združeva-
nja zemljišč, območje kme-
tijskih zemljišč pa naj bi na
novo določili in razvrstili po
namenski rabi. 

Povečanje samopreskrbe
s hrano

Nova koalicija si je za po-
membno nalogo zadala tudi
povečanje deleža ekološko
pridelane hrane in stopnje
samopreskrbe, ki za večino
pridelkov (izjema so mleko,
goveje meso in perutnina)
znaša od 30 do 65 odstotkov.
Ker samopreskrba upada
kljub izplačilu subvencij, se
koalicija zavzema za to, da bi
plačila "vezali" na pridelavo
hrane, pri tem pa naj bi tudi

odpravili administrativne
ovire in kmetom omogočili
izplačilo subvencij že v treh
mesecih po oddaji vloge.
Spodbujali naj bi odprtje tr-
govin z lokalno pridelano
hrano in kmečkih tržnic ter
krepili zavedanje, da je
doma pridelana hrana ve-
činoma kakovostnejša od
uvožene.

Kmet ne bo 
v podrejenem položaju

Koalicijski partnerji si
bodo, kot so zapisali v po-
godbo, prizadevali za izbolj-
šanje ekonomskega položaja
kmetov. Vodili bodo takšno
politiko, da kmetje v nobe-
nem pogledu ne bodo v po-
drejenem položaju v primer-
javi s preostalim prebival-
stvom; poskušali pa jim
bodo tudi zagotoviti razliko
med vplačano in minimalno
pokojnino. Vzpostavili naj bi
pravičnejše odnose med
udeleženci v prehranski ve-
rigi in iz zakonodaje odstra-
nili zahteve, ki v primerjavi s

sosednjimi državami in Ev-
ropsko unijo pomenijo nad-
standard. 

Na področju gozdarstva
naj bi reorganizirali javno
gozdarsko službo, jo naredili
"vitkejšo" in učinkovitejšo
ter ji med naloge dodali še
naravovarstveni nadzor, po-
enostavili pa naj bi tudi gozd-
no gospodarsko načrtovanje.
Uvedli naj bi nove spodbude
za združevanje lastnikov
gozdov in vzpostavitev gozd-
no lesnih verig med lastniki
gozdov, njihovimi združenji
ter gozdarskimi podjetji ter
lesno industrijo in obrtjo.
Gorskim in hribovskim
kmetijam naj bi takoj podeli-
li koncesije za razpoložljive
državne gozdove.

Prednost družinskim kmetijam
Državni gozdovi naj bi po poteku sedanjih koncesijskih pogodb prešli pod upravo družbe 
v stoodstotni lasti države.

Pri gospodarjenju z državnimi gozdovi se pod novo vlado obetajo precejšnje spremembe. 

Redna cena knjige je 9,90 EUR. Če knjigo kupite ali

naročite na Gorenjskem glasu, je cena le 8 EUR + 

poštnina. Lahko se odločite za komplet vseh treh 

knjig, za kar boste odšteli le 22 EUR + poštnina.

Knjige lahko kupite na Gorenjskem glasu, jih naročite

po tel. št.: 04/201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si.

Prve besede v angleščini, nemščini

ali italijanščini lahko spregovorite s pomočjo knjige

in zgoščenke s pravilno izgovarjavo vseh tujih besed v knjigi.

Spoznajte barve, poklice, nasprotja, živali ter se orientirajte 

na morju, v kopalnici in v trgovini. Ob pisanih in živahnih

ilustracijah bo učenje še lažje.

www.gorenjskiglas.si

Škofja Loka

Veterinarski pogoji za dopolnilne dejavnosti

V okviru zimskega izobraževanja kmetov bo v torek, 7. fe-
bruarja, ob 9. uri v gasilskem domu na Trati predavanje o
veterinarskih pogojih za opravljanje dopolnilnih dejavnosti
na kmetijah. Predaval bo Matej Demšar, direktor kranjskega
območnega urada veterinarske uprave, za začetek pa bo di-
rektor škofjeloške kmetijsko gozdarske zadruge Mitja Vod-
njov predstavil pogoje ekološkega klanja ter klanja prašičev
in drobnice v Klavnici Škofja Loka. C. Z.

Cerklje

O vodenju predpisanih evidenc na kmetijah

V torek, 7. februarja, ob 10. uri bo v sejni sobi KZ Cerklje de-
lavnica o vodenju predpisanih evidenc na kmetijah. Marija
Kalan in Marija Grohar iz kmetijske svetovalne službe, ki bo-
sta vodili delavnico, bosta udeležence seznanili s standardi,
ki jih morajo kmetje izpolnjevati v okviru zahtev navzkrižne
skladnosti, z novostmi na področju standarda Nitrati ter s
pravilnim vodenjem evidenc, še zlasti evidenc o uporabi ži-
vinskih in mineralnih gnojil. C. Z.

Radovljica, Kranj

Izobraževanje za kmetijsko okoljske ukrepe

Kmetje, ki so se vključili v Kmetijsko okoljski program (KOP),
se morajo vsako leto med 1. septembrom preteklega in 31. av-
gustom tekočega leta vsaj štiri ure izobraževati. Priložnost za
to bo tudi v naslednjih dneh, ko bo kmetijska svetovalna služ-
ba organizirala več predavanj o novostih pri izvajanju kmetij-
sko okoljskih ukrepov, o kmečki reji kokoši ter o preprečeva-
nju in povračilu škode, ki jo kmetijstvu povzročajo divjad. Pre-
davanja bodo v ponedeljek, 6. februarja, ob 15.30 v Domu kra-
janov na Zgornji Beli, v torek, 7. februarja, ob 9.30 v Domu
krajanov na Brezjah in ob 15. uri v Domu Joža Ažmana v Bo-
hinjski Bistrici, v četrtek, 9. februarja, ob 10. uri v prostorih
KGZ Sloga na Primskovem in ob 15.30 v gasilskem domu v
Spodnji Besnici, v ponedeljek, 13. februarja, ob 15.30 v dvora-
ni Korotan na Zgornjem Jezerskem in v torek, 14. februarja, ob
10. uri in ob 15.30 v zadružnih prostorih v Cerkljah. C. Z.

Kranj

Čebelarji so lahko oddajali vloge le nekaj dni

Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano je prejšnji
petek objavilo javni razpis za oddajo vlog o dodelitvi tehnične
pomoči čebelarjem, a ga je že v ponedeljek zaradi porabe
predvidenega zneska v višini 173.640 evrov zaprlo. Čebelarji
so se na razpisu lahko potegovali za sofinanciranje čebelarske
opreme v znesku od tristo do šest tisoč evrov, čebelarji začet-
niki pa za pomoč pri nakupu treh novih panjev z opremo za
panje, treh čebeljih družin ter ene posode in enega točila za
med v skupni vrednosti največ tisoč evrov. C. Z.

Žiri

Predavanje o apnenju in gnojenju

V ponedeljek, 6. februarja, ob 15. uri bo v mali dvorani DPD
Svoboda v Žireh predavanje o apnenju tal na travnikih in o
gnojenju. Kot ob tem poudarja Marija Kalan, specialistka za
rastlinsko pridelavo v Kmetijsko gozdarskem zavodu Kranj,
je apnenje eden od osnovnih ukrepov za vzdrževanje in
ohranjanje rodovitnosti kmetijskih zemljišč. C. Z.

Bled

Kmečki vrt skozi vse leto

Društvo žena in deklet na vasi občin Bled in Gorje in kmetij-
ska svetovalna služba vabita v četrtek, 9. februarja, ob 10.
uri v dvorano kmetijsko gozdarske zadruge Gozd Bled na
Bledu na predavanje o pridelovanju zelenjave na kmečkih
vrtovih skozi vse leto. Predavala bo Miša Pušenjak, specia-
listka za zelenjadarstvo in okrasne rastline. C. Z.

Kranj

Predstavitev aktualnih javnih razpisov

V ponedeljek, 6. februarja, ob 10. uri bo v sejni sobi KGZ
Sloga na Primskovem predstavitev javnih razpisov o dopol-
nilnih dejavnostih in gozdarstvu. Predavala bo Lidija Šnut,
specialistka za razvoj podeželja v KGZ Kranj. C. Z.

Ljubljana

Kriva naj bi bila onesnažena domača koruza

Zgodba z rakotvornim aflatoksinom v krmi in mleku se raz-
pleta. Kot so ugotovili veterinarski inšpektorji, je za to kriva
okužena koruza, ki jo je podjetju za proizvodnjo krmil Vajet
iz Ajdovščine 9. januarja letos dobavil eden od primorskih
kmetov. V podjetju so to koruzo uporabili za izdelavo koruz-
nega šrota, s katerim so potlej krmili krave tudi na blejski
farmi. Afera z aflatoksinom pa dobiva nove razsežnosti.
Pred dnevi so preveliko vsebnost te snovi ugotovili v krmil-
ni moki na kmetiji na Koroškem, tamkajšnja kmetijska za-
druga pa je ustavila odkup mleka s sedmih kmetij, ki so tudi
prejele onesnaženo krmo. C. Z.

Brezje

Medgeneracijski odnosi v družini

Društvo žensk z dežele občine Radovljica in kmetijsko sve-
tovalna služba bosta v ponedeljek, 6. februarja, ob 15.30 pri-
pravila v kulturnem domu na Brezjah predavanje o medge-
neracijskih odnosih v družini. Predaval bo magister zakon-
ske in družinske terapije Andrej Debeljak. C. Z.

Članstvo v zbornicah bo
prostovoljno, v kmetijsko
gozdarski zbornici pa bo še
naprej obvezno za prejem-
nike subvencij in za večje
lastnike gozdov.
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Alenka Bole Vrabec

Jelena Justin

Viševnik je verjetno eden
najbolje obiskanih dvatisoča-
kov v Sloveniji. Dokaj lahek
vzpon, ki je pozimi sicer od-
visen od snežnih razmer, ču-
dovit razgled in možnost ču-
dovite turne smuke so več
kot očitni razlogi za obisk
tega pokljuškega dvatisoča-
ka. Pred kakšnim tednom je
bil vzpon dobesedno idealen;
trdna snežna podlaga, kar je
sploh je, in visoke tempera-
ture so dajale občutek po-
mladi, ne pa zime. 

Izhodišče vzpona na Vi-
ševnik je Rudno polje na Po-
kljuki. Po makadamski cesti,
ki je trenutno še pokrita s

snegom, se odpravimo v
smeri Viševnika. Ko pride-
mo do smučišča, začnemo z
vzponom na levi strani, pod
vlečnico, kar naravnost nav-
zgor. Po prvem delu vzpona
pot zavije levo in se še bolj
strmo začne dvigovati po
smučišču. A vsaka stvar je za
nekaj dobra: na višini se hi-
tro pridobi, a vrh, ki ga bomo
zagledali pred seboj, še ni 
Viševnik, pač pa Plesišče, ki
je kar precej nižji kot dvati-
soč metrov.

Na vrhu smučišča pozimi
pot običajno pelje po levi
strani še kar naravnost nav-
zgor, tako da planino pod
Plesiščem dosežemo po levi
strani. Pot se rahlo položi,

potem pa se v dveh okljukih
dvigne na sedlo. S sedla se
pod nami prvič pokaže plani-
na Konjščica, za njo Uskov-
nica, v ozadju pa se dvigujejo
bohinjske gore. Še malo viš-
je vidimo tudi Bohinjsko je-
zero. Pot se strmo vzpenja,
okoli nas so samo še pritlika-
vi borovci. Od tod se tudi že
vidi naš današnji vrh, ki ne
daje občutka, da smo v zim-
skih mesecih, pač pa pozno
pomladi, saj je količina sne-
ga minimalna. 

Pobočje se najprej dviguje
dokaj položno, a strmina spet
naraste in nas pripelje na
vzhodni greben Viševnika.
Ko pridemo na rob, se pred
nami odpre pogled proti Li-

panskemu vrhu in Debeli
peči, v daljavi pa vidimo ve-
rigo Karavank z markantno
Kepo in sosedo Dovško Babo. 

V nekaj minutah smo na
vrhu. Vrh Viševnika, kot da
bi bil v naročju Triglava, ki
nam leži na dlani. Planika in
Kredarica, zadaj slovenski
očak. Med nami in Trigla-
vom pa vidimo Tosc, na nje-
govi levi strani je Ablanca,
pred njim pa Veliki Draški
vrh in Mali Draški vrh, ki je 
le streljaj stran. Če se z Višev-
nika spustimo na Srenj-
ski preval, smo pod Malim
Draškim vrhom, vendar je
pozimi vzpon nanj resno
zimsko gorniško dejanje, za
katero potrebujemo komplet-
no zimsko opremo. Sprva se
vzpenjamo desno, nato pa
levo po žlebu. Ker je snega
malo, bodo mestoma tudi
skale. Dosežemo vzhodni vrh
Malega Draškega vrha, če pa
želimo še na zahodnega, nas
pa čaka kratek kamin. Z vrha
sestopimo po isti poti. 

Če se pa nismo odločili še
za Mali Draški vrh, pa vse-
eno sestopimo na Srenjski
preval, odkoder sestopimo
do Jezerc, tiste znane dolini-
ce pod Studorskim preva-
lom. Od tam sestopimo do
planine Konjščice, kjer nas
čaka krajši vzpon, nato pa 
sestop nazaj na Rudno polje. 

Z Rudnega polja do vrha
Viševnika je približno 1 in 30
minut do 2 uri, odvisno od
razmer, za sestop po opisani
poti pa tudi potrebujemo pri-

bližno toliko. In ne pozabi-
mo, da se gibljemo v svetu 
visokogorja in da navadni
"krampižarji" oz. male dere-
zice v visokogorje ne sodijo.
Če so dereze na nogah, pa 
v roko spada tudi cepin. 

Glede na vremsko napo-
ved obstaja velika možnost,

da se količina snega v hribih
spremeni. Srečno!

Nadmorska višina: 2050 m
Višinska razlika: 703 m
Trajanje: 4 ure
Zahtevnost: ★★★★★

(lahko tudi 5, odvisno od
snežnih razmer)

Planinski izlet: Viševnik (2050 m)

Priljubljeni dvatisočak
V zimskih mesecih, pa tudi čez celo leto, eden najbolj obiskanih dvatisočakov. Pozimi je zahtevnost
vzpona odvisna od snežnih razmer. Razgled v nedrje slovenskega očaka.

V pijanem kmetu ni niti
trohice alkohola, deževni
črvi v smetanovi omaki pa so
celo zelo užitni, ker so nare-
jeni iz moke jajc in mokrote.
Tako piše v kuharski knjigi
Margarete Pleiweis (1815-
1890), ki je prvič izšla leta
1868 in je prva izvirna slo-
venska kuharica, ki je v do-
polnjevanih ponatisih do
1902 izšla kar štirikrat. Mar-
gareta Knafelj je bila doma z
bogate kmetije v podgorjah
na avstrijskem koroškem in
se je v zrelih letih kot škofo-
va kuharica poročila s pre-
možnim trgovcem Valenti-
nom Pleiweisom st., ki je po-
kopal že dve ženi in na sta-
rost ni maral biti sam. Ni se
zmenil za jezo svojih treh si-
nov, med katerimi je bil naj-
bolj imeniten dr. Janez Blei-

weis. Margareta Pleiweis je
pokopana na ljubljanskem
Navju. Njena kuharica je še
vedno praktični priročnik, ki
ga lahko sami (zdravo) prire-
jamo. V knjigi je čez devet-
sto receptov in štirinajst je-
dilnikov. Prvi za slavnostne
pojedine ima šestnajst ho-
dov!!!, prvi za postni dan pa
deset. No, med skromnej-
šimi, ki imajo samo tri hode,
sem odkrila naslednjega: 
fižolova juha, kisla repa z vo-
lovskim očesom (jajcem na
oko) in pijani kmet. Pijani
kmet je nedolžna sladica z
jabolki. Seveda pa imena
jedi niso zmeraj tako sliko-
vita. Tista, ki je že nekaj let
na mojem jedilniku, pa je 
jelenov hrbet s hečapečno
polivko. Hečapeč je namreč
šipek. Seveda v Margareti-

nih receptih niso navedene
količine in jih moraš določiti
sam. 

Jelenov hrbet 
s hečapečno polivko

Za 4 osebe potrebujemo:
dobro kvašo po najljubšem re-
ceptu, 800 g jelenjega hrbta,
po možnosti s kostmi, maščo-
bo za peko, 150 g slanine, 1
korenček, 1 koreninico peter-
šilja, 1 majhno zeleno, 1 por,
1 neškropljeno limono, 6 bri-
novih jagod, 10 poprovih zrn,
2 klinčka, vejico timijana, ve-
jico šetraja, 600-700 ml rde-
čega vina, malo juhe ali jušne
osnove, sol, kislo smetano po
želji.

Meso vzamemo iz kvaše,
ga osušimo in zavijemo v

slanino ter zavežemo. V 
kozici segrejemo maščobo,
damo nanjo sesekljane kosti
in zelenjavo, nekaj minut
pražimo in potegnemo z
ognja. V drugi kozici dobro
opečemo meso in ga damo k
prepraženi zelenjavi. Zalije-
mo s pol l vina, dodamo li-
monino lupinico in začimbe
in počasi pražimo; kdaj pa
kdaj meso obrnemo. Ko te-
kočina povsem izpari, dolije-
mo malo juhe in preostalo
vino. Ko je meso mehko, ga
vzamemo iz kozice, zreže-
mo na koščke in damo na to-
plo skupaj s slanino. Omako
precedimo. Če je preredka,
jo še malo pokuhamo, po že-
lji dodamo kislo smetano in
s polivko prelijemo meso.
Na mizo damo posebej šip-
kov džem. Postrežemo s

krompirjem, cmoki ali po-
lento. 

Šipkov džem
Potrebujemo: 500 g navad-

nega šipka, obranega po prvi
zmrzali, 500 g jabolk, 1 paliči-
co cimeta, 1 zvezdni janež, 2
klinčka, sok pol limone, 1 l
vode, 1 zavitek želirnega slad-
korja 3:1 (1/2 kg).

Šipku odrežemo stebelce,
cvet in izdolbemo peščice.
Jabolka olupimo in razreže-
mo na krhlje. Sadeže, začim-
be in limonin sok damo v lo-
nec, dolijemo vode do 1200
ml in stresemo vanjo želirni
sladkor. Zavremo, vre na šti-
ri minute. Precedimo in
damo v pogrete kozarce, za-
premo ter ohladimo. 

Pa dober tek!

M I Z I C A , P O G R N I S EPijan kmet in deževni črvi

Triglavsko kraljestvo / Foto: Jelena Justin

Fotografija je bila posneta 5. aprila 2008. Takrat je bilo na 
Viševniku več snega, kot ga je trenutno. / Foto: Jelena Justin

Je to zimski Viševnik? "Takle mamo!" / Foto: Jelena Justin
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Janez Rozman s.p. - Rozman bus, www.rozmanbus.si, tel.: 04/5315 249
MADŽARSKE TOPLICE: 16. - 19. 2. - pust, 22. - 25. 3. obletnica; BAN-
JA VRUČICA: 4. - 7. 3.; TRST: 8. 2.; BIOTERME: 19. - 21. 3.; PUSTO-
VANJE: 21. 2.; BERNARDIN: 11. - 14. 3.; TOPOLŠČICA: 26. 3.

Za otroke v knjižnicah
Žirovnica - Ura pravljic se bo v žirovniški knjižnici začela v
ponedeljek ob 17. uri.

Gorenja vas - V gorenjevaški knjižnici lahko otroci pravljici
Babica Zima prisluhnejo v ponedeljek ob 17. uri.

Poljane - Otroci se lahko prireditve Radi pojemo udeležijo v
knjižnici v torek ob 17. uri.

Škofja Loka - Pravljici Nekoč je bilo na beli smučini ... lahko
v knjižnici otroci prisluhnejo v torek ob 17.30.

Iz Podbrezij v Vrbo
Naklo - Pohodniška sekcija Društva upokojencev Naklo vabi v
sredo, 8. februarja, na pohod v Vrbo. Pohodniki se bodo ob
10.30 zbrali pred kulturnim domom v Podbrezjah in se z
osebnimi vozili odpeljali v Lesce, kjer si bodo ogledali lovski
muzej, in do Rodin, kjer bodo obiskali Jalnovo rojstno hišo.
Nato bodo peš odšli v Vrbo na osrednjo slovesnost. Pojasni-
la dajejo po telefonu 031/519 227.

Na Galetovec
Bohinjska Bela - TD Bohinjska Bela organizira to nedeljo 16.
turni smuk in pohod na Galetovec. Informacije: www.
bohinjskabela.si (obvestila) in e-pošta: ales.stojan@swarco.com.

Z dotikom ljubezni do zdravja telesa
Gorenja vas - Krajevna organizacija Rdečega križa Gorenja
vas in Društvo bolnikov z osteoporozo Kranj vabita na pre-

PREDAVANJA

IZLETI

davanje prof. Helene Bizjak z naslovom Z dotikom ljubezni
do zdravja telesa, ki bo v ponedeljek ob 17. uri v dvorani ob-
činske stavbe v Gorenji vasi.

Kako smo lahko bolj sočutni do sebe in drugih?
Kranj - Humana, združenje svojcev pri skrbi za mentalno
zdravje, vabi v četrtek ob 16. uri na predavanje in pogovor z
naslovom Kako smo lahko bolj sočutni do sebe in drugih?
Predavanje, ki bo v društveni pisarni v Kranju, na Oldham-
ski c. 14 (pri Vodovodnem stolpu), bo vodila univ. dipl. psih.
in integrativna psihoterapevtka Maruša Zaletel. 

Proučevanje Svetega pisma 
Kranj - Društvo prijateljev Svetega pisma vabi jutri ob 9. uri
v Dom krajanov Primskovo na proučevanje Svetega pisma z
okvirno temo Privilegiji so predvsem odgovornost. Pogovor
bo povezovala Jelena Ostojić Jovič.

Različna bolezenska stanja in pohodništvo
Stražišče - Društvo upokojencev Bitnje-Stražišče vabi v četr-
tek, 16. februarja, ob 18. uri v avlo Šmartinskega doma v
Stražišču na čajanko oziroma predavanje zdravnice Ande
Perdan z naslovom Različna bolezenska stanja in pohodniš-
tvo.

Občni zbor Krive jelke
Duplje - Kulturno in turistično društvo Pod krivo jelko Dup-
lje vabi na občni zbor, ki bo jutri ob 19.30 na turistični kme-
tiji Trnovc v Zgornjih Dupljah.

Tržič poje 2012
Tržič - Jutri bo z začetkom ob 18. uri po Osnovni šoli Bistri-
ca odmevalo ubrano petje odraslih pevskih zborov in malih
vokalnih skupin, saj bo tam potekalo že 31. srečanje z naslo-
vom Tržič poje. 

Energetska razstava slik by Tanti
Šenčur - V svet energetskih slik lahko vstopite v torek od 14.
do 22. ure v zgornjem prostoru kavarne Medeni vrt v Šen-
čurju.

Ribe v slovenskih vodah
Kranjska Gora - Danes bodo ob 17. uri v Liznjekovi hiši od-
prli razstavo Ribe v slovenskih vodah.

Partnerska povorka
Ljubno - Dramska skupina Smeh teater z Brezij bo jutri ob
19.30 v kulturnem domu v Ljubnem uprizorila Partljičevo
komedijo Partnerska poroka.

Škatle
Trboje - Premiero krstne otroške gledališke veseloigre Škatle
si lahko ogledate danes ob 17. uri v Modri dvorani KUD Si-
mona Jenka v Trbojah.

PREDSTAVE

RAZSTAVE

KONCERTI

OBVESTILA

HALO - HALO GORENJSKI GLAS      
telefon: 04 201 42 00

Naroči lo za objavo sprejemamo po telefonu 04/201-42-00, faksu 04/201-42-13 ali osebno na Bleiweisovi cesti 4, 
v Kranju oz. po pošti - do ponedeljka in četrtka do 11.00 ure! Cena oglasov in ponudb v rubriki: Izredno ugodna.

Obvestila o dogodkih objavljamo v rubriki glasov 
Kažipot brezplačno samo enkrat.

Bolšjak, otroška ustvarjalnica in voden ogled
Radovljica - V nedeljo bo Bolšjak med 9. in 13. uro potekal
na Linhartovem trgu, med 10. in 12. uro bodo otroci v pokri-
tem atriju graščine izdelovali šparovčke. Ob 14. uri Turizem
Radovljica vabi še na voden ogled starega mestnega jedra.

Pustovanje
Bitnje, Stražišče - Društvo upokojencev Bitnje-Stražišče vabi
na veselo pustovanje v Šmartinskem domu, ki bo v nedeljo,
19. februarja, ob 16. uri. Vpisovanje in vplačila bodo začeli
zbirati v ponedeljek, 6. februarja, v društveni pisarni v Sp.
Bitnjah in izjemoma v torek, 7. februarja, v Šmartinskem
domu v Stražišču. Prijavite se lahko tudi po telefonu
041/706 673 ali 2310 061 pri Mariji Bogataj s kasnejšim pla-
čilom na navedenih lokacijah. Zadnji dan vplačila je v pone-
deljek, 13. februarja.

PRIREDITVE

Zavod KARNIKA razpisuje sledeča usposabljanja za prido-
bitev Nacionalne poklicne kvalifikacije

● VARNOSTNIK
● VARNOSTNIK ČUVAJ
● VARNOSTNI MANAGER

Usposabljanja bomo izvedli v KRANJU. Pokličite dežurni 
telefon: 031/231 111, obiščite www.karnika.si ali pošljite 
e-pošto: info@karnika.si
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LOTO

Rezultati 10. kroga - 
1. februarja 2012

8, 12, 19, 33, 34, 36, 37 
in 4

Lotko:
2 2 5 8 9 2

Loto PLUS:
3, 4, 10, 14, 23, 24, 25 

in 37

Sklad 11. kroga za 
Sedmico: 250.000 EUR
Sklad 11. kroga za Lotka:

390.000 EUR
Sklad 11. kroga za PLUS:

310.000 EUR
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Maja Bertoncelj

Kranj - Četrto mesto v
Garmisch-Partenkirchnu in
sedmo v Kitzbühlu sta zad-
nji in v sezoni najboljši smu-
kaški uvrstitvi Andreja Špor-
na, trenutno najboljšega slo-
venskega smučarja v hitrih
disciplinah. Četrto mesto je
izenačitev njegove druge
najboljše uvrstitve v sveto-
vnem pokalu, boljši je bil le
pred dvema letoma v
Kitzbühlu, ko je bil drugi.
30-letni Kranjskogorčan, ki
bo kmalu tudi prvič postal
očka, sezono danes nadalju-
je s smukom za svetovni po-
kal v Chamonixu v Franciji.
Potem ko je ujel pravo for-
mo, od naslednjih smukov,
do konca sezone jih je še pet,
pričakuje veliko. 

Pred začetkom sezone ste
dejali, da ste dobro priprav-
ljeni, potem pa vam na uvo-
du v Ameriki ni steklo po
željah. Kaj je šlo tam narobe
in kako to vpliva na tekmo-
valca?

"Najprej sem imel smolo z
vremenom v Lake Louisu,
kjer so bile zelo spremenlji-
ve razmere, ki so krojile raz-
plet tekme. Na ameriškem
snegu v Beaver Creeku pa se
nikakor ne znajdem, tudi
oprema ne deluje, kot bi mo-
rala, in vse skupaj je pripelja-
lo do precej slabega smuča-
nja. To vsekakor vpliva na
psiho in zaupanje v dobro
smučanje, ki je nujno za vr-
hunski rezultat. Moje trdno
prepričanje na podlagi rezul-
tatov z zadnjih treningov o
pravilnem delu in dobri pri-
pravljenosti ter funkcionira-
nju opreme na evropskem
snegu sta botrovali temu, da
sem se bil skozi december
sposoben pobrati."

V Evropi je slika drugačna. Z
zadnjih dveh smukov imate
dve odlični uvrstitvi, ki sta se

napovedovali že na trenin-
gih. Torej sta bili pričakova-
ni?

"Zame sta bili vsekakor
pričakovani. Bormio, kjer
sem osvojil trinajsto mesto,
je bil prelomnica, ki mi je
dala potrditev tudi z rezul-
tatom. Od tam je šla moja
forma le še navzgor."

Ste imeli v Kitzbühlu na
Streifu občutek, da ste tako
hitri, da za zmago spodaj
trepeta veliki Švicar Didier
Cuche?

"Ob skrajšani progi in
spremenjeni podlagi se hi-
trosti na sami progi precej
spremenijo, tako da ne mo-
reš več vedeti, kako hiter si.
Ob tako kratkem smuku
moraš smučati res povsem

na limitu, ob tem pa ne
smeš napraviti napake. Žal
mi to ni uspelo, saj sem se
v enem zavoju za malen-
kost nagnil navznoter in
naslednji trenutek že ril po
novozapadlem snegu. Prav
čutil sem, kako me je posta-
vilo na nos in ustavilo. Na
tem mestu sem se zavedel,
da so stopničke splavale po
vodi."

Kitzbühel je za smukače
posebna tekma. V čem je
drugačna od drugih?

"Zame je to največja tek-
ma, celo večja kot olimpij-
ske igre. Streif je res legen-
darna proga z dolgo tradici-
jo in dih jemajočimi odse-
ki, svoje pa doda tudi vedno
odlična organizacija ter ne-

pregledna množica gledal-
cev, ki te kar ponese proti
cilju. Ničesar si ne želim
bolj, kot v Kitzbühlu stopiti
na najvišjo stopničko zma-
govalnega odra ter dvigniti
kozla na večerni razglasitvi
pred nepregledno množico
gledalcev. Čast, stati na zma-
govalnem odru, sem okusil
pred dvema letoma in upam,
da jo bom spet kmalu."
Kako gledate na Cucha? Do-
bil je zadnja dva smuka, po
sezoni se poslavlja.

"Didier je res izjemen tek-
movalec in osebnost. Po mo-
jem mnenju je nedvomno
najboljši smukač zadnjih let,
ima odlično tehnično znanje
ter zna izkoristiti svoje boga-
te izkušnje. Vedeti je treba,
da je recimo smuk v
Kitzbühlu odpeljal že okoli
petdesetkrat, in to mu daje
veliko prednost pred nami,
ki smo ga bistveno manj-
krat. Ob koncu kariere, kot je
sam napovedal, smučanje
ne bo izgubilo le izjemnega
smučarja, pač pa tudi člove-
ka, ki se zna in upa upreti
Mednarodni smučarski zve-
zi in ima velik vpliv na to, da
so tekme za nas varnejše,
kar je izjemnega pomena."

Po zadnjih rezultatih bo na-
daljevanje sezone verjetno
precej lažje. Kako visoko je
usmerjen vaš pogled?

"Z rezultati, ki sem jih na-
nizal v preteklem mesecu, se
mi je vsekakor odvalil ka-
men od srca. Dobil sem pre-
potrebno samozavest, tako
da sedaj smučam bistveno
bolj sproščeno. Pred zadnji-
ma dvema tekmama sem bil
prvič v življenju prepričan,
da sem sposoben priti na
zmagovalni oder. Na koncu
mi je malenkost zmanjka-
lo, da bi to dosegel, vendar
vem, da sem ob vožnji brez
napak tega sposoben, in
upam, da se to zgodi čim
prej."

Najbolj si želi dvigniti 
kozla v Kitzbühlu 
"Pred zadnjima dvema tekmama sem bil prvič v življenju prepričan, da sem sposoben priti na
zmagovalni oder. Upam, da se bo to zgodilo čim prej," pravi Andrej Šporn, trenutno petnajsti
smukač sezone. 

Andrej Šporn pravi, da je zanj smuk v Kitzbühlu največja
tekma, celo večja kot olimpijske igre. / Foto: Gorazd Kavčič

Jože Marinček

Kranj, Šenčur, Domžale -
Ponedeljek, 30. januar, je bil
zadnji dan, do katerega so
klubi morali opraviti vse ob-
veznosti, da so lahko prijavi-
li moštvo, ki bo v spomla-
danskem delu nadaljevalo
tekmovanje. Prav odmevnih
prestopov pri gorenjskih pr-
voligaših ni bilo. 

Kranjski Triglav so zapu-
stili David Bunderla, Anže
Košnik, Robert Najdenov,
Miha Gracar in Alan Čoralič.
V klub so se vrnili Andrej Jo-
žef, Jalen Pokorn in Darijan
Curanovič, iz Domžal je pri-
šel Lamin Diallo, iz Garmina
Šenčurja temnopolti Ous-
man Koli. Tudi v Domžalah
je nekaj sprememb. Klub so
zapustili Lamin Diallo, ki je
prišel v Kranj, Dejan Zadni-
kar in Mate Selak sta odšla v
sosednje Radomlje, Nik Cin-
trič je posojen v Dob, Jernej
Smukavc je prost, v Belo kra-
jino se je preselil Vjekoslav
Andrič, v azejbardžanski
Baku pa Lukas Mario Hor-

vat. Novi v Domžalah pa so
Denis Halilovič, Jaka Ibei,
Igor Radovanovič, Nejc Sku-
bic in Kamerunec Michel
Belkogo. Največja domžalska
okrepitev je prav gotovo 22-
letni Nejc Skubic, ki je jeseni
igral za romunski Oteul Gala-
ti, ki je nastopal tudi v ligi pr-
vakov. Nejc je pred odhodom
v Romunijo igral za Inter-
block in ptujsko Dravo, bil pa
je tudi član mlade reprezen-
tance Slovenije. Pogledali
smo še k drugoligašu Garmi-
nu Šenčurju, ki se mu je
uspelo uvrstiti v polfinale po-
kala. Znano je že, da bo nji-
hov nasprotnik Celje. Klub so
zapustili Mihael Novak, Ous-
man Koli, Leotrim Vokayai in
Nimet Dželadini. Iz kranjske-
ga Triglava sta v moštvo prišla
David Bunderla in Anže Koš-
nik, v igri za novo okrepitev
pa še iščejo igralca iz tujine. 

Vsi klubi se intenzivno
pripravljajo za nadaljevanje
tekmovanja, saj se bodo ob-
računi v spomladanskem
delu začeli že čez slab mesec
dni, 4. marca.

Nogometni prestopi 
v gorenjskih klubih
V gorenjskih nogometnih klubih je v prestopnem
roku prišlo do kar nekaj sprememb. Ena najbolj
odmevnih je prihod Nejca Skubica v Domžale.

Kranj

Hokejisti na četrtfinalnih tekmah

Hokejisti v Slohokejski ligi so v sredo odigrali prve tekme če-
trtfinala prvenstva. Kranjski Triglav je v ledni dvorani Zlato
polje igral s Slavijo iz Zaloga in v podaljšku zmagal s 5 : 4 (2
: 0, 1 : 3, 1 : 1, 1 : 0). Triglav je začel srečanje odlično in po
24 minutah igre že vodil s 3 : 0. Sledil je preobrat in Slavija
je v osmih minutah izenačila, nato pa v zadnji tretjini celo
povedla. A ne za dolgo, saj so Kranjčani takoj izenačili, po
43 sekundah podaljška pa tudi zmagali. Za Triglav sta dva-
krat zadela Tadej Čimžar in Anže Gogala, odločilni zadetek
pa je dosegel Tim Jurajevčič. HDD Bled je v dvorani Pionir
moral priznati premoč Partizanu, ki je zmagal s 4 : 0. J. M.

Kranj

Deskarji bodo nadaljevali čez lužo

Slovenska reprezentanca v deskanju na snegu je v letošnji
sezoni kot ekipa izredno uspešna, saj so trenutno kar štirje
uvrščeni med petnajsterico v svetovnem pokalu. Najboljši
so prav Gorenjci: šesti je Rok Flander (na sliki levo), dvanaj-
sti Jernej Demšar (desno) in štirinajsti Žan Košir. Štajerec
Rok Marguč je petnajsti. Na zadnjih tekmah se je posebej
izkazal Škofjeločan Jernej Demšar. Z dvema četrtima
mestoma je dosegel rezultata kariere. "Na ostalih tekmah,
ki me še čakajo v tej sezoni, bi rad stopil še eno mesto viš-
je. Upam na ta uspeh in na prve stopničke. To je moj cilj,"
pravi Jernej Demšar. Tekme svetovnega pokala se bodo
nadaljevale 22. februarja v Stonehamu v Kanadi. M. B. Fo
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Simon Šubic

Kranj - Na okrožnem sodiš-
ču v Kranju je včeraj steklo
sojenje domnevnim ropar-
jem pismonoše v Čirčah pri
Kranju. Pred sodni senat, ki
mu predseduje okrožna sod-
nica Andreja Ravnikar, sta
tako stopila že stara znanca
sodišča, 24-letna Damijan
Bečkanović iz Kranja in
Stanko Radojević iz Zgor-
njih Bitenj. Tožilstvo jima
očita, da naj bi 31. avgusta
zjutraj pri stanovanjski hiši
na Smledniški cesti 20 napa-
dla pismonošo Marka Arhar-
ja ter med pretepanjem in
brcanjem zbila na tla, ga tam
še dodatno premikastila,
nato pa mu iztrgala poštar-
sko torbo in stekla do avto-
mobila, v katerem ju je čakal
24-letni Ljubljančan Rajko
Todić. Skupaj so oddrveli v
Hrastje, tam zavili med ko-
ruzna polja, odvrgli oblačila,
obutev in ukradeno torbo,
nato pa parkirali na Planini,
kjer so površno očistili avto-
mobil in nanj namestili pra-
ve registrske tablice. Trojica
je obtožena kaznivega deja-
nja ropa, Bečkanović in Ra-
dojević pa tudi povzročitve
hude telesne poškodbe, je
sodnemu senatu sporočila
okrožna državna tožilka Po-
lona Košnjek. Izplen ropa je
bil sicer pičel, saj pismonoša,
ki je tega dne raznašal pokoj-
nine, denarja ni hranil v
ukradeni torbi.

Prvoobtoženi Bečkanović,
ki ga je kranjsko sodišče v
preteklosti že oprostilo zaradi
domnevnega ropa prodajalne
bureka pred hotelom Creina
v Kranju, tožilstvo pa ga je po-
vezovalo tudi z razdejanjem
šenčurskega lokala Antic Ca-
ffe, se brani z molkom. V pre-
iskavi pa je zatrjeval, da je v
času ropa izvajal gradbena
dela. Radojević je udeležbo v
ropu priznal in obžaloval.
Sodnici je pojasnil, da se je
Bečkanović pri njem dlje časa
skrival pred nekom, ki mu je
bil dolžan veliko denarja. Po
šestih mesecih skrivanja da
sta nepremišljeno sklenila, da
je rop poštarja edini izhod iz
težav. "Ostalo veste. Edino,
kar ne drži v izjavi poštarja,
je, da sem ga tudi jaz udaril.
Vzel sem le torbo in nisem
uporabil nasilja. Torbo je poš-
tar takoj dal, ker je vedel, da v

njej ni bilo denarja," je v za-
govor povedal Radojević, ki
ga je kranjsko sodišče marca
2010 obsodilo na tri leta za-
pora zaradi bombnega napa-
da na kranjsko policijsko po-
slopje, tako kot Bečkanović pa
naj bi bil vpleten tudi v mno-
žični pretep v Antic Caffeju. 

Njun domnevni pajdaš
Rajko Todić na sojenju mol-
či, že v preiskavi pa je vplete-
nost v rop priznal in tudi na-
tančno pojasnil, kako so ak-
tivnosti potekale. Na včerajš-
njem zaslišanju je zatrdil, da
ni vedel, da nameravata Beč-
kanović in Radojević izvesti
rop: "Dejala sta mi, da jima
je nekdo dolžan denar in da
gresta po ta denar. In sem ju
pač peljal." Da so pred odho-
dom zamenjali registrske ta-
blice na njegovem avtomobi-
lu, mu je postalo sumljivo
šele po dogodku. 

Oškodovani pismonoša
Marko Arhar je povedal, da
se je okoli 8.20 odpeljal od
stanovanjske hiše na Smled-
niški cesti 20, ko sta predenj
pritekla zamaskirana moška
in ga začela pretepati. "Daj
d'nar!" je zavpil eden od ro-
parjev, ko sta ga zbila z mo-
torja na tla. "Po meni je lete-
lo z vseh strani, zato domne-
vam, da sta me tepla oba. Ne
spomnim pa se, kdo od njiju
mi je iztrgal torbo, niti, kdo
me je kam udaril," je pove-
dal Arhar. Zaradi prejetih
poškodb je bil na daljšem
zdravljenju. "Pod levim oče-
som imam še vedno vse
omrtvičeno, zdravniki pa
pravijo, da naj bi se tudi to
začelo popravljati v roku
enega leta," je še pojasnil. 

Sojenje se bo nadaljevalo
14. februarja, ko bodo zasli-
šali dodatne priče. 

Domnevni roparji se pred sodiščem branijo vsak po svoje (z leve): Rajko Todić, Damijan
Bečkanović in Stanko Radojević. / Foto: Gorazd Kavčič

Trdi, da je zidal, ne ropal 
Avgusta lani naj bi v Čirčah poštarja oropala stara znanca kranjskega sodišča Damijan Bečkanović in
Stanko Radojević, je prepričano tožilstvo. Kot voznik naj bi jima pomagal Ljubljančan Rajko Todić.

Jasna Paladin

Domžale - Dim v zvoniku
domžalske cerkve Marijine-
ga vnebovzetja je v sredo ne-
kaj minut pred pol peto uro
zjutraj s svojega balkona prvi
opazil domačin iz sosednje
hiše, ki je tudi poklical gasil-
ce. Na mesto požara so prvi
prihiteli poklicni gasilci iz
Centra požarne varnosti
Domžale in gasilci z PGD
Domžale - mesto.

"Ob prihodu na kraj smo
ugotovili, da se kadi iz streš-
nih lin na zvoniku nad vpet-
jem zvonov. Najprej smo se
na višino požara poskusili
povzpeti po stopnišču na
zvonik, a je bil dostop one-
mogočen in za gasilce pre-
nevaren. Dodatno težavo pri
gašenju nam je predstavljala
tudi pločevina, v katero je
bila oblečena lesena strešna
konstrukcija zvonika. V plo-
čevino smo začeli izdelovati

vstopne odprtine, samo plo-
čevino pa kolikor je bilo mo-
goče odstranjevati, ker pa je
bilo to delo zahtevno in zato

počasno, je lesena konstruk-
cija začela pregorevati. Del
vrhnjega dela zvonika se je
pri tem zrušil in delno po-

škodoval streho na cerkvi. Do
preskoka požara na ostrešje
cerkve pa ni prišlo. Zaradi
nevarnosti padanja pregore-
nih tramov in pločevine smo
morali odstraniti še večji del
strehe zvonika," je zahtevno
posredovanje gasilcev opisal
vodja intervencije Matjaž
Hribar iz Centra požarne
varnosti Domžale. Pri gaše-
nju in odstranjevanju posle-
dic je večji del dneva sodelo-
valo enajst poklicnih in 59
prostovoljnih gasilcev, ovira-
le pa so jih tudi nizke tempe-
rature in veter. Poškodovano
streho cerkve so sanirali že v
sredo popoldne, večja težava
pa bo znova pokriti močno
poškodovani zvonik.

Kako velika je škoda, še ni
ocenjeno, prav tako še ni
znano, zakaj je do požara
prišlo. Neuradno naj bi bil
za to kriv kratek stik v elek-
trični napeljavi, ki poganja
zvonove.

Kamnik

Veter odkril streho

Z močnim vetrom v preteklih dneh niso imeli težav zgolj v
Vipavski dolini in na Goriškem. V sredo popoldne je namreč
močan veter odkril tudi streho na objektu v Vrhpolju v obči-
ni Kamnik. Posredovali so prostovoljni gasilci iz Nevelj. S. Š.

Požar je v celoti uničil ostrešje zvonika domžalske cerkve.

Požar uničil cerkveni zvonik
Požar na ostrešju zvonika domžalske cerkve je menda zanetil kratek stik pri električni napeljavi.

Simon Šubic

Kranj - Neznana moška sta v
torek zvečer skušala oropati
trgovinico Pekarne Umnik v
pritličju nebotičnika na Blei-
weisovi cesti v Kranju. Na
Policijski upravi Kranj so po-
jasnili, da sta okoli 19.20 v tr-
govino vstopila zamaskirana
moška, po obrazu s solziv-
cem poškropila prodajalko
in jo podrla na tla. Nato sta
poskušala iz blagajne vzeti
denar, a sta bila pri tem ne-
uspešna, nakar sta zbežala
neznano kam.

"Na naši poslovalnici v sta-
rem delu Kranja so že več-
krat razbili steklo in iz trgovi-
ne tudi kaj manjšega odnes-
li, a česa takega še nismo do-
živeli. Roparja sta našo pro-
dajalko presenetila s hrbta,
jo pošpricala s solzivcem,
nato podrla na tla in ji zagro-
zila, naj bo mirna. Pri tem ji
je eden v hrbet tiščal neki
predmet, ali je šlo za orožje,
ne vem, drugi pa je skušal na
silo odpreti blagajno, a mu
ni uspelo. Potem sta hitro
zbežala. Za nas je vse skupaj
precej strašljivo, najbolj po-
membno pa je, da je proda-
jalka ostala živa. Jo je pa do-
godek pošteno pretresel in

bo psihične posledice najbrž
nosila še kar nekaj časa," je
dan po spodletelem ropu po-
vedala lastnica pekarne Mar-
cela Umnik.

Napadena prodajalka se je
takoj po ropu priplazila iz tr-
govine, kjer ji je pomagal mi-
moidoči moški. "Skupaj sta
zaprosila drugega moškega,
ki je tedaj vstopal v nebotič-
nik, naj pokliče policijo, a se
ni hotel vpletati. Potem je
neka odvisnica stekla v lekar-
no in razložila, da se je zgo-
dil rop, kjer pa je očitno niso
takoj resno jemali, saj so po-
licisti prispeli šele po desetih
minutah, čeprav so od trgo-
vine oddaljeni pol minute,"
je povedala Umnikova. "Ne-
verjetno, kaj so nekateri pri-
pravljeni storiti za nekaj že-
melj. V takšnih časih očitno
živimo," je pripomnila. 

Novembra lani sta zama-
skirana moška skušala oro-
pati tudi drogerijo DM blizu
kranjskega nebotičnika. Kot
smo izvedeli, sta počakala na
zaprtje trgovine, v katero sta
skozi službeni vhod skrivaj
sledila čistilki. Tudi tedaj je
ostalo pri poskusu ropa, saj
so se sicer neoboroženima
roparjema aktivno uprle pri-
sotne prodajalke. 

Nad prodajalko 
s solzivcem
Neznana moška sta v torek zvečer s solzivcem
onesposobila prodajalko Pekarne Umnik v 
Kranju. Blagajne nista znala odpreti. 

Kranj

Obtoženec ima nevrološke težave

Na okrožnem sodišču v Kranju bi se moralo pred dnevi na-
daljevati sojenje Borutu Kavčiču in trem vpletenim, ki jim to-
žilstvo očita, da so v posebej prirejenih prostorih na različ-
nih lokacijah gojili konopljo. Zaradi bolezni enega izmed po-
rotnikov se je spremenil sodni senat, zato bi se sojenje mo-
ralo pričeti znova, vendar je prvoobtoženi Kavčič zaprosil za
prestavitev sojenja zaradi nevroloških težav. Kot je sodne-
mu senatu pojasnil Kavčič, naj bi se že dlje časa spopadal z
nevrološkimi težavami, zaradi katerih naj bi celo padal v ne-
zavest. Kot je še dodal njegov odvetnik Milan Krstič, je ob-
toženec vidno shujšal, z njim pa je tudi otežena komunika-
cija. Z nadaljevanjem sojenja v odsotnosti se Kavčič, ki je
trenutno v priporu na Povšetovi zaradi še enega kaznivega
dejanja gojenja konoplje, ni strinjal. Tožilka Irena Kuzma je
poudarila, da je na prejšnji glavni obravnavi 4. januarja ob-
toženec trdil, da ima urološke, ne nevrološke težave, kar pa
sta tako obtoženec kot njegov zagovornik zavrnila ter deja-
la, da je šlo za nesporazum. Ker je imel ta teden predviden
pregled pri nevrologu, se je sodni senat odločil za prestavi-
tev sojenja, ki se bo tako nadaljevalo 10. februarja. A. S.

Jesenice

Pretepal svojo mater

Policisti so morali v sredo v zgodnjih jutranjih urah posre-
dovati v enem od stanovanj na Jesenicah, v katerem je 24-
letnik pretepal svojo mater. Umiril se ni niti v prisotnosti
mož v modrem, zato so ga ti pridržali. S. Š.
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Od petka do petka Knjige in knjigoljubiPortret

Kaj je v koalicijski
pogodbi?
Stranke vladajoče koalicije so se s podpisom koalicijske pogodbe zavezale, da bodo stabilizirale javne finance,
racionalizirale delovanje države in javnega sektorja, uredile plačilno nedisciplino, ustvarjale ugodno gospodarsko
okolje za domače in tuje naložbe, zagotovile delovanje pravne države ... Na sliki: prvaki koalicijskih strank Gregor
Virant (DLGV), Karl Erjavec (DeSUS), Janez Janša (SDS), Radovan Žerjav (SLS) in Ljudmila Novak (NSi) / Foto: TK

Janša sestavlja vlado, nasprotniki
sporazuma ACTA napovedujejo
proteste ... Stran 14

Stran 15

Jože Florjančič je bil oproščen
obtožb o zlorabi položaja,
ponareditvi listin ... Strani 16, 17

Predstavljamo Prešernovo
Zdravljico, ki so jo leta 1944
natisnili v Davči. Stran 19
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Od petka do petka

Poslanci so v soboto pozorno prisluhnili, ko je Janez Janša
nizal podatke o gospodarskih razmerah v državi.

Še zadnje dni svojega ministrovanja se je Ivan Svetlik 
zagovarjal zaradi začetnih zapletov pri uveljavljanju novega
sistema socialnovarstvenih pomoči.

Danica Zavrl Žlebir

Medtem ko Janez Janša se-
stavlja vlado (imena minis-
trov naj bi bila znana danes,
glasovanje o njih pa predvi-
doma 10. februarja), pa jav-
nost vznemirja prejšnji te-
den sprejeti zakon o vladi.
Med dvanajstimi ministrstvi
namreč ne bo samostojnega
ministrstva za kulturo, zdru-
ženo bo s šolskim in visoko-
šolskim, zato so nasprotniki
take ureditve začeli podpiso-
vati peticije. Državni svetnik
Anton Peršak je predlagal
veto na sprejeti zakon, o če-
mer je v sredo razpravljal dr-
žavni svet, vendar veta napo-
sled ni sprejel. Peticije so se
pojavile tudi glede okoljske-
ga ministrstva, to področje
bo sedaj vključeno v kmetij-
sko ministrstvo. Vroča tema
pa je tudi vključitev tožilstva
v notranje namesto v pravo-
sodno ministrstvo.

Nova vladna koalicija pa je
razdvojila tudi članstvo
stranke DeSUS. Predsednik
dolenjskega pokrajinskega
odbora je odstopil, nekateri
iz stranke izstopajo, na odlo-
čitev o vstopu stranke v des-
nosredinsko koalicijo so jez-
ni tudi v gorenjskih, podrav-
skih in severnoprimorskih
občinskih odborih.

Družinski zakonik 

V zvezi z družinskim zako-
nikom, za katerega se 11. fe-
bruarja izteče rok za vložitev

podpisov za referendum, se
je pojavila družinska pobuda
pod vodstvom Tomaža Mer-
šeta. Predlaga kompromis,
po katerem referenduma ne
bi bilo treba in bi davkoplače-
valcem prihranili štiri milijo-
ne evrov. S to pobudo se do-
pušča posvojitev partnerjeve-
ga otroka v istospolni zvezi,
odpovedali pa bi se temu, da
ima istospolna partnerska
skupnost enake pravice s
skupnostjo moškega in žen-
ske. Ta predlog ni doživel
podpore, tako da se referen-
dumu po vsej verjetnosti ne
bo mogoče izogniti.

Mnenja o "pravih" in "ne-
pravih" družinah, ki jih je
sprožil družinski zakonik, pa
se še vedno krešejo. V ured-
ništvo smo ta teden dobili
mnenje Zbornice kliničnih
psihologov Slovenije, ki nam
ga je posredovala njena čla-
nica, klinična psihologinja
Polona Žgajnar iz Zdravstve-
nega doma Škofja Loka. Pra-
vijo, da psihološke raziskave
dosledno potrjujejo, da se
otroci, ki odraščajo v družini
s staršema istega spola, ne
razlikujejo od onih, ki odra-
ščajo z materjo in očetom, in
sicer v psihološkem funkcio-
niranju, spoznavnih sposo-
bnostih, učni uspešnosti, sa-
mopodobi, moralnosti, soci-
alnih odnosih z vrstniki in
odraslimi. Pri enih in drugih
enako poteka razvoj spolne
identitete, spolne vloge in
spolne usmerjenosti. Ključni
za otrokov razvoj v družini so

kakovost starševstva in vzgoj-
ni slog, kakovost odnosov in
zadovoljstvo z odnosi, med-
sebojna navezanost, podpo-
ra, sodelovanje in harmonija
med staršema, zaupanje, po-
vezanost, toplina, varnost,
skrb, podpora širše socialne
mreže. "Vsi otroci morajo
imeti zagotovljene pravice, ki
jim omogočajo enako stop-
njo varnosti, stalnosti in skr-
bi staršev," so zapisali in
opozorili na škodljivost stal-
nih izključevalnih stališč po-
budnikov referenduma o
družinskem zakoniku za
družine, ki iz različnih razlo-
gov niso sestavljene iz očeta
in matere. 

Čakajoč na pomoči

Na preizkušnji je potrpež-
ljivost ljudi, ki čakajo na soci-
alnovarstvene pomoči po
novi zakonodaji. Decembra
so vlagali vloge na centrih za
socialno delo, kjer so jih za-
čeli obdelovati v novem in-
formacijskem sistemu. V si-
stemu je prišlo do zastojev,
ker je kompleksen in januar-
ja še ni bil povsem stabilen.
Kot je v opravičilo zastojem
pri izdajanju odločb in izpla-
čilom socialno varstvenih
pravic ta teden v Škofji Loki
dejal minister v odhodu Ivan
Svetlik, je sistem zaradi
kompleksnosti težko detajl-
no obvladovati in se nekatere
slabosti pokažejo šele, ko de-
luje "na polno" in se vanj
vključijo vsi centri za social-

no delo. V njem bo hkrati de-
lalo okoli štiristo zaposlenih
v slovenskih centrih za soci-
alno delo, za vsako vlogo je
treba pridobiti več deset (za
nekatere tudi več sto) infor-
macij, ki se pretočijo skozi si-
stem, ta informacijski sistem
pa služi več kot četrtini prebi-
valstva, ki uveljavljajo svoje
pravice. 

Protest zoper ACTO

Hudo kri pa je povzročil
tudi prejšnji teden podpisan
trgovinski sporazum o pre-
prečevanju ponarejanja
ACTA, ki naj bi ščitil intelek-
tualno lastnino. V soboto je
na zasedanju državnega zbo-
ra gorenjski poslanec Branko
Grims zaradi sporazuma
okrcal odhajajočo slovensko
vlado, češ da ga je sprejela za
hrbtom ljudi. Omenjeni spo-
razum ima nasprotnike po
vsem svetu, češ da teži k ože-
nju svobode in demokracije
in cenzurira svetovni splet.
Sporazum je v skladu s po-
oblastili slovenske vlade na
Japonskem podpisala vele-
poslanica Helena Drnovšek
Zorko, ki pa je pozneje izra-
zila tudi svoje osebno mne-
nje in se opravičila, ker naj bi
bil to škodljiv dokument, ki
posega v svobodo delovanja
svetovnega spleta in tako
omejuje prihodnost genera-
cije naših otrok. Za jutri je v
Ljubljani zoper sporazum
ACTA napovedan protestni
shod. 

Kmalu nova vlada
Janez Janša sestavlja vlado, nasprotniki zakona o vladi podpisujejo peticije, krešejo se mnenja 
o družinskem zakoniku, nasprotniki trgovinskega sporazuma ACTA napovedujejo proteste.
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Branko Grims je ob razpravi o mandatarju na sobotnem
zasedanju državnega zbora uvodoma okrcal vlado v 
odhajanju zaradi podpisa trgovinskega sporazuma ACTA.
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Danica Zavrl Žlebir 

Policijski veterani iz združe-
nja Sever želijo ohranjati
zgodovinski spomin pri na-
stajanju slovenske države in
zlasti mladim ljudem pribli-
žati dogodke ob slovenski
osamosvojitvi, je ob predsta-
vitvi zbornika dejal predsed-
nik gorenjskega združenja
Sever Stanislav Ficko. S tem
zgodovinskim področjem bi
se morali ukvarjati ministr-
stvo za notranje zadeve in
policija, ker pa se to doslej ni

zgodilo, so se sklenili tega
lotiti v veteranski organizaci-
ji, je dejal avtor Milan Kle-
menčič. V letu in pol sta s
soavtorjem Damjanom Ren-
kom iz dokumentarnega
gradiva in iz pričevanj udele-
žencev sestavila prvi del
zbornika, ki govori o vlogi in
aktivnostih nekdanje Upra-
ve za notranje zadeve Kranj
v takratnih osamosvojitve-
nih procesih. Zajeto je obdo-
bje pred osamosvojitvijo in v
času osamosvojitvene vojne,
ko je dan poudarek zlasti do-

gajanju na gorenjskih mej-
nih prehodih. V zbornik so
vključeni tudi spomini neka-
terih ključnih akterjev iz vrst
takratne gorenjske milice,
teritorialne obrambe, dveh
nekdanjih starešin JLA in
enega civilista. Kot sta ob
predstavitvi zajetne knjige s
360 stranmi, ki v 18 poglav-
jih popisuje dogodke iz ob-
dobja osamosvajanja na Go-
renjskem, dejala avtorja, je
bilo te nemogoče vrednotiti
po pomembnosti, češ da so
pomembni vsi in brez njih

danes ne bi govorili o samo-
stojni Sloveniji. V drugem
delu zbornika, katerega ve-
čina je že narejena, napove-
dujeta še delovanje drugih
služb v organizacijski sestavi
takratne UNZ Kranj, v tret-
jem pa pričakujeta, da bodo
poleg policije sodelovali tudi
drugi akterji osamosvajanja
Slovenije.

Na predstavitvi sta se ogla-
sila Janez Kavar in Anton
Stritih, stotnika teritorialne
obrambe, katerih pričevanji

knjiga navaja kot aktivni pri-
či dogodkov na mejnem pre-
hodu Ljubelj. Že iz zbornika
se vidi, da so isti dogodki raz-
lično videni "skozi daljno-
gled policista ali daljnogled
vojaka", je menil Janez Ka-
var, ki je kritično ocenil tudi
zapisano pričevanje kapeta-
na JLA, češ da je bilo neiskre-
no. Avtorja sta omenila, da
so nekateri pripadniki JLA
(čeprav v vojnih dogodkih
leta 1991 v Sloveniji nespor-
no agresorji) odigrali tudi 

pozitivno vlogo. Zapisanih
izjav pa nista spreminjala ali
prilagajala, temveč sta vsa
pričevanja objavila tako, kot
so bila povedana. Do vloge
istega kapetana Pajića pa je
bil kritičen tudi Anton Stri-
tih, prav tako do nekaterih
dogodkov, češ da so prikaza-
ni izkrivljeno in da bi jih mo-
rali razjasniti pred izidom
zbornika. Avtorja pričakuje-
ta, da se bo to zgodilo ob na-
povedanem tretjem delu
zbornika.

Pričevanja o osamosvojitvi 
na Gorenjskem

Policijsko veteransko društvo Sever Gorenjske je izdalo prvi del zbornika
Osamosvojitev na Gorenjskem 1989 -1991. Avtorja Milan Klemenčič in
Damjan Renko napovedujeta tudi drugi in tretji del.

Damjan Renko in Milan Klemenčič (z desne) skupaj s kolegi veterani / Foto: Uroš Rosič
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Danica Zavrl Žlebir

Podpisniki pogodbe, prva-
ki strank SDS, SLS, NSi, De-
SUS in DLGV, Janez Janša,
Radovan Žerjav, Ljudmila
Novak, Karl Erjavec in Gre-
gor Virant, so se z njo zave-
zali, da bodo delovali za bla-
ginjo Slovenije. Od leta 2013
naprej naj bi se Slovenija
razvijala hitreje od povprečja
EU, da bi zmanjšala brezpo-
selnost in dvignila zaposle-
nost na lizbonski cilj, 70 od-
stotkov za delo zmožnega
prebivalstva naj bi imelo
delo. Stabilizirala bo javne fi-
nance, racionalizirala delo-
vanje države in javnega sek-
torja, uredila plačilno nedis-
ciplino, ustvarjala ugodno
gospodarsko okolje za do-
mače in tuje naložbe, zago-
tovila delovanje pravne drža-
ve, poskrbela za ravnovesje
med socialno državo in bolj
konkurenčnim tržnim go-
spodarstvom. Ciljev je še
cela vrsta, prav tako tudi
ukrepov, s katerimi želi koa-
licija vse to doseči. 

Vsebina je obsežna, zaje-
ma 70 strani, zato se osre-
dotočimo zlasti na tiste, ki
nas državljane najbolj zade-
vajo: davke, gospodarstvo,
zaposlovanje in trg dela, po-
kojnine, zdravstvo ... Med
takojšnjimi ukrepi je na pr-
vem mestu zmanjšanje šte-
vila ministrstev na enajst.
Do konca mandata koalicij-
ski partnerji napovedujejo,
da bodo odpravili strukturni
javnofinančni primanjkljaj
in delež javne porabe v BDP
stabilizirali pod 45 odstot-
kov. Ugotavljajo namreč, da
ne moremo porabiti več,
kot ustvarimo, takšna reši-
tev pa je podlaga za bolj
predvidljive razmere za
podjetništvo in signal javne-
mu sektorju, da bo v do-
brem in slabem delil usodo
gospodarstva. Znižati na-
meravajo javne izdatke, ob
tem pa predvidevajo tudi
znižanje davčnih obremeni-
tev. Največje znižanje javne
porabe bo doseženo v prvih
dveh letih mandata. Za leto
2012 pa bo vlada pripravila
rebalans proračuna, ki bo
javno porabo zmanjšal za
vsaj pet odstotkov.

Podpora ustvarjalnih 
in podjetnih

Podprli bomo ustvarjalne
in zmanjšali stroške dela,
napovedujejo koalicijski
partnerji. Kriza je priložnost,
da tisti del gospodarstva, pra-
vijo, ki zaposluje bolj izobra-

žene ljudi, vlaga v znanje in
investira, dobi dodaten za-
gon. To bodo zagotovili z več
mehanizmi. Med drugim
bodo z uvedbo socialne kapi-
ce omejili prispevke za soci-
alno varnost in s tem zmanj-
šali ceno dela bolj produktiv-
nih in izobraženih. Višino
plače, od katere bo veljala
omejitev prispevkov, bodo
določili na podlagi sprejem-
ljivih finančnih učinkov.
Tudi dohodninska lestvica
bo spremenjena. Po seda-
njem zakonu se prehod v
najvišji dohodninski razred
začne že pri približno pov-
prečni plači, kar deluje ne-
spodbudno za zaposlovanje
strokovnjakov, ki dosegajo
višjo dodano vrednost in pri-
spevajo k večji storilnosti. Po
novi dohodninski lestvici pa
bi bili prejemki teh delavcev
manj obdavčeni, gospodar-
stvo bo bolj konkurenčno in
produktivnejše. Razmišljajo
tudi o vnovični uvedbi olaj-
šav dohodnine pri določenih
vlaganjih posameznikov.
Olajšave za otroke in druge
vzdrževane družinske člane
bi ostale najmanj na obstoje-
či ravni. Olajšave za raziska-
ve in razvoj bi povečali od 40
do sto odstotkov, povečali bi
tudi olajšave pri dohodku od
inovacij.

Podprli bomo podjetne,
še zagotavlja koalicijska po-
godba. Za mikro podjetja in
samostojne podjetnike, za
katere so davčni postopki še
posebej zapleteni, bodo
davčne predpise poenostavili
in uvedli pavšalne obdavčit-
ve. Postopno bodo znižali
stopnje davka od dohodka
pravnih oseb na 15 odstot-
kov, kar bo omogočilo kon-
kurenčne pogoje za poslova-
nje. Izpad dohodka bodo na-
domestili z učinkovitejšo iz-
terjavo. Za investicije, ki so
ključnega pomena za kon-
kurenčnost gospodarstva,
bodo uvedli neomejene 40-
odstotne investicijske olajša-
ve. Novim podjetnikom
bodo na začetku omogočili
čim boljše pogoje: v prvem
letu davkov ne bi plačevali,
po treh bodo prešli na nor-
malno obdavčitev. 

Spremembe na trgu dela

Trg dela je še posebej ob-
čutljivo področje, kjer si želi
prihodnja vlada doseči pro-
žnost in varnost hkrati. Cilj
politike zaposlovanja bo, da
ima čim več ljudi plačano
delo, ne glede na formalno
obliko zaposlitve. To name-
ravajo doseči z občutno po-

enostavitvijo in zmanjša-
njem števila pravnih oblik
zaposlitve. Omogočiti želijo
"mehke" prehode med raz-
ličnimi oblikami zaposlitve.
Delavci, ki bodo dlje časa de-
lali za istega delodajalca,
bodo lažje prehajali s fleksi-
bilnejših oblik zaposlovanja
v ugodnejše, stalne oblike
delovnega razmerja. Stroške
delodajalcev bi povečevali
postopno, tako da ne bi ime-
li razloga, da bi se izogibali
zaposlovanju za daljše obdo-
bje. Pozornejši bodo do
ukrepov, ki bodo spodbujali
zaposlitve za nedoločen čas.
Reformo dela bodo izpeljali
usklajeno s spremembami
na drugih področjih, deni-
mo davčnem. V sodelovanju
s socialnimi partnerji bodo
oblikovali sklad za odpravni-
ne, ki bo ljudem omogočil
socialno varnost za čas, ko
bodo izgubili zaposlitev.
Sklad, v katerega bo prispe-
vala tudi država, bo deloval
po zavarovalniškem načelu,
neizkoriščena sredstva pa
bodo zaposleni lahko spre-
menili v pokojninsko rento. 

Manj študentskega dela

Posebno pozornost koali-
cijski partnerji namenjajo
zaposlovanju mladih. V zve-
zi s tem napovedujejo obli-
kovanje posebnih progra-
mov, ki bodo delodajalce
spodbujali, da mlade vklju-
čujejo v delo že med šola-
njem. Spodbujali bi jih tudi
tako, da bi za prvo redno za-
poslitev delodajalcem
zmanjšali prispevke ali del-
no nadomestitev plač. Podo-
bnih spodbud bi bili deležni
tudi delodajalci, ki bi zapo-
slovali starejše delavce, ki da-

nes niso konkurenčni na
trgu dela. Odpraviti je treba
tudi vzroke za velik obseg
študentskega dela: povečati
intenzivnost študija in ome-
jiti možnost za navidezni
vpis, po prvi stopnji bolonj-
skega študija odpraviti absol-
ventski staž, zlorabe študent-
skega dela pa strožje nadzi-
rati, kar bo omogočila eno-
tna evidenca vseh študent-
skih del. Da bi olajšali pre-
hod iz študentskega dela v
stalnejše oblike zaposlitev,
bodo uvedli tudi olajšave za
prvo zaposlitev.

Temelj upokojitve 
bo delovna doba

Velik del prebivalstva za-
nima, kako bo v prihodnje
urejen pokojninski sistem
in kako bo s pokojninami.
Velike pokojninske reforme
ne napovedujejo, pokojnin-
sko zakonodajo pa bodo pre-
novili na način, da bo zago-
tovljena dolgoročna finanč-
na vzdržnost in primerne
pokojnine, kar ob ugodnih
gospodarskih razmerah po-
meni raven, ki ni nižja od
60 odstotkov povprečne pla-
če, dolgoročno pa se pribli-
žuje 72 odstotkom. Sprejeli
bodo ukrepe, ki bodo omeji-
li možnost predčasnega
upokojevanja z odhodom na
zavod za zaposlovanje dve
leti pred doseženo pokojnin-
sko dobo. Pokojnine se bodo
usklajevale z rastjo plač (60
odstotkov) in rastjo življenj-
skih stroškov (40 odstotkov)
dvakrat na leto od 2013 dalje,
saj se do konca leta 2012 za-
radi interventnega zakona
ne usklajujejo. Premoženje
KAD je namenjeno izključ-
no za dolgoročne potrebe

pokojninske blagajne, v
KAD se bo odvajalo tudi 10
odstotkov kupnine od pro-
daje državnega premoženja,
KAD pa v pokojninsko bla-
gajno na leto vplačuje 50 mi-
lijonov evrov za usklajevanje
pokojnin. Dodajajo, da bodo
pokojninsko blagajno "oči-
stili" vseh izplačil, za katera
niso plačani prispevki. Novi
sistem bo temeljil na stebr-
nem sistemu, kar bo zago-
tavljalo večjo odvisnost med
vplačanimi prispevki in po-
kojninami, hkrati pa dostoj-
ne pokojnine vsem, ki zara-
di skrbi za otroke ali drugih
utemeljenih okoliščin sami
niso mogli dovolj privarče-
vati. Novi viri prispevkov
bodo pritekali od vseh vrst
dohodkov iz dela, še pravijo
v koaliciji. V večji meri bo
sistem zasnovan na indivi-
dualizaciji zavarovanj in
krepitvi kapitalsko pokrite-
ga dela (v drugem in tret-
jem stebru), sistem pa bo
nudil tudi pregled vplača-
nih sredstev in informacije
o pričakovani vrednosti po-
kojnin. Pravica do pokojni-
ne bo temeljila na delovni
dobi in ne na starosti, podalj-
ševanje delovne dobe pa bo

nagrajeno za oba, delodajal-
ca in zaposlenega.

Manjkrat k zdravniku

Tudi v zdravstvu se bodo
uveljavila načela konkurenč-
nosti, upravljanje zavodov bo
postalo podobno upravljanju
gospodarskih družb, s spre-
menjenim načinom financi-
ranja bodo spodbujali naj-
boljše klinične prakse in na-
grajevali kakovost. Vzpostavi-
li bodo namreč standarde in
normative zdravniškega
dela: vedelo se bo, koliko dela
mora opraviti zdravnik za
plačo v javni službi. Javno fi-
nancirana in tržna ponudba
zdravstvenih storitev bosta
pregledno ločeni. Javni denar
za zdravstvo bo zbiralo več
blagajn. Spremenilo se bo
dopolnilno zdravstveno zava-
rovanje, pa tudi posamezni-
kovo zavarovanje, kjer bodo
stimulirali zdrav življenjski
slog. Ob tem upajo na manj
obiskov pri zdravniku (Slo-
venci gremo k zdravniku v
povprečju sedemkrat na leto,
Nemci denimo štirikrat), ob
čemer imamo tretjino manj
zdravnikov na število prebi-
valcev, kot je povprečje v EU.

Kaj je v koalicijski pogodbi?
Peterica strank koalicije, s katero bo v tem mandatu vladal Janez Janša, je prejšnji teden sklenila Pogodbo za Slovenijo 2012-2015. Koalicijska pogodba bo
podlaga za odločitve vlade v prihodnjih letih.

Postopno bodo znižali stopnje davka
od dohodka pravnih oseb na 
15 odstotkov, kar bo omogočilo 
konkurenčne pogoje za poslovanje. 
Izpad dohodka bodo nadomestili 
z učinkovitejšo izterjavo.

Novim podjetnikom bodo na začetku
omogočili čim boljše pogoje: v prvem
letu davkov ne bi plačevali, po treh
bodo prešli na normalno obdavčitev. 

Koalicijski partnerji Janeza Janše / Foto: Tina Dokl
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želi govoriti, da je šlo za poli-
tični konstrukt, v igri naj bi
bila zgolj zavist oziroma na-
vadna foušija. 

Politika je nasprotovala
tretji slovenski univerzi

V tem času sta bili v Slove-
niji zgolj Univerza v Ljublja-
ni in Univerza v Mariboru.
Ko bi jo lahko ustanovili na
Gorenjskem, se je Florjančič
zlomil pod težo medijskih
pritiskov. Zato pa je politika
kmalu po njegovem odhodu
ustanovila Univerzo na Pri-
morskem, ki jo je najprej vo-
dila prof. dr. Lucija Čok, ne-
kdanja šolska ministrica,
kasneje prof. dr. Rado Bo-
hinc, ki je bil v času izbruha
afere minister za notranje
zadeve. Pomenljivo?

Tudi Florjančičevi nasled-
niki so imeli takoj težave, ko
so začeli omenjati samostoj-
no univerzo. "Ja, tudi v Mari-
boru so mi povedali, da bom
nasankal s predlogom za uni-
verzo. Najprej pa sem šel s
sodelavci v gradnjo nove stav-
be fakultete, za katero so tujci
rekli, da je najlepša v južni
Evropi,"

pove Florjančič. Že ob nasto-
pu dekanske funkcije si je že-
lel univerze, ki bi dajala pou-
darek menedžmentu, saj je
bila Gorenjska industrijsko
najmočnejša regija v nekda-
nji državi. Danes je fakulteta
za menedžment v Kopru. 

Vrnimo se najprej h grad-
benim podvigom Florjanči-
ča. Ob gradnji nove fakultete
ne smemo pozabiti na novo
športno dvorano, ki si jo deli-
jo s sosednjo srednjo šolo.
Pred fakulteto je tudi lep
park s fontano, takrat so ure-
dili tudi dodatno parkirišče
za študente - del je že skoraj
desetletje urejen in asfalti-
ran, del makadamski. "Za-
kaj bi asfaltirali in potem ru-
šili čez štirinajst dni? Saj
bodo tam stali stolpiči," je
takrat ugotavljal dekan Flor-
jančič, a bi, kot kaže sedaj,
bilo vseeno bolje, če bi as-
faltirali tudi tako imenova-
no začasno parkirišče, saj
stolpičev še ni in jih morda
nikoli ne bo. 

Načrte za stolpiče je pri-
pravil arhitekt Franc Nadi-
žar, Florjančič pa si je za-
mislil naslednje financira-
nje projekta: gospodarstvo
bi prispevalo 70 odstotkov,
manj kot tretjino država.
Tudi prvi del, iz gospodar-
stva, se deli naprej. Če bi
prvi stolpič (študentski
dom) zgradila država, bi
drugi (pol)stolpič z restav-
racijo Živila Kranj (takrat
jih je že prevzel Merca-
tor), tretjega bi fakulteta fi-
nancirala sama za potrebe
podiplomskega študija,

predavalnic in apart-

majev za gostujoče profesor-
je. Pogodbe so bile pripravlje-
ne, manjkal je še podpis dr-
žavnih funkcionarjev. A so
odločitev ob izbruhu afere
blokirali, denar pa namenili
drugam.

Florjančiča so takrat vpra-
šali, ali nima dovolj, da si je
spomenik z novo stavbo fa-
kultete že postavil, zakaj da
potrebuje še univerzo. Tudi v
torek so v Mariboru razprav-
ljali o Univerzi na Gorenj-
skem. Ali bo predlog uspel,
Florjančič ne želi ugibati,
pravi pa, da bo moralo priti
tudi do delitve premoženja.
Nato pokaže knjigo oziroma
elaborat Vloga za ustanovitev
Univerze na Gorenjskem iz
leta 2001. Poleg njegovega
podpisa kot dekana Fakultete
za organizacijske vede sta so-
delovanje obljubila še deka-
nica Mara Ovsenik z Visoke
šole za socialno delo in de-
kan Milan Pagon z Visoke
policijsko-varnostne šole. 

"Obe visoki šoli sta danes
fakulteti. Že takrat bi, če bi
bili v Kranju za, lahko imeli
univerzo, zraven bi priključili
še vojaško akademijo. Na prvi
stopnji smo častnike že izob-
raževali, dokler ni postal mi-
nister dr. Anton Grizold, ki je
odločil, da gre za program Fa-
kultete za družbene vede. Da-
nes bi se lahko priključile še
fakultete za kmetijstvo, grad-
beništvo, zdravstveno nego,
..., kar pomeni, da bi imeli po
desetletju že spodobno uni-
verzo," pravi nekdanji dekan,
ki hkrati ugotavlja, da je FOV
danes edina fakulteta, ki so-
deluje pri nastajanju nove

univerze, poleg so le še dve,
tri višje šole, kar pa pomeni
degradacijo fakultete. "Riniti
bi morali k boljšim od sebe,
ne pa k višjim šolam," pravi
Florjančič.

Danes študentov 
veliko manj

Z ugledom Fakultete za
organizacijske vede (FOV) so
bile velikokrat težave. Florjan-
čič odgovarja, od kod pa izha-
jajo novinarji? "Stalno smo se
borili proti slabemu imenu, a
če jih na FDV učijo, da je nji-
hova konkurenca slaba, po-
tem o tem tudi tako poroča-
jo." Ob njegovem prihodu na
mesto dekana so želeli fakul-
teto celo ukiniti, čeprav, tako
sam, so bili in so med boljši-
mi kadrovskimi fakultetami
in so programe kopirali tudi
na Fakulteti za družbene vede
in tudi v Poslovni šoli Bled.
Če bi FOV ukinili, bi infor-
matiko prenesti na Fakulteto
za elektrotehniko, kadrovsko
smer na takratni FSPN (zdaj
FDV) in organizacijo na Eko-
nomsko fakulteto. "Kranjska
Sorbona pa smo tudi zato, ker
smo bili tako razpršeni po
mestu kot originalna Sorbona
v Parizu. Pred selitvijo na Zla-
to polje smo izvajali predava-
nja za redne študente na obči-
ni, v zdravstvenemu domu,
porodnišnici, v Iskri, Teksti-

lindusu, sejmu, v Delavskem
domu,... Starejšim profesor-
jem je bilo to povsem nor-
malno, sedanja profesorska
elita poučuje le v novi stavbi
v Kranju," odgovarja.

In poučujejo zgolj na eni
lokaciji, sam je izobraževanje
za izredne študente izvajal v
trinajstih krajih po Sloveniji,
je še ena od črnih točk, ki jih
pripiše naslednikom (in še
prej njegovim rušiteljem).
"Zaposleni so želeli več izpla-
čil avtorskih honorarjev, če-
prav so lahko, kar se vidi se-
daj, zaslužili, kolikor so hote-
li. Le delati je bilo treba. Am-
pak ne, sindikalisti so hoteli,
da bi skrčili število lokacij, to-
rej delali manj, in dobili višji
znesek. Zagovarjal sem raz-
pršenost izobraževanja po

vsej Sloveniji in s tem večje
število študentov in tudi za-
služek za zaposlene," pove. 

Danes je po njegovih poda-
tkih v prvi letnik FOV vpisa-
nih 222 rednih študentov na
strokovnem študiju, 87 na
univerzitetnem študiju in 71
izrednih študentov. Pred de-
setletjem je bilo vpisanih
1500 rednih in pet tisoč iz-
rednih študentov. Tudi pri-
hodki zaposlenih so danes
bistveno nižji. "Ob mojem
odhodu z dekanske funkcije
sem zapustil 3,2 milijona ev-
rov," pove Florjančič in na
vprašanje, kje je denar, če naj
bi imela fakulteta danes celo
izgubo, pravi, da ne ve. "Tudi
rektorja sem vprašal, kje je
denar, a nisem dobil odgovo-
ra. Naprej nisem spraševal." 

Odločno tudi zavrne trdi-
tev, da ima danes FOV kaj
več ugleda, kot v letu 2004:
"Bila je ugledna do izbruha
afere z mano v glavni vlogi.
Kar naenkrat pa sem postal
največji sovražnik fakultete,
kjer pa so mi vsi priznavali
organizacijske sposobnosti.
Ker sem imel red in ker sem
znal organizirati." 
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Portret

Boštjan Bogataj

Afera Fakultete za organi-
zacijske vede Kranj z izplači-
li avtorskih honorarjev se je
nedavno končala s popolno
oprostitvijo obtoženih (tožil-
stvo je petim vodilnim na fa-
kulteti očitalo sedemnajst
kaznivih dejanj). Po letu
2004, ko je izbruhnila afera,
je na vrhu fakultete že peti
dekan, takratni dekan prof.
dr. Jože Florjančič, ki je to
funkcijo opravljal triindvaj-
set let, pa se sprašuje, kdo je
naročil medijski linč poslo-
vodnega odbora fakultete. 

Ob našem obisku na nje-
govem domu v Škofji Loki
pobrska po zbranih doku-
mentih. Izbere izjavo takrat-
nega kriminalista Simona
Veličkija, sedaj direktorja Po-
licijske uprave Kranj: "V do-
sedanji preiskavi smo v sklo-
pu kranjskih ovadb zoper pet
oseb ugotovili, da so le-te ute-
meljeno osumljene sedem-
najstih kaznivih dejanj. De-
set kaznivih dejanj je v zvezi
z zlorabo položaja in pravic,
dveh zatajitev finančnih ob-
veznosti in petih kaznivih
dejanj ponareditve oziroma
uničenja poslovnih listin.
Skupaj znesek premoženj-
ske škode znaša več kot 510
milijonov tolarjev."

Gorenjski glas (2004): "V
letu 2003 naj bi nepedago-
škim delavcem fakultete
odobrili šest izplačil v skup-
nem znesku 116 milijonov
tolarjev. Peterica članov po-
slovodnega odbora je hkrati
sklenila, da se v istem obdo-
bju profesorjem in asisten-
tom odobri šest izplačil v
skupnem znesku 335 milijo-
nov tolarjev." Gorenjski glas
(2005): "Ovadbe govorijo o
skoraj 510 milijonih tolarjev,
ki naj bi jih zaposlenim iz-
plačali za delo na področju
izrednega študija." Večer: "S
svojimi sedemnajstimi do-
mnevnimi kazenskimi deja-
nji naj bi v zadnjih letih
oškodovali za dobrih 500 mi-
lijonov tolarjev."

Nato Florjančič prebere še
izjavo okrožnega državnega
tožilstva: "Glede na povečan

obseg dela pri izrednih štu-
dentih in glede na to, da Fa-
kulteta za organizacijske
vede Kranj s prihodki iz tega
naslova lahko samostojno
razpolaga ter ima na razpola-
go dovolj sredstev, je poslo-
vodni organ fakultete sprejel
več sklepov, s katerimi so
odobrili izplačilo avtorskega
honorarja zaradi povečanega
obsega dela pri izrednem štu-
diju na dodiplomskih študij-
skih programih. Iz navedene-
ga je zaključiti, da je bilo vsa-
ko izplačilo posameznemu
pedagoškemu delavcu pov-
sem zakonito in upravičeno."

Po sedmih letih 
oprostitev vseh obtožb

Ta teden smo se z Jože-
tom Florjančičem pogovarja-
li sproščeno. Povedal nam je
mnogo anekdot, je zanimiv
sogovornik, skače iz teme v
temo, vendar se pri 73-let-
niku čuti, da ga je afera za-
znamovala. "Muka je brati,

poslušati, gledati tovrstne
laži. Najbolje je, da postaneš
apatičen. Pa vendar, ta zgod-
ba se bo vlekla naprej (poka-
že na pismo bralcev v Delu,
kjer prvo direktorico Fakulte-
te za menedžment v Kopru
podobno obtožujejo, sama
pa se sklicuje na primer 
Florjančič in FOV, op. a.).
Vsi tudi vemo, kdo je sprožil
afero," pravi nekdanji dekan.

Spomni se davčne inšpek-
cije, obiska kriminalistov in
drugih pritiskov. Sledilo je
mletje tožilcev, nato obravna-
ve. "Ni mi jasno, kako so me
lahko še lani obsodili na leto
zapora pogojno in plačilo de-
vet tisoč evrov kazni. Po pri-
tožbi na višje sodišče je bil
del obtožnic popolnoma ovr-
žen, sodba razveljavljena. Po-
vejte mi, zakaj je na koncu 
tožilka obtožnici odvzela še
zadnje očitano kaznivo deja-
nje. Kako so me pred tem
lahko obsodili? Na podlagi
česa?" pravi. Odgovarja, da
je kriv sistem. Sam je

imel, po njegovem, najboljše-
ga odvetnika - Rajko Vrečar je
bil dolga leta vodja pravne
službe Univerze v Mariboru. 

Kdo je sprožil afero? "V
vseh poklicih so umazanci.
Pri nas je bil to moj kolega, ki
je imel povezavo v Financah,
kjer so pisali o meni članek,
še preden sem rekel 'a'. Naj-
prej nisem vedel za vir infor-
macij s fakultete, niti nisem
poznal njihovega cilja. Kak-
šen pa je rezultat njihovega
dela v zadnjih desetih letih?
Nikakršen. Enkrat sem na-
lašč napovedal, da me bo na
dekanskem mestu nadome-
stil Ludvik Toplak. Naslednji
dan je bilo objavljeno v Fi-
nancah. Pred kratkim sem
slišal, da so v družbi nekdanji
sodelavci ugotavljali, da kot
kaže res nisem kriv, čeprav
so vložili veliko truda." 

Pa vendar, na kranjski 
fakulteti ste si izplačevali vi-
soke honorarje, vprašamo.
"Kaki visoki? Normalni so
bili, vse skupaj 800 tisoč 
evrov za vse zaposlene. Sam
sem prejel povsem enak ho-
norar na enoto dela kot
vsi drugi na fakulte-
ti. Višina izplačil
je bila odvisna
zgolj od dela
posamezni-
ka. Kdor ni
delal, tudi
honorarja ni
prejel," odgo-
varja Florjan-
čič. Takrat je Fa-
kulteta za organiza-
cijske vede Kranj
poučevala na

trinajstih lokacijah. Zato ne-
kdanji dekan zmnoži: 13 
lokacij, tri predmete, ki jih 
je poučeval, in dvajset ur. 
Veliko sem delal, pravi. 

"Če nisi delal, pa nisi dobil
veliko. Največji nezadovolj-
než je bil Metod Černetič,
ampak ni delal. Pa ga nisem
vrgel iz službe, saj sva oba 
iz Škofje Loke in prijatelja.
Mahnjen je na denar, vendar
je za to treba delati. Vsak je
lahko dobro zaslužil, a le z
delom po vsej Sloveniji. No,
Černetiča so vrgli moji na-
sledniki," pove. 

Boste koga tožili, morda
državo? To možnost odločno
zanika: "Rok za tožbo je že
potekel. Nikogar ne bom to-
žil. Sit sem sodišča, sit sem
brezplodnih razprav in proto-
kola na sodišču. Moj rektor
prof. dr. Ivan Rozman je izja-
vil, da so me desetletje muči-
li, namesto da bi mi postavili
spomenik, prof. dr. Rajko
Knez pa o honorarjih, da je 
v gospodarstvu zgolj en sve-
tovalni dan strokovnjakov,
kot sem jaz, vreden tri tisoč
evrov. In potem meni očita-
jo previsoke honorarje?!" Ne

Zgodba o ponosu, pohlepu in izgubljenih priložnostih
Prof. dr. Jože Florjančič, triindvajset let dekan Fakultete za organizacijske vede Kranj, je bil pred dnevi oproščen obtožb o zlorabi položaja, ponareditve listin in zatajitve finančnih obveznosti.

"Na prvi obravnavni je tožilec 
povedal, da izplačila mojega 
avtorskega honorarja v višini 80 
tisoč evrov ne bodo obravnavali, saj
je bilo vse izplačano po predpisih za
delo z izrednimi študenti. Mediji so
me hkrati ožigosali, da krademo
davkoplačevalski denar, 
čeprav smo vse zaslužili z izrednim
delom," pravi.

Fakulteto je Florjančič prevzel 
v rdečih številkah, zapustil 
pa 3,2 milijona evrov denarja za
predvidene investicije.

Za Jožetom Florjančičem se je 
zvrstilo pet dekanov: Robert Leskovar,
vršilec dolžnosti Drago Vuk, nato
Milan Pagon, spet vršilec dolžnosti
Drago Vuk, sedaj Marko Ferjan. 
Prihajajo novo volitve, nekdanji 
dekan pa upa, da se bodo gonje in
menjave na vrhu sedaj nehale. 

V obdobju od leta 1975 do 2009 je
bil Jože Florjančič mentor pri 1268
diplomskih delih, somentor pri 
12 diplomskih delih, mentor pri
74 magistrskih nalogah in pri
enajstih doktorskih disertacijah.

Vsa izplačila oziroma ves denar  
so izplačevali legalno: "Ne govorim,
da sem skromno ali revno živel. 
Daleč od tega. Pa vendar sem vse 
zaslužil."

Pravi, da se je tudi v resnih časopisih
izkazal rumeni tisk. Pokojni 
prof. dr. Jože Jesenko (prodekan) 
se je zlomil pod obtožbami, 
ki so se po sedmih letih izkazale za 
neutemeljene. "Meni so odpovedale
noge," pravi Florjančič.

"Napadali so me, da smo se šli na
fakulteti turizem. Predvsem ribolov
v Kanadi. Ali naj bi zavrnili častnega
slovenskega konzula? Se to spodobi?
Hkrati smo podpisali pet pogodb o
sodelovanju s tamkajšnjimi 
univerzami. Kaj so iz tega potegnili
moji nasledniki, ne vem," pravi Jože
Florjančič.

Jože Florjančič je bil zelo uspešen
pri zbiranju donacij za gradnjo FOV.
Znana je zgodba povezovanja Save
in Goodyeara, povedal nam je 
anekdoto o obisku Trima in tudi
Krke: "Poznal sem tristo direktorjev,
saj sem jih učil na poslovodski šoli
ali šoli za direktorje v Kranju in na
Brdu. Tudi v Krko, k Milošu 
Kovačiču sem šel in ga prosil za 
denar za kombi. In dobil. Nekateri

so me že pri vratih vprašali,
koliko rabim, saj so vedeli,
da gradimo fakulteto," 

pravi. 

Ob koncu pogovora, na vprašanje o
morebitni tožbi zoper državo, citira
Paula Langrama iz knjige Uvod v
vseživljenjsko izobraževanje: 
"Odvisno je, kako se človek oprime
novega načina življenja ... Staranje
lahko pomeni uspeh ali poraz. 
Staranje lahko pomeni bogastvo ali
siromaštvo. Staranje lahko pomeni
veselje oziroma žalost pa tudi 
modrost ali neumnost. Jaz sem se
odločil za modrost, saj bi bil neumen,
če bi rinil naprej in se tožaril."

Danes 73-letni prof. dr. Jože Florjančič ima za seboj 52 let
delovne dobe, od tega je bil triindvajset let dekan na Fakulteti
za organizacijske vede Kranj. Vse življenje se je ukvarjal z
raziskovanjem kadrov in menedžmenta, doktoriral je iz
pravnih ved. "Moja ekipa je prihajala iz Kranja in tudi 
drugod, saj menim, da moraš imeti sodelavce bolj sposobne,
kot si sam. Le tako se lahko tudi kaj naučiš," pravi. Danes ne
predava več, še vedno pa je mentor pri diplomah in magisterijih,
kar pomeni, da je še vedno povezan s fakulteto. 

Ludvik Toplak je napisal, da je Florjančič naredil veliko napako, ker ni zgradil še ene 
fakultete, je privatiziral in pobral denar izrednih študentov. "Na tem zelniku nisem zrasel,"
pove nekdanji dekan. / Foto: Tina Dokl

"Sem za univerzo, ampak kvalitetno," pravi nekdanji dekan. Štiri 
njegove knjige v angleškem jeziku so danes tudi v kapitolski Lincolnovi
knjižnici v Washingtonu. "Zagovarjati sem se moral tudi zaradi tega,
češ ali to sploh potrebujemo. Saj je to naše delo!" / Foto: Tina Dokl



18

Na robu

SODNA KRONIKA TEDNA

Ceste terjale eno 
življenje
V prometnih nesrečah na slovenskih cestah je
minuli teden (od 23. do 29. januarja) umrla ena
oseba, so sporočili s policije. Na območju 
Policijske uprave Kranj so policisti zadnji teden
obravnavali 24 prometnih nesreč, v katerih se je
ena oseba lažje poškodovala, ena pa huje. Zaradi
vožnje pod vplivom alkohola so gorenjski
policisti pridržali dva voznika, zasegli pa šest 
avtomobilov. V Sloveniji so letos v prometnih
nesrečah umrle štiri osebe, tri manj kot v
enakem lanskem obdobju. 

Včasih, medtem ko zapisu-
jem zgodbo, razmišljam, da
bi bilo marsikaj drugače, če
nas ne bi na vsakem koraku,
kamor pridemo, posiljevali
ogromni nakupovalni centri,
pa ''mehiške nadaljevanke''
in reklamni panoji, ki nas
prepričujejo, da smo vredni
manj kot nič, če ne kupimo
tistega, kar oglašujejo. Tako
se dogaja, da z lahkoto poš-
ljemo z mobitela evro v do-
brodelne namene, s težavo
pa se odločimo, da pomaga-
mo osebi, ki živi le vrata na-
prej od našega stanovanja.
Zgražamo se nad krivicami,
ki se dogajajo tam nekje - da-
leč, a ko naš sosed brutalno
pretepa družino, se mu no-
čemo zameriti, ker je pač od-
ličen avtomehanik, poceni
razžaga drva ali ker je z njim
luštno spiti pivo ali dva. Gle-
damo televizijo, namesto da
bi se družili. Poležavamo na
kavču, namesto da bi odšli
na kakšno brezplačno prire-
ditev ali na obisk k prijate-
ljem. Govorimo: ''Le kakšen
je ta svet!'', sami pa s prstom
ne mignemo, da bi bil svet
okoli nas, katerega delček
smo, kako drugačen.
To, kar naštevam, niso le
moja razmišljanja, marsikaj
in še več je v pismu, ki mi ga
je poslala, zajela tudi Ivanka. 
Življenje jo je udarilo že v
zgodnjih štiridesetih, ko je
izgubila moža, sinova pa je
potem sama vzgajala po naj-
boljših močeh. Dokler nista
odletela na svoje, ona pa je
ostala v ogromni hiši sama.
Na srečo je imela toliko pa-
meti, da jo je prodala, v blo-
ku, na drugem koncu mesta,
je kupila manjše stanovanje.
To, da je zamenjala znano
okolje z neznanim, ni bila
ravno dobra odločitev, pravi,
medtem ko po kuhinji zadiši
po čaju iz materine dušice.
''Izgubila sem stik s prijate-
ljicami, kajti živimo v časih,
ko avtobus vozi le enkrat ali
dvakrat na dan, nobena od

nas pa ni imela vozniškega
izpita,'' pripoveduje. A se je
znašla! Ker rada fotografira,
se je pridružila članom druš-
tva, ki imajo svoje prostore v
isti ulici, v kateri danes živi.
Z njimi je začela hoditi v na-
ravo, na razstave, počasi si je
pridobivala nov krog znancev
in stare vezi s prijateljicami
so se razrahljale, tako da se
danes slišijo le sem in tja, pa
še to po telefonu.
"Začela sem obiskovati knjiž-
nico, česar pred tem nisem
nikoli počela. Prej sem pre-
brala kakšen časopis, druge-
ga nič. Samota me je prisili-
la, da sem začela razmišljati
drugače. Pa mogoče niti ne
bi, če me zaradi gledanja 
televizije ne bi kronično bo-
lele oči,'' hoče biti pravična.
V bloku, kjer živi, ni nikogar
poznala. Z nekaterimi, s ka-
terimi se je včasih srečevala
v dvigalu, se je pozdravljala,
z drugimi še to ne. 
''Nekoč pa na stopnišču sre-
čam prijateljičino hčerko, 
ki je v našem bloku kot ''po-
moč na domu'' obiskovala
nekega gospoda, ki je živel
tik zraven mojega stanova-
nja. Malo sva poklepetali in
prostodušno mi je zaupala
marsikaj. Bilo mi je nerod-
no, saj nisem imela pojma,
o čem govori. Gospoda ni-
sem niti poznala, kaj šele,
da bi vedela za njegove teža-
ve. Odkrito povem, da sem
se počutila zelo čudno, bilo
me je sram v dno duše. In
to brez pravega razloga.
Spomnila sem se, kako dru-
gače je bilo pred selitvijo. 
V tistem kraju smo se po-
znali, veliko smo si poma-
gali, ženske smo druga dru-
gi varovale otroke, prinesle
kaj iz trgovine. Vse sem po-
znala, za vsakega sem vede-
la, ali mu gre dobro ali je v
stiski. Po tem pogovoru
sem šla domov in sama sebi
sem se gnusila, da nisem
niti toliko ''živa'', da bi se
pobrigala in izvedela, kdo je

kdo na našem skupnem hod-
niku,'' je bila Ivanka stroga
do sebe.
Naslednji dan je zbrala po-
gum in je pri svojem sosedu
pozvonila. Kar nekaj časa je
morala počakati, da so se
vrata odprla. Gospod Peter je
bil sicer mlajši od nje, ven-
dar se je okrevanje po pro-
metni nesreči vleklo že pre-
cej časa, zato je bil bolj težko
mobilen. 
"Ne morem povedati, kako
je bil presenečen, ko sem
mu povedala, zakaj sem pri-
šla. Kar nekaj časa je trajalo,
da sem ga prepričala, da ni-
česar ne prodajam, da nisem
ena od Jehovovih prič, da ga
ne bom pregovarjala za kakš-
no novo zavarovanje. Pove-
dala sem mu, da mu lahko
delam družbo, kaj skuham,
pospravim, da bo vse to za-
stonj, ker želim biti koristna
in ker imam veliko preveč
časa. Končno se je vdal, tudi
palačinkam, ki sem mu jih
prinesla, se ni odrekel. A za
prvič je bilo že pol ure več
kot zadosti. Pustila sem ga,
da razmisli in me pokliče, 
če si bo zaželel moje druž-
be,'' pripoveduje zanimivo
sodobno obarvano zgodbo
Ivanka.
Žal je ni klical. Logično, saj
mu je bilo nerodno, bil je
prepričan, da je bila vse 
skupaj potegavščina, finta ali
kaj podobnega. Ivanka je 
čez kakšen teden šla vnovič 
v ''akcijo''.
''Ko me je zagledal, se mu je
vidno oddahnilo, bil je sicer
v zadregi, ko mi je rekel, da
je bil prepričan, da je bila vse
skupaj le šala. Veste, niti jez-
na nisem mogla biti! Ko sem
dobro premislila, bi podob-
no tuhtala tudi sama. Začela
sva se pogovarjati, čas je 
hitro mineval in ko sem že
držala za kljuko, mi je sam
od sebe dejal, da bo vesel, če
se spet oglasim.''

(Konec prihodnjič)

Milena Miklavčič

usode

Piše: Simon Šubic

V zapor zaradi 
otipavanja učenk
Sodišče v Mariboru je na ponovljenem sojenju
56-letnega Jožeta Šmidhoferja iz Ruš obsodilo
na tri leta in dva meseca zapora, ker je nekdanji
učitelj športne vzgoje na Osnovni šoli Jarenina
septembra 2005 v Bohinju, kjer je potekala šola
v naravi, otipaval učenke. Kot poročajo mediji, je
mariborsko okrožno sodišče Šmidhoferja zaradi
opisanega dejanja najprej obsodilo na štiri leta
zapora, a je višje sodišče sodbo razveljavilo. V
drugo je prvostopenjsko sodišče obtoženemu
odmerilo za devet mesecev krajšo kazen, vendar
je sodba znova padla na višjem sodišču, tako da
so tokrat izdali že tretjo sodbo. Šmidhofer naj bi
v Bohinju spolno nadlegoval tri mladoletne
učenke, ki so se takoj zaupale drugemu učitelju.
Kasneje so kriminalisti ugotovili, da se je učenk
dotikal na neprimernih mestih že vse od 
septembra 2004, v enem primeru naj bi celo
uporabil fizično silo. Čeprav naj bi Šmidhofer
svoje neprimerno ravnanje po dogodku v 
Bohinju priznal ravnatelju šole in je kasneje
tudi prekinil delovno razmerje, pa se je menda
na sojenju, ki je bilo zaprto za javnost, izrekel za
nedolžnega. Sodišče mu je tudi prepovedalo
opravljanja poklica učitelja za dobo dveh let. 

Spolno napadel 
tri hčerke
Na Ptuju je stekla glavna obravnava zoper 65-let-
nega moškega, obtoženega, da je zagrešil tri
kazniva dejanja zoper spolno nedotakljivost, saj
naj bi se spolno izživljal nad svojima dvema
hčerama, poročajo mediji. 65-letnik na Dobu že
prestaja sedemnajstletno zaporno kazen zaradi
incesta, ki ga je zagrešil nad svojo tretjo, tedaj še
mladoletno hčerjo, ki je zaradi tega leta 2008
celo zanosila. Prav na tem sojenju se je razkrilo,
da se je spolni iztirjenec najverjetneje izživljal
tudi nad svojima najstarejšo in najmlajšo hčerjo
(tedaj staro komaj šest let), za kar mu sedaj
grozi še dodatnih 24 let zapora. 
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Ne, ni bila finta

Koliko in kaj berete z vašimi otroki? (2)
ČRNA KRONIKA TEDNADamjana Šmid

moj pogled
Mogoče se še spomnite časov,
ko smo knjige kupovali tako
rekoč na metre. Skoraj vsaka
družina je imela dela izbra-
nih pisateljev in pesnikov, ne
vem pa, koliko teh knjig je za-
res kdo prebral. Bile so tako
lepo zložene, da so bile bolj za
gledati kot za uporabo. Danes
imamo veliko knjig za upora-
bo, predvsem so uporabne
knjige z mehko vezavo. Pri
njih vas ne skrbi, da boste po-
nesreči uničili dragocenost in
jih lahko berete ob skodelici
kave ali ob mešanju omake v
kuhinji. Ne zavajam vas, da
bi s knjigami delali grdo. Za-
služijo si prava mesta in skrb-
ne lastnike. Vendarle je čar
knjige v njeni uporabi. Knji-
ge, ki ste jih neštetokrat brali
otrokom, kažejo drugačne

znake in vam vzbujajo več
spominov kot tiste nedotak-
njene. Obrabljene knjige govo-
rijo svoje zgodbe. Mogoče bi
bilo koristno, da tiste nedo-
taknjene komu podarite, na-
mesto da postanejo nabiralke
prahu. Otroci imajo radi
uporabne knjige. Knjige, s ka-
terimi lahko nekaj počnejo, so
jim zelo všeč v predšolski dobi.
Zvočni učinki in različni ma-
teriali za tipati so spodbuje-
valci otroka, da knjigo še pri-
me v roko in jo pregleduje 
tudi sam. Nalepke so zelo pri-
ljubljene in na tržišču je veli-
ko knjig, ki otroka vabijo, da
jih sooblikuje. Za vsakogar se
najde nekaj, če ne drugje pa v
knjižnici. Potrebno je izbrati,
prebrati, pregledati in upora-
biti veliko knjig, da spozna-

mo, kaj je otroku všeč in česa
ne mara. Ne izbirajmo samo
tistih knjig, ki so nam všeč.
Otroci vas bodo pogosto prese-
netili pri izboru knjig, zato
jih čim prej vključimo v izbi-
ranje. Bolje, da nesete domov
več knjig in si zagotovite širši
izbor, kot pa da ugotovite, 
da je od treh knjig kvalitetna
samo ena. S knjigami je kot 
s hrano. Ponujajte večkrat 
in raznoliko. Pokažite svoje
knjige in knjige, ki ste jih bra-
li, ko ste bili otroci. Povejte,
zakaj so vam bile všeč. Otroci
imajo radi preteklost, dokler
jim je razumljiva in brez mo-
ralnih primerjav z današnji-
mi časi. Knjige naše mladosti
imajo za otroke poseben čar
in tudi to je korak za zbliže-
vanje. 
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Knjige in ljudje

Jože Košnjek

med sosedi

Gibanje za ohranjanje in
uveljavljanje slovenske na-
ravne in kulturne dediščine
in krajine Kultura - Natura,
ki mu predseduje Slavko
Mežek, je v začetku tedna na
sejmu Alpe-Adria že v tretje
podelilo priznanja naša Slo-
venija. Priznanje podeljujejo
posameznikom, društvom,
organizacijam, civilnim po-
budam in javnim zavodom,
ki se trudijo, da bi kulturno
in naravno dediščino ohrani-
li tudi našim zamejcem. 
Štiri priznanja so bila letos
podeljena Slovencem iz Av-
strije in Italije. Prvega je pre-
jel Slovenski narodopisni in-
štitut Urban Jarnik iz Celov-
ca, ki skupaj s slovenskimi
kulturnimi društvi uspešno
ohranja slovenska hišna in
ledinska imena. Prva so bila
leta 2010 vpisana na Unes-
cov seznam nesnovne dediš-
čine v Avstriji. Ta imena po-

stajajo tudi del tako imenova-
ne "vidne dvojezičnosti" na
Koroškem. "Projekt povezuje
naše organizacije in ljudi, kar
je še posebej pomembno," je
povedala ob prejemu prizna-
nja predstojnica inštituta Ur-
ban Jarnik Martina Piko -
Rustia. V Ziljsko Bistrico/Fei-

stritz an der Gail pod goro
Dobrač/Dobratsch na skrajni
zahodni rob slovenskega je-
zikovnega območja na Koro-
škem sta šli dve priznanji.
Prejeli so jih tamkajšnji žup-
nik Stanko Trap, ki v cerkvi
neguje slovensko besedo in
skrbi za ohranitev dokazov o
zgodovinski prisotnosti Slo-
vencev v tem delu Koroške.
Pomembno je njegovo mod-
ro in umirjeno vzpostavljanje
strpnih oblik sodelovanja
med obema narodoma in je-
zikoma. Drugo priznanje pa
sta prejela zakonca Jožica in
Ludvik Druml, ki s svojim
nesebičnim delom ohranjata
umirajočo slovensko besedo
v tem delu Koroške. Najprej
sta v ziljskem slogu obnovila
domačo hišo, nato pa sta pro-
padajočo gostilno Stara pošta
sredi vasi in hleve spremeni-
la v gostišče, v prireditveno
dvorano, likovno galerijo in v

izobraževalno središče. Joži-
ca Druml (za znance in prija-
telje je Pepca - op. J. K.) je v
zahvalni besedi za priznanje
povedala, da v Zilji nastaja
marsikaj novega, ki daje upa-
nje, "da bomo lahko marsi-
kaj od tistega, kar smo preje-
li od prednikov, lahko dali
tudi naprej. To naj ne bo pe-

pel, ampak ogenj". Četrto
priznanje pa je prejel profe-
sor Viljem Černo iz Barda v
Terskih dolinah v Benečiji.
Tega delovnega, srčnega in
spoštovanega moža, ki je ve-
liko storil za preživetje ter-
skega narečja in slovenske
kulture, upravičeno imenuje-
jo "terski Čedermac". 

Miha Naglič

Lani smo pred Prešernovim
dnevom naredili izjemo in
namesto nove predstavili eno
"staro" knjigo, Prešernov več-
no mladi Krst pri Savici iz leta
1835. Letos naredimo podo-
bno: spomnimo se Prešerno-
ve Zdravljice, ki so jo leta
1944 natisnili v partizanski
Davči. Pomislite: bibliofilska
izdaja Prešerna, natisnjena
pred koncem vojne v davški
grapi! Kolikor mi je znano, je
bil ta izjemni tisk po vojni po-
natisnjen trikrat: prvič leta
1975, ob 30-letnici osvobodit-
ve, s spremno besedo in v
uredništvu dr. Lojzeta Gosti-
še, drugič 1988 in tretjič
1994, ob 50-letnici prvega na-
tisa, obakrat s spremno bese-
do dr. Borisa Paternuja.
Konec leta 1941 je Slovenski
poročevalec zapisal: "Še ni-
koli ni slovenski narod pro-
slavljal obletnice Prešerno-
vega rojstva v tako usodnem
razdobju kot letos. In še ni-
koli nam ni nesmrtna Pre-
šernova pesem govorila tako
iz srca, kakor letos. Sloven-
ski narod črpa svoj program
iz samega sebe, iz svojega
narodnega in ljudskega ho-
tenja, ki ga je sodobno doga-
janje do kraja izoblikovalo,
ki ga je pa čudovito zajel Pre-
šernov genij." Prešernove
pesmi so bile nato v letih
1941-45 res pogosto obujene
v mislih, besedah in dejanjih

tistih, ki so se borili za svo-
bodo. O božiču 1944 pa se je
v partizanski tiskarni Trilof
(= tri leta OF) v Davči, naj-
večji vasi na Slovenskem,
zgodil pravi mali čudež: v
skriti grapi blizu Podgrivar-
jeve domačije, v baraki, ki po
udobnosti najbrž ni prekaša-
la betlehemskega hleva, so v
manj kot tednu dni stiskali
1500 oštevilčenih izvodov
Prešernove Zdravljice v bi-
bliofilski izdaji! Zvezka z za-
porednima številkama 1 in 2
so poslali Titu in Kardelju,
druge so kot izjemno prizna-
nje namenili posebej zasluž-
nim borcem. Ohranilo se je
le malo izvodov, pa še ti sla-
bo, saj so te dragocene tiske
dostikrat raznašali v premo-
čenih nahrbtnikih. Pred le-
tom 2000 se je odlično ohra-
njen izvod pojavil v Trubar-
jevem antikvariatu v Ljublja-
ni in bil takoj prodan za tisoč
mark.
Zamisel, da bi ob njeni sto-
letnici ponatisnili Zdravljico,
se je porodila jeseni 1944.
Jubilejno izdajo sta zasnova-
la arhitekt Marjan Šorli - Vi-
her, Plečnikov učenec, in Ja-
nez Vidic, mladi in nadarje-
ni slikar samouk; ta je k vsa-
ki kitici pesmi prispeval sa-
mostojni linorez, ki je po
svoje ponazarjal njeno vsebi-
no. Prizadevala sta si, da bi
bil izdelek tudi v skopih ma-
terialnih razmerah vreden
svojega mesta v bogati tradi-

ciji slovenske knjižne in gra-
fične kulture. Tiskarno, ki je
tisto leto med drugim natis-
nila tudi prvo številko Go-
renjskega glasa, je pri tiska-
nju Zdravljice vodil Franc
Boštjančič - Boš. Stiskano in
zloženo publikacijo so zve-
zali z barvno vrvico, ki so jo
iz domače volne spletla de-
kleta z okoliških domačij.
Človek se vpraša, kako da se
česa takega niso lotili domo-
branci, ki so imeli v ljubljan-
skih tiskarnah neprimerno
boljše materialne in tehnič-
ne pogoje - če jih primerja-
mo s tistimi v Davči, na Voj-
skem in drugih partizanskih
tehnikah. V Ljubljani so na-
mreč v vojnih letih ob redni
periodiki in razmeroma šte-
vilnih knjigah tiskali tudi ne-
katere bibliofilske izdaje.
Omenimo samo imenitni
Zbornik zimske pomoči
1944. Kako, da se niso
spomnili še Zdravljice? Od-
govor najdemo v pesmi
sami, v verzu, ki uvaja tretjo
kitico: "V sovražnike 'z obla-
kov / rodu naj naš'ga treši
grom ..." Prešernovega cen-
zorja Frana Miklošiča je v
njegovem času motila zahte-

va, "de oblast / in z njo čast,
/ ko pred, spet naša bosta
last!" Ko pa se je dobro vede-
lo, da je oblast cesarjeva!
Nemškega cenzorja pa bi go-
tovo še bolj zmotili "sovraž-
niki" slovenskega rodu. Če
bi mu domobranci dopove-
dovali, da so to boljševiki in
ne Nemci, bi jim najbrž ne
verjel. Tudi sicer je bil duh
Zdravljice bolj na partizan-
ski kot na domobranski stra-
ni. Četrto kitico - edinost,
srečo, spravo - so si seveda
razlagali in jo udejanjali v
duhu tistega časa, slovansko
in komunistično, oprti na
velikega ruskega brata in
kompartijo. 
V Titov izvod so kot posveti-
lo zapisali: "Našemu narod-
nemu junaku, genialnemu
ustvaritelju Narodne osvobo-
dilne vojske in nove demo-
kratične Jugoslavije, marša-
lu Josipu Brozu Titu." Kar-
delju pa: "Titovemu genial-
nemu soustvarjalcu, velike-
mu Slovencu, tovarišu Ed-
vardu Kardelju." Posvetilo
drugih 1488 izvodov se glasi
enotno: "Izdano ob stoletnici
Zdravljice, v dneh, ko slo-
venski narod v sveti domo-
vinski vojni s krvjo najbolj-
ših sinov izpolnjuje oporoko
svojega velikega pesnika in
vidca." - Koga so sredi okupi-
rane domovine in v vojno za-
jete Evrope s temi besedami
počastili bolj kot Franceta
Prešerna!

Knjige in knjigoljubi (136)

Zdravljica iz Davče
Prešernova Zdravljica,
Pokrajinski odbor OF za
Gorenjsko, Davča, 1944,
18 listov v mapi, 
razprodano

Slovenci v zamejstvu (284)

Skrbniki slovenske dediščine

Župnik Stanko Trap in zakonca Jožica in Ludvik Druml
Martina Piko - Rustia

Zdravljica iz Davče, dva originala iz leta 1944 in ponatis iz
leta 1975 / Foto: Štefan Rutar

Prešernova Zdravljica 1944, s posvetilom / Foto: Štefan Rutar

Prešernova Zdravljica 1944, odprta / Foto: Štefan Rutar
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razgled

"Slovenija se sooča z resno
družbeno krizo. Iščemo od-
govore. Kultura je prav v ne-
mirnih časih polje, ki odpira
horizonte in prebuja potenci-
ale. Tudi zato - in ne zgolj za-
radi zgodovinske vloge - se
zdijo razmišljanja o ukinitvi
samostojnega resorja za kul-
turo neracionalna. Bomo res
kaj privarčevali? In koliko
bomo izgubili? Vse, ki se
spogledujejo s to mislijo, po-
zivamo, da resno premislijo
ob konkretnih korakih." S
temi stavki se začenja petici-
ja proti ukinitvi samostojne-
ga ministrstva za kulturo, ki
jo je kot prvi podpisal Mitja
Čander, programski direktor
EPK - Evropske prestolnice
kulture, ki je, kot vemo, od
novega leta v Mariboru. Pod

to peticijo se je do svečnice
(do 2. februarja 2012 zjutraj)
podpisalo že skoraj 7000
oseb. Med njimi so sicer tudi
take, ki se same niso mogle
podpisati, čeprav kot duhovi
še živijo med nami. Pod za-
poredno številko 4598 je nam-
reč vpisan "Josip Vidmar,
kulturpolitik", kot 4599. pa
"Stane Dolanc, ljubitelj gobic
in kulture". Me prav zanima,
ali bi se imenovana res pod-
pisala, če bi fizično še živela?
Težave bi imela že s tem, ker
se najbrž ne bi znala podpi-
sati v računalnik, na spletni
strani Življenje na dotik, kjer
je peticija objavljena. Bi bilo
prestolnemu "kulturpoliti-
ku" "Josipu Vidmarionovi-
ču" (izraz Miroslava Krleže)
po volji, da je EPK v Maribo-
ru in ne v Ljubljani? "Gobar
iz Martuljka" bi se morda
podpisal že zato, ker na vlado
spet prihajajo ta desni, med
podpisniki v peticiji pa pre-
vladujejo ta levi. Sicer pa sta
oba predsednika vlade, "le te-
koče posle vodeči" Borut Pa-
hor in novo izvoljeni Janez
Janša, diplomanta fakultete,
ki jo je svoj čas zasnoval prav
Dolanc, da bi se na njej šola-
li tisti, ki jih je Partija predvi-
dela za funkcije na oblasti, v
medijih in v obrambi ...
Kakor koli že obrnem, so na
oblasti še vedno Dolančevi
kadri. Kako pa je s kulturo?
Kot rečeno: EPK je ob kultur-
nem prazniku 2012 v Slove-
niji, nova oblast pa ukinja
ministrstvo za kulturo. Kul-
tura ima v tej naciji visoko
pozicijo in vrednost. Nepri-
merljivo višjo od tiste, ki jo je
imela v Prešernovem času,
ko je pesnik v Glosi malo-
dušno ugotavljal: "Slep je,

kdor se s petjam vkvarja, /
Kranjec moj mu osle kaže; /
pevcu vedno sreča laže, / on
živi, umrje brez dnarja." No,
resnici na ljubo: če pogleda-
mo na položaj umetnikov
oziroma kulturnikov kot po-
sameznikov, ni naš položaj v
bistvu nič drugačen ali boljši.
Kljub izjemni vlogi, ki jo je
kultura kot kolektivni podvig
opravila v dvigu Slovencev
oziroma slovenskega ljud-
stva iz naroda v nacijo. Tudi
položaj raznih pohlepnežev
in povzpetnikov, ki jim da-
nes rečemo tajkuni, je v bis-
tvu enak: "Lani je slepar sta-
rino / še prodajal, nosil ška-
tle, / meril platno, trak na va-
tle, / letos kupi si grajšino."
No, saj ravno v tem je Prešer-
nova veličina in nesmrtnost -
da je znal v vrhunski pesni-
ški formi izraziti vsebino, ki
se skriva pod površino in je v
bistvu vedno enaka. Kdor se
odloča za umetniško ustvar-
janje ali za delovanje na pol-
ju kulture, mora vedeti, da s
tem ne more obogateti. Za-
dovoljstvo in plačilo za to
delo je drugačno. Izplen pa
je v svetu, kjer se vse meri z
denarjem, slej ko prej skro-
men, včasih prav beden.
V razmerje, ki ga nakaže
Prešeren, ko razlikuje med
"pevci" in "sleparji", je mo-
goče umestiti tudi izjavo, ki
si je prislužila Večerov Bob
leta 2011. "Blaginja ni to, da
imam jahto pa mercedesa pa
račun na Cipru. Blaginja je,
da ima človek delo, svoj po-
nos, svojo držo." Tako se gla-
si izjava dramskega igralca
Petra Boštjančiča, torej še
enega od pevcev. Lahko mu
samo pritrdimo, kaj nam pa
drugega ostane ...

Miha Naglič

Mihovanja

Vaš razgled

petek, 3. februarja 2012

Kultura se ne da

Še preden so na eni od kmetij ugotovili, da ju ni doma, sta bila Berta (ovca)
in Penti (konj poni) že na ogledih v središču Naklega, kjer sta imela na 
cesti prednost tudi pred tistimi z več konjskimi silami. Naš bralec Tadej je
bil v akciji in je zanimivo dogajanje posnel na svoj mobilni telefon. C. Z. 

Na kaj pomislite, ko v gorah takole zagledate planinsko kavko? Morda na to,
kako imenitno se lahko razgleduje po zasneženem gorskem svetu, kako
lahkotno premaguje razdalje med vrhovi in dolinami, kako lepo bi bilo biti
svoboden kot ptica ... C. Z.

www.gorenjskiglas.si

Hans M. Tuschar

Bajnosti/
Sagenhaft

V dvojezični knjigi Bajnosti/Sagenhaft boste našli bajke in 
pripovedke od Ljubljane do Celovca in skupne značilnosti, 
ki se pojavljajo v teh zgodbah. Izbor pripovedk bo v bralcu 
vzbudil zavest o tem, kako tesno so prepleteni miselni vzorci 
pokrajin na obeh straneh Karavank.

Knjigo lahko kupite ali naročite na Gorenjskem glasu, Bleiweisova cesta 4 
v Kranju, jo naročite po tel. št.: 04/201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si.

Redna cena knjige je 25 EUR.
Če knjigo kupite ali naročite na 
Gorenjskem glasu, je cena le

20 €
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www.gorenjskiglas.si
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Mrzel nedeljski večer je v kranjsko
dvorano na Primskovem privabil
številne ljubitelje humorja Klemena
Bučana in dobre glasbe. / Foto: AB
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LJUDJE

LOSOS V SAVNI

Terme Snovik so praznovale de-
setletnico, Eskimska vas je v sredo
odprla vrata v Kranjski Gori, okus-
nega lososa pa smo tokrat jedli kar
v savni. / Foto: Uroš Rosič

KULTURA

PR’ RAC’, FOKSNARJU,
KNEDLNU 

V Galeriji Kranjske hiše smo se
sprehodili po Kranjskih gostilnah iz
Prešernovega časa in ostali, no ... in
ostali treznih glav.
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GLASOV ODER, KINO

Petek, 3. 2.
16.10, 20.50, 23.20 ZAPITI DNEVNIK
21.20, 23.50 PARADA
15.05, 18.00, 21.00, 23.59 GRIVASTI
VOJAK
18.40 ANGLEŠKA PITA
19.30, 21.30, 23.30 PODZEMLJE:
PREBUJENJE, 3D
20.15, 22.45 PISMA SV. NIKOLAJU
15.30, 16.15, 17.30, 18.15 OBUTI
MAČEK, 3D, sinhroniziran
15.00, 17.00 OBUTI MAČEK, sinhro-
niziran
19.00 TIHOTAPCI

Sobota, 4. 2.
10.00 IMPIJEV OTOK, sinhroniziran
13.40, 16.10, 20.50, 23.20 ZAPITI
DNEVNIK
21.20, 23.50 PARADA
12.00, 15.05, 18.00, 21.00, 23.59
GRIVASTI VOJAK
18.40 ANGLEŠKA PITA
13.30, 19.30, 21.30, 23.30
PODZEMLJE: PREBUJENJE, 3D
20.15, 22.45 PISMA SV. NIKOLAJU
11.30, 12.15, 14.15, 15.30, 16.15,
17.30, 18.15 OBUTI MAČEK, 3D,
sinhroniziran
10.50, 12.50, 15.00, 17.00 OBUTI
MAČEK, sinhroniziran
19.00 TIHOTAPCI

Nedelja, 5. 2.
10.00 IMPIJEV OTOK, sinhroniziran
13.40, 16.10, 20.50 ZAPITI DNEVNIK
21.20 PARADA
12.00, 15.05, 18.00, 21.00 GRIVASTI
VOJAK
18.40 ANGLEŠKA PITA
13.30, 19.30, 21.30 PODZEMLJE:
PREBUJENJE, 3D

20.15 PISMA SV. NIKOLAJU
11.30, 12.15, 14.15, 15.30, 16.15, 
17.30, 18.15 
OBUTI MAČEK, 3D, sinhroniziran
10.50, 12.50, 15.00, 17.00 
OBUTI MAČEK, sinhroniziran
19.00 TIHOTAPCI

Ponedeljek, 6. 2.
16.10, 20.50 ZAPITI DNEVNIK
21.20 PARADA
15.05, 18.00, 21.00 
GRIVASTI VOJAK
18.40 ANGLEŠKA PITA
19.30, 21.30 
PODZEMLJE: PREBUJENJE, 3D
20.15 PISMA SV. NIKOLAJU
15.30, 16.15, 17.30, 18.15 
OBUTI MAČEK, 3D, sinhroniziran
15.00, 17.00 
OBUTI MAČEK, sinhroniziran
19.00 TIHOTAPCI

Petek, 3. 2.
20.00 TRAKTOR, LJUBEZEN 
IN ROCK'N'ROLL

Sobota, 4. 2.
18.00 TRAKTOR, LJUBEZEN 
IN ROCK'N'ROLL
20.00 MISIJA NEMOGOČE: 
PROTOKOL DUH

Nedelja, 5. 2.
18.00 MISIJA NEMOGOČE: 
PROTOKOL DUH
20.15 TRAKTOR, LJUBEZEN 
IN ROCK'N'ROLL

Organizatorji filmskih predstav si
pridržujejo pravico do spremembe
programa.

KINO RADOVLJICA, LINHARTOVA DVORANA

PLANET TUŠ, KRANJ

KINO SPORED

Smučarski skoki za ženske na RTV Slovenija

Šele na lanskem zasedanju Mednarodnega olimpijskega
komiteja v Londonu je padla odločitev, da se tekme v
smučarskih skokih za ženske leta 2014 prvič uradno
umestijo v program zimskih olimpijskih iger v Sočiju. Ta
šport pa ima nekoliko daljšo zgodovino. Neuradno naj bi
dekleta na Norveškem tekmovalno skakala že leta 1862,
prvi smučarski skok ženske pa so uradno dokumentirali
leta 1911. Istega leta, vendar ne na prvi uradno dokumen-
tirani tekmi, so zabeležili tudi rekordni skok grofice Pau-
le Lamberg, ki je 22 metrov skočila kar v krilu.
Dekleta so v 20. stoletju tekme sicer imela, a so bile bolj
revijalnega značaja. 
Velik korak naprej je bila uvedba velike nagrade pod okri-
ljem Mednarodne smučarske zveze konec prejšnjega
stoletja. To tekmovanje je leta 2004 preraslo v celinski
pokal, z letošnjo uvedbo svetovnega pokala pa je bil iz-
polnjen še zadnji pogoj Mednarodnega olimpijskega ko-
miteja na poti v olimpijsko družino. Že pred tem - prvič
uradno leta 2009 v Libercu in nato še lani v Oslu, so 
namreč dekleta že dobila priložnost tudi na svetovnih 
prvenstvih.
Tako bodo v soboto, 11. februarja, in v nedeljo, 12. fe-
bruarja, v okviru nove športno programske ponudbe na
drugem programu Televizije Slovenija neposredno pre-
našali tekmi svetovnega pokala v smučarskih skokih za
ženske, ki bosta v Ljubnem v Zgornji Savinjski dolini.
Dekleta iz sedemnajstih držav se bodo pomerila na 95-
metrski skakalnici, ki je v preteklosti že gostila tekme
celinskega pokala. Tako sobotna kot tudi nedeljska
prva serija se bosta začeli ob 13.45, komentator bo Pe-
ter Kavčič. Tekmi v ženskih smučarskih skokih v Ljub-
nem pa boste lahko spremljali tudi na Valu 202. Repor-
ter bo Dare Rupar. A. B.

okrat so lahko pri-
sluhnili starima
znancema glasbe-
nih odrov - Marti
Zore in Adiju

Smolarju, harmonikarske-
mu orkestru Pustotnik, ki ga
poznamo iz oddaje Slovenija
ima talent, mladi Lini Kudu-
zović, najstniškemu idolu
Petru Vodetu, ki je s kitaro
in svojim glasom ter pesmi-
jo pričaral na obraze publike
žalostna in vesela občutja,
Majo Triler je na odru
spremljal njen oče Janez, s
plesom pa so prireditev po-
pestrile plesalke Jay Dance
Studia. S solo točko in pes-
mijo Tinka Tonka je navdu-
šil tudi najmlajši član orkes-
tra Pustotnik, komaj štirilet-
ni Nejc Pustotnik, ki igra
harmoniko od septembra
lani. Za vezni tekst je med
glasbenimi nastopi skrbel
Klemen Bučan, ki je sem in
tja s svojim stand up kome-
dijantstvom publiko v polni
dvorani tudi nasmejal.

Maja Ahačič iz Stražišča je
namreč že dalj časa razmiš-
ljala o tem, da bi organizira-
la tovrsten dobrodelni kon-
cert. Povezala se je s Kleme-
nom Miheličem, podjetni-

kom in ustanoviteljem ne-
vladne organizacije H.O.P.E.,
ki je v Darfurju bil, videl na
lastne oči, kaj se dogaja, za-
čutil problem Sudana in se
odločil, da bo pomagal.

H.O.P.E. nima zaposlenih,
članov, so pa veseli vsake sa-
moiniciative posameznikov,
ki pristopijo, pomagajo - kot
recimo z organizacijo kon-
certa, je še povedal Mihelič.

Harmonikarje v orkestru Pustotnik je težko spraviti vse na eno fotografijo ... / Foto: AB

DOBRODELNO ZA DARFUR
Mrzel nedeljski večer je v kranjsko dvorano na Primskovem privabil številne ljubitelje humorja 
Klemena Bučana in dobre glasbe. Udeležili so se dobrodelnega koncerta, kjer so s plačilom vstopnice
prispevali za Darfur. 

Alenka Brun

T

Nasmejane plesalke Jay Dance Studia v zakulisju / Foto: AB

Peter Vode in Marta Zore / Foto: AB Janez in Maja Triler / Foto: AB

Štiriletni navihanec s 
harmoniko: Nejc Pustotnik
/ Foto: AB

Na Toma Križnarja smo
naleteli pred vrati 
dvorane. / Foto: AB
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aš znameniti po-
lihistor Janez
Vajkard Valva-
sor je v Slavi voj-
vodine Kranjske

med drugim zapisal, da si
morajo meščani zajemati
vodo iz Kokre ali Save in jo
nositi precej visoko. "Lahko
si je misliti, da se zato v vro-
čem času marsikateremu vo-
donoscu namakajo lica z
bridkim potom. Zato pravijo,
da je v mestu Kranju več vina
ko vode." V Prešernovem
času je bil v mestu sicer že
vodnjak, vina pa je bilo še
vedno na pretek, saj je bilo
gostilničarstvo v Kranju ena
izmed najštevilnejših dejav-
nosti. Zaslužek sicer ni bil
velik, zato so številni to de-
javnost združevali z drugimi
obrtmi. "Že nekaj časa sem
se ukvarjala s podatkom, da
je bilo v 19. stoletju v Kranju
okrog štirideset gostiln. Ko
sem dobila povabilo z Zavo-
da za turizem Kranj, da ob
slovenskem kulturnem praz-
niku pripravim razstavo na
to temo, pa sem se lotila po-
drobnejše raziskave o kranj-
skih gostilnah v Prešerno-
vem času," je povedala avto-
rica razstave Marjana Žibert
iz Gorenjskega muzeja, ki je
ob skrbnem pregledu zgodo-
vinskih virov in literature evi-
dentirala okrog trideset go-
stiln. Pri razstavi je poudarek
dala predvsem gostilnam, ki
so v Kranju bile med leti
1830 in 1850. "Kar nekaj iz-
med teh gostiln deluje še da-
nes, še vedno so v mestu
hiše, kjer so bile gostilne ne-
koč, pa jih danes ni več, seve-
da pa so tudi take, ki so osta-
le zgolj na starih fotografijah,
saj na njihovem mestu da-
nes stojijo banke, se gradijo
novi stanovanjsko-poslovni
objekti in podobno." 

Ob gostilnah, ki jih je evi-
dentirala Žibertova, so obsta-

jali tudi manjši vinotoči. Na
Glavnem trgu je bila gostilna
skoraj v vsaki drugi hiši. Kjer
je danes lekarna Kranjski
orel, je bila nekoč gostilna
Pri Raci, v bližnji soseščini,
kjer je danes prodajalna no-
gavic pa gostilna Foksnar.
Zelo znana družina, ki se je
ukvarjala z gostinstvom,
imeli so tudi pivovarno, je
bila družina Mayr, ki je pose-
dovala več hiš v Kranju in v
nekaterih so člani rodbine
imeli tudi gostilne od tiste z
imenom Mayr, do gostilne v
Petrčkovi hiši, pa Šifrerjeve
gostilne (od Mayrjev jo je Šif-
rer kupil leta 1856), Stare
pošte ... 

Prešeren je v času svojega
bivanja v Kranju obiskoval
številne gostilne, med njego-
vimi najbolj priljubljenimi je
bila prav Stara pošta. Prešer-
nova hči Ernestina Jelovšek
je v spominih na očeta zapi-
sala, kako je pesnika doživ-
ljal gostilničar Janez Nepo-
muk Mayr. "Tudi je bil pre-
več dobrih rok, da bi si kaj
prihranil. Če je imel dve suk-
nji ali dva para čevljev in je

srečal reveža, precej ga je ob-
lekel ali obul." Gostilničar je
tudi pripovedoval, da je Pre-
šeren imel svoja otroka zelo
rad in si je želel, da bi bila z
njim v Kranju. Zanimivo, da
je bil gostinski lokal tudi v
hiši, v kateri je živel Preše-
ren. V njenem pritličju je
bila prva kranjska kavarna
Florijana Pua, po rodu Švi-
carja.

Zelo znana je bila Knedlo-
va gostilna, v kateri niso po-
nujali samo dobre jedače in
pijače, ampak tudi prijetno
družbo. Da sta krčmar in
krčmarica znala tudi prise-
sti, se udeleževati pogovorov
in pivce dolgočasiti. Gostilne
so bile še posebej polne v
času semnja, saj se je dobro
kupčijo vselej tudi primerno
zalilo. Prav tako so bile do-
bro obiskane gostilne ob
prometnih poteh. Ob gostil-
ni Bekselj so bila tudi velika
gospodarska poslopja, kjer
so prevozniki menjavali ko-
nje. Podobno vlogo so imele
tudi gostilne Stara pošta, go-
stilna Jelen pa Jahačeva go-
stilna ... 

Kot je povedala Žibertova,
bodo vse stavbe, v katerih so
bile nekoč (ali pa so še) go-
stilne na Prešernov dan, 8.
februarja, primerno označe-
ne, sama pa se bo v ta del
kranjske zgodovine še bolj
poglobila in v prihodnje pri-
pravila tudi večjo muzejsko
razstavo.

Gostilna Puščavnik pod
današnjo knjigarno Simon
Jenko, pri Lectarju (kasneje
gostilna Šink), Jurij v kotu
(današnji Maistrov trg), Pri
Slonu (v Adamičevi hiši),
gostilna Soklič, kjer je bil
potem hotel Evropa, gostil-
na Bedenk (v Cankarjevi
ulici), pa Zorčeva in Felner-
jeva gostilna na današnji
Vodopivčevi ... Ne, v Kranju
res ni manjkalo dobrih go-
stiln. Da so nekoč imele go-
stilne dušo, česar danes ni
več, je poudaril priložnost-
ni govorec, podžupan Bo-
jan Homan, v upanju, da si
bo razstavo ogledalo tudi
čim več žensk, saj bodo
tako lažje razumele, zakaj
moški tako radi zahajamo v
gostilne.

PR’ RAC’, FOKSNARJU,
KNEDLNU, PR’ BEDENK
V Galeriji Kranjske hiše smo se sprehodili po Kranjskih gostilnah iz Prešernovega časa in ostali, 
no ... in ostali treznih glav.

Stanje kranjskih gostiln je pred svojim uradnim obiskom v sredo, 8. februarja, prišel 
preverit tudi sam Prešeren (Bojan Bešter), ki je ob priložnosti z avtorico razstave Marjano
Žibert nazdravil pred fotografijo gostilne Stara pošta, v katero je za časa bivanja v Kranju
še posebej rad zahajal. / Foto: Igor Kavčič

Igor Kavčič

N

Škofja Loka

Večer slovenskih samospevov

V sklopu letošnjega Kristalnega abonmaja bo v torek, 7.
februarja, ob 19.30 v Sokolskem domu koncertni Večer
slovenskih samospevov. Dela skladateljev, kot so Benja-
min Ipavec, Anton Lajovic, Alojzij Geržinič, Lucijan Ma-
rija Škerjanc, Josip Pavčič, Kamilo Mašek, Josip Michl,
Fran Gerbič, Emil Adamič, Josip Ipavec, Zorko Prelovec
in Davorin Jenko, bosta ob pianistu Antonyju Spiriju iz-
vajala mezzosopranistka Bernarda Fink in basbaritonist
Marcos Fink. Po koncertu bo sledil krajši moderiran po-
govor z izvajalci koncerta. I. K.

Kranj

Pevci v poklon poetu

V torek, 7. februarja, se bodo ob Slovenskem kulturnem
prazniku kranjski pevski zbori že tradicionalno poklonili
velikemu poetu. Tako bo ob 17.30 v Prešernovem gaju ob
besedah Franceta Drolca zapel APZ France Prešeren, ob
18. uri bo MePZ Iskra zapel podoknico pred Prešernovo
hišo, ob 18.30 pa bo ob Prešernovem spomeniku pred
Prešernovim gledališčem pel Obrtniški MPZ Kranj. I. K.

Kranj

Predstavitev literarne mape

V torek, 7. februarja, ob 19. uri bo v Narodni čitalnici li-
terarni večer, ki bo hkrati tudi rojstvo likovno literarne
mape, kot se je slikovito izrazil pesnik Janez Sagadin,
soavtor le-te. Skupaj s slikarjem Henrikom Marchelom
sta ustvarila literarno mapo z naslovom Derivati počut-
ja, Literarna suita št. 1. Vstopnina na dogodek je 5 evrov,
cena mape pa 20 evrov. I. K.

Kranj

Spominska razstava slik Andreja Pibernika

Gorenjski muzej v torek, 7. februarja, ob 17. uri, v Gale-
rijo Mestne hiše vabi na odprtje spominske razstave
slik, del na papirju in plastik slikarja in kiparja Andreja
Pibernika (1961 - 2011). Ob tej priložnosti bo izšel tudi
pregleden katalog umetnikovega ustvarjanja in delova-
nja, ki ga je Gorenjski muzej izdal v sodelovanju z dru-
žino Pibernik. I. K.

Škofja Loka

Flower Power Boruta Peterlina

Danes, 3. februarja, bodo v Sokolskem domu odprli fo-
tografsko razstavo del Boruta Peterlina z naslovom Flower
Power. Gre za fotografije, ki se na cvetje osredotočajo ob ra-
zličnih priložnostih in ob različnih akterjih, zato razstava
deluje tudi kot kulturno-zgodovinski dokument.  I. K.

Šenčur

Razstava Rafaela Samca

V torek, 7. februarja, ob 18. uri bodo v Muzeju občine
Šenčur odprli ambientalno postavitev Rafaela Samca z
naslovom V začetku. Razstavo bo odprla umetnostna kri-
tičarka Petra Vencelj, v glasbenem programu pa bo
nastopila flavtistka Anja Burnik.. I. K.

10.

 

 

Predstavitev mode 19. stoletja

Vožnje s kočijami

Festival lajnarjev

Recitali Prešernovih pesmi

Sejem domače in umetnostne obrti

www.tourism-kranj.si
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ojena sem bila 1.
januarja 1922. A
ni to posrečen da-
tum?" mi Zora Ko-
nič pravi v soboto

na veliki rojstnodnevni zaba-
vi v tržiški Sokolnici. Druge
lokacije za praznovanje si
sploh ne gre zamisliti, saj je
slavljenka telovadbi v Sokol-
nici predana že celo življe-
nje. "Tri leta sem bila stara,
ko me je oče pripeljal v So-
kolnico v Bohinjski Bistrici,
v mojem rojstnem kraju, pri
štirih sem že nastopala," se
spominja. Oče je dobil delo v
tovarni Peko, pa se je druži-
na preselila v Tržič, ko je
imela štirinajst let. Prvo So-
kolnico je zamenjala za dru-
go, začela je tekmovati v
orodni gimnastiki. "V tej te-
lovadnici sem pustila se-
demdeset let življenja. Pred
vojno sem bila v tekmovalni
vrsti, med vojno je bil Sokol
ukinjen, po vojni pa sem bila
soustanoviteljica fiskultur-
nega društva, ki se je pre-
imenovalo v TVD Partizan.
Danes je to Splošno športno
društvo (SŠD) Tržič, čeprav
sem jim tedaj rekla, le kaj
vam je treba spreminjati
ime. Dolga leta sem bila na-
čelnica in vaditeljica ženskih
oddelkov - od cicibank do
članic. Neprekinjeno že tri-
deset let pa vodim skupino
babic, zdaj skupaj z Milico
Ivnik," je povzela slavljenka,
ki je službovala na občini. 

"Modra plisirana krila,
bele bluzice, kratke bele no-
gavičke in copatke, tako smo
bile oblečene naraščajnice.
Danes bi jim rekli mladinke.

Pod Sokolom so bila mlajša
deca, starejša deca, naraščaj-
nice in članice," je razložila
Koničeva, ki ni bila uspešna
le v tekmovalnem pogledu,
temveč je s svojim znanjem
ustvarila številne akademske
sestave, s katerimi so članice
nastopale po Sloveniji in ne-
kdanji Jugoslaviji. Tudi po
njeni zaslugi je društvo dva-
krat zmagalo kot najboljše v
Jugoslaviji. 

V Sokolnico, v kateri je
"dala skozi" kar tri generaci-
je, še vedno prihaja vsak
dan. "Zjutraj pridem, da jo
pospravim, popoldne telova-
dimo. V Sokolnico bom ho-
dila, dokler bom le mogla,
saj je moj drugi dom. V živ-

ljenju moraš pred seboj ved-
no imeti smisel. To te žene
naprej, to ti pomaga prema-
govati najtežje trenutke," je
poudarila. Predsednik SŠD
Tržič Andrej Kavar je dejal,
da je prav Zora Konič najbolj
zaslužna za to, da Sokolnica
danes še stoji. Za devetdeset
let so ji člani SŠD Tržič pri-
pravili akademijo, skozi ka-
tero so predstavili njeno živ-
ljenjsko pot. Tržiško je uvo-
doma zaigral Tržiški ansam-
bel veteranov in časnikov,
Kam le čas beži je zaplesala z
vnukoma Blažem in Lukom,
njene babice, oprostite, sta-
rejše mladinke pa so gostom
pokazale, kako dobro jim gre
telovadba. Pa je tudi Zora

Konič za nekaj minut posta-
la tovarišica mladim postav-
nim fantom. Telovadili so
tudi cicibančki, nekaj parti-
zanskih je zapel Ženski pev-
ski zbor KD Bistrica, Draga
Koren pa je Zori, svoji dobri
prijateljici, posvetila pesem.
Za spomin je dobila tudi
knjižico Zori - tvoji prijatelji.
Pred mikrofon sta prišla
njen nekdanji učenec in
znan telovadec, danes pa
profesor na Fakulteti za
šport Herman Berčič ter žu-
pan Borut Sajovic. Še naj-
krajši govor pa je imela kar
Zora Konič: "Dragi moji 
prijatelji, prisrčen pozdrav!
Zelo sem vesela, da boste 
danes z mano rajali."

DESET SKLEC? ŠE VEDNO.
Večno razgibavanje, delo in pozitivno mišljenje, pa jih boste dočakali devetdeset tako čili kot Zora Konič. 

Suzana P. Kovačič

R

Novorojenčki

V Kranju je v minulem tednu na svet prijokalo 15 dečkov
in kar 25 deklic. Rodili sta se tudi dvojčici in ena izmed
njiju je bila najlažja med novorojenčki, tehtala je 1720
gramov. Najtežja je bila deklica, ki je tehtala 4130 
gramov. Tokrat pa so v kranjski porodnišnici na svet 
prijokali tudi trojčki, in sicer dva dečka in deklica.
Na Jesenicah je prvič zajokalo 5 dečkov in 5 deklic. 
Najtežja je bila deklica s 4130 grami, najlažjemu dečku
pa je tehtnica pokazala 2650 gramov.

Mladoporočenci

Na Bledu sta se 31. decembra 2011 poročila Simon
Muha in Renata Matoša, 28. januarja pa Željko Ristić 
in Sanja Končar. V Kranju sta se 25. januarja poročila 
Peter Verčič in Fernanda Ferreira Bueno Do Prado, 28.
januarja pa Ezan Braimi in Sabina Pjanić. Na Jesenicah
sta se 25. januarja poročila Jetmir Bytyqi in Albulena 
Llugaxhija.

Zora Konič v družbi vnukov Luke in Blaža. Takšno čepico so svoj čas nosila Sokolska deca.
Danes je Zora Konič častna članica SŠD Tržič. / Foto: Uroš Rosič

Zora Konič je imela veliko rojstno dnevno zabavo v Sokolnici,
za katero pravi, da je njen drugi dom. 

Pa so tudi njene babice, oprostite, starejše mladinke
pokazale, kako dobro jih je Zora Konič naučila telovaditi.

Fo
to

: U
ro

š 
R

os
ič

Fo
to

: U
ro

š 
R

os
ič

Poroke, rojstva, obletnice,          
zabave ...
Vabimo vas, da sodelujete pri obliko-
vanju strani Praznovanja. Obvestite nas,
če ste povabljeni na poroko, in pred-
stavili bomo mladoporočenca - z objavo
ju lahko tudi presenetimo. Obvestite nas o
novorojenčkih in družinsko srečo boste
lahko delili tudi z drugimi. Če praznu-
jete rojstni dan, obletnico poroke ali kaj
drugega, obvestite nas in o vašem
prazniku se bo bralo v časopisu! Sem
spadajo tudi zlate poroke, ... skratka vse,
kar menite, da bi bilo zanimivo prebrati.
Poleg seveda ne sme manjkati "zgovor-
na" fotografija, ki nam jo lahko pošljete
sami ali jo pridemo posneti mi. Vaše pred-
loge sprejema Alenka Brun po e-pošti:
alenka.brun@g-glas.si ali po telefonu:
041/699 005. 

Presenetite, razveselite, dodajte piko na i
dogodkom z objavo v Gorenjskem glasu. 
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HUMOR, RAZVEDRILO

� �
� � �
� � �

�  � �
� �

� � � �
 � �

� � �
� ��������

��������
��������
��������
��������
��������
��������
��������
��������

Navodilo za reševanje: v kvadrate vpišite števila od 1 do 9 tako, da
se ne bo nobeno število ponovilo ne v vrstici ne v koloni ne v enem
izmed odebeljenih devetih kvadratov. Sestavila: P. F.

TEŽJI 
SUDOKU

Rešitev:
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LAŽJI 
SUDOKU 

Rešitev:

ajljubši filozof:
Karl Marx, ker mi
je od nekje znan.

Najljubša knjiga
za otroke: Carlo Colodi: Ostr-
žek, ker laže, kadar se mu
splača. 

Najljubša knjiga za odrasle:
Carlos Castaneda: Magične
kretnje

Najljubši film: Carlitov za-
kon. 

Najljubši filmski igralec:
Karl Malden, ker je igral v fil-
mu Popolni tujci.

Najljubša vdova: Karolina
Zašler, ker je naše gore list.

Najljubši košarkar: Karl
Malone, ker je "mal one".

Najljubša pevka: Carla
Bruni, ker poje v francoščini.

Najljubša srbska pevka: Je-
lena Karleuša, ker ... Karleu-
ša Je-le-ena 

Najljubši glasbenik: Carlos
Santana, ker izdeluje najbolj-
šo kavo Santana.

Najljubši slovenski glasbe-
nik: Čarli Novak, ki s To-
mom Jurakom poje Sam po

parku se sprehajam, čeprav
sta na sprehodu dva.

Najljubši nogometaš: Car-
los Tevez, ker ima številko 32.

Najljubši modni oblikova-
lec: Karl Lagerfeld, ker ima
tako lepe trenirke.

Najljubši kralj: Karel Veli-
ki, ker je res velikan.

Najljubši izumitelj: Karl
Friderich Benz, ker je men-
da izumil bencin. 

Najljubši Primorec: Karlo
Špacapan, ker noče nobene-
mu dat svojega vina. 

Najljubši hotel: Carlton
hotel, kjerkoli na svetu.

Najljubši most: Karlov
most, zato ker je primeren
tudi za upokojence.

Najljubše toplice: Carlsbad
v mestu Karlovy Vary, ker je
voda res mokra.

Najljubše hrvaško pivo:
Karlovačko pivo, ker ima rde-
čo nalepko. 

Najljubše dansko pivo: Carls-
berg, ker ima zeleno nalepko.

Najljubši počitniški kraj:
Karlobag na moru, ker je na
morju.

Življenjski slogan: Pa poj-
diva!

Vsakega pet minut 

Vsi imamo svojih pet minut.
Ne vem, ali ste opazili, da je pri ženskah "Zrihtana bom
čez pet minut" popolnoma enako kot pri moških "Čez
pet minut bom doma".

Kadilca v šestem

Dva policaja opazita dva fanta, ki kadita, pa ju vprašata:
"V kateri razred pa hodita?!"
"V šesti."
"Stran cigareto! To ni za otroke!"
Kasneje prvi policaj drugemu: "Midva sva tudi kadila v
šestem razredu!"
"Ja, ampak takrat sva bila že stara 18 let!"

Močan ojačevalec 

Cigo na bolšjaku prodaja ojačevalec.
Kupec ga vpraša: "Koliko je ojačevalec močan?"
Cigo: "Jak je, vrlo močan!"
Kupec: "Mislim ..., koliko vaten je?"
Cigo: "Ma ... Neverovaten!!!"

Gospodar hiše 

Žena tepe moža, nakar se ta skrije pod mizo.
Ona se zadere: "Da mi hitro prideš ven, kreten krete-
nasti, da te fentam enkrat za vselej!"
Mož ji ponosno odgovori: "V tej hiši sem jaz gospodar
in sem lahko tam, kjer hočem."

Zakaj se je poročil

Študent piše seminarsko na osnovi Engelsove "Izvor
družine, privatne lastnine in države".
Ob kosilu vpraša očeta: "Oče, zakaj si se ti poročil z
mamo?"
Foter jezno vstane od mize in reče:
"Vidiš ženska, še malemu ni jasno!"

TA JE DOBRAKORLNOVE NAJLJUBŠE ... 
Prvaka stranke DeSUS Karla Erjavca, bodočega zunanjega ministra, smo povprašali po njegovih 
najljubših: stvareh, športnikih, umetnikih, krajih, znanih osebnostih ...

Mali Brat

N

a tak parfum v
redni prodaji sta-
ne okoli 200 evrov,
se zares ugodnega

nakupa v "tovarniški proda-
jalni" Fragonard spominja
Darja ... Torej so punce pri-
hranile več kot tri četrtine pr-
votne cene. Oproščeno! Prav-
zaprav, saj tudi fantje znamo
prihraniti, namesto piva v no-
bel lokalu na osrednjem trgu
v mestu, kjer 4 decilitre (kar
je v Franciji tavel'k pir) stane
tudi do 6 ali 7 evrov, tam raje
spijemo kavo, čez pol ure pa v
nakupovalnem centru za
enako ceno pobašemo šester-
ček domačega francoskega
piva, kot sta recimo Kronen-
bourgov 1664, ali pa Fischer.
Prva je najbolj razširjena
znamka piva v Franciji, dru-
gega pa varijo ob nemški
meji v Strasbourgu v Alzaciji
in je nekoliko dražji, pa še to-
čijo ga v tako lepe steklenice
s "štofelcem" za večkratno
zapiranje.

Preden se poslovim od
parfumov, še dva, trije poda-
tki. Parfume sicer pridobiva-
jo na več načinov, eden iz-
med najbolj uveljavljenih je
na primer s parno destilacijo.
Na ta način izločijo eterična
olja, sicer pa obrane cvetove
sivke, narcise, jasmina ... že
pred tem premažejo z maš-
čobo, ki se potem prepoji z
dišavo. Za esenco ali čisti
koncentrat parfuma je po-

trebno ogromno cvetov, za li-
ter esence menda skoraj
tono. Sicer pa je največji car v
podjetju parfumer, ki mu
pravijo tudi "nos" ... Tak člo-
vek ima namreč tako občut-
ljiv vonj, da zna v en parfum
spojiti tudi po tristo različnih
vonjev. Mislim, da slovenske
zavarovalnice niso tako boga-
te, da bi si upale zavarovati
njegov nos. Najbrž je cena
Messijevih nog v primerjavi s

ceno takega nosu pravi dro-
biž.

Toliko o parfumih. Sicer
pa, če ste prebrali roman
Parfum Patricka Süskinda,
oziroma si ogledali film po-
snet po njem, ki se dogaja
prav v Grasseju, potem boste
vedeli, za kaj gre. 

Ker se je parfumski del
dneva kar nekoliko razvle-
kel, smo v dopustniški mani-
ri "saj se nam nikamor ne
mudi" ogled starega dela
mesta Antibes s Picassovim
muzejem, prestavili na na-
slednji dan. Odpravili smo
se naravnost v Cannes, kjer
je bila na popravilu "Slavče-
va glava", kot smo jo ljubko-
valno poimenovali, sicer pa
glava njegovega spačka seve-
da. Na obalnih cestah je bila
precej velika gneča, a nam je
kljub temu v delavnico uspe-
lo priti še nekoliko pred do-
govorjenim časom. Aha, vi
ste za tisto "deux chevaux"
(tako, "dva konja" namreč,
Francozi rečejo spačkom)
glavo, so rekli in jo začeli
iskati ...

Za vonjem sivke in še čez (23)

PARFUM : PIVO 
Punce celo pri parfumih znajo prihraniti, fantje pa tudi pri pivu. No, načinov za to je seveda več.

Igor Kavčič

D

Promet po ulicah Cannesa poteka zelo počasi in priložnosti
za fotografiranje ne manjka, Slavc in Darja sta to seveda 
s pridom izkoristila. / Foto: Igor Kavčič

Razmišljujoči novi zunanji minister Karl Erjavec: ”Naj 
grem na prvi uradni obisk v tujino na Karlov most v Prago,
na morje v Karlobag, kar tako v Charlie town ali v Severno
Korejo na rižoto z raki.”
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ZA KRATEK ČAS

HOROSKOP
TANJA in MARICA

"Prijateljstvo"

Draga gospa Tanja, zelo
rada prebiram rubriko v Go-
renjskem glasu. Tudi jaz sem
se odločila, da vas povpra-
šam. Najprej me zanima za
prijateljico, ki je izgubila
službo in se sedaj zapira vase
in obremenjuje s stvarmi, ki
jih težko spreminja in s tem
škoduje sebi. Drugi problem
je moje zdravje. Zanima me,
ali se mi kažejo kakšne spre-
membe na čustvenem podro-
čju. Težko pričakujem vaš
odgovor in vas lepo pozdrav-
ljam in želim, da bi vaša ru-
brika še dolgo polnila naš go-
renjski časopis.

Upam, da se vaša prijatelji-
ca zaveda, kakšno prijatelj-
stvo ji dajete. Tega nima
vsak. Videti je, da je zaradi
izgube službe izgubila tudi
občutek varnosti. To var-
nost sedaj išče v denarju,

namesto v otrocih ali dru-
gih lepih stvareh, ki so oko-
li nje. Zdravstvene težave,
ki jih navajate, so posledice
njenega psihičnega stanja
in dokler ne bo spremenila
svojega mišljenja, se ne
more popraviti na bolje. Še
pred poletjem ji je videti
pozitivni preobrat, pečat ji
pusti vnuk, ki je na poti.
Stojte ji še naprej ob strani,
saj čeprav vam tega ne po-
kaže, ji zelo veliko pomeni.
Res je, kot pravite, največ
težav imate s krvnim tla-
kom in prebavo, a lahko
pričakujete precejšnje iz-
boljšanje že sedaj v tem ob-
dobju. Kaj drugega poseb-
nega ne vidim. Čustveno se
že predolgo časa počutite
osamljeno. V roku dveh
mesecev vam vidim prav
posebno presenečenje, me-
tulji bodo poleteli. Želim
vam vse lepo.

"Težave"

Že ste mi pomagali in spet se
obračam na vas. Sinu je bila
na avtu narejena škoda. Zani-
ma me, kje je bila škoda nare-
jena, doma ali v službi. Drugi
problem je zdravje našega pri-
jatelja na Primorskem, ki skrbi
za naš objekt. Je pa v vasi še en
bogatejši človek, ki pa se mi
zdi, da nam naredi kakšno
škodo, na primer kakšen grmi-
ček se nam posuši in sem naj-
prej mislila, da sta kriva najina
skrbnika, sedaj se mi zdi, da
nam neprijetnosti povzroča
on. V primeru, če enkrat njega
ne bi bilo več, bomo morali
poiskati drugega skrbnika. Ali
bi bil v redu moški, ki je prodal
to zemljišče. 

Sinu je bila žal narejena ško-
da v domačem okolju, to ni
bilo prvič in, kot vidim, tudi
ne zadnjič. Nasprotna stran
tega ne bi nikoli priznala in

škoda je kakršnihkoli besed,
lahko vam je samo hudo.
Edina stvar, ki se lahko nare-
di, da se ogne škodi, je, da
ima avtomobil na varnem na
primer v garaži. Žal. Prijatelj
in njegova žena bosta še kar
nekaj časa skrbela za vaš ob-
jekt. Zdravstveno res nista
najboljše, a ni hujšega. S
strani žene ne vidim neiskre-
nosti, res pa je bolj zadržane
narave. Oba sta odprtega
srca, iskrena in lahko jima še
naprej zaupate. Kasneje, čez
leta ne vidim nobene ovire,
da bi to nalogo sprejel prejš-
nji lastnik. Krivec za razno
škodo na zemljišču je človek,
ki ga tudi sicer sumite. Raje
ga pustite na miru, saj vam v
nasprotnem primeru lahko
naredi še večjo škodo. Lep
pozdrav.

TANJA ODGOVARJA

Elektronski naslov, kamor lahko
pošiljate vprašanja:
tanja.70@hotmail.com

Oven (21. marca - 21. aprila) 
Vso pozornost v vsakem dnevu sproti boste posvetili
zgolj sami sebi. Seveda boste deležni raznih očitkov, kar
pa vam ne bo mar, saj boste vi že poznali svojo resnico.
Vedno moramo sebe imeti najraje. Veseli boste novic.

Bik (22. aprila - 20. maja)
Polni boste energije in pripravljeni storiti vse, da doseže-
te svoj cilj. Svoja čustva vse preveč skrivate, saj ste pre-
pričani, da vam je usojeno, da ste vedno znova razočara-
ni. Nekdo vas bo končno le prepričal, da se motite. 

Dvojčka (21. maja - 21. junija)
Marsikaj bi bili pripravljeni storiti, če bi vedeli, da vam to
prinese pozitivne rešitve. A ni kaj, sedaj je prišel čas za
tveganje, saj drugače nikoli ne boste izvedeli, kaj bi vse
še lahko bilo. Vztrajnost vam bo sedaj prišla zelo prav.

Rak (22. junija - 22. julija)
Obdobje, ki je pred vami, bo zelo dobro za reševanje sta-
rih in tekočih uradnih zadev. Kar se tiče denarnih zadev,
vam bo vaša naravna previdnost prišla zelo prav, saj se
boste s tem izognili nespametni naložbi.

Lev (23. julija - 23. avgusta)
V prihodnjih dneh vam bo razpoloženje precej nihalo.
Malo bodo za to krivi drugi, malo pa tudi vi sami. Ker bo-
ste določene besede preslišali, se boste nevede izognili
prepiru. V ljubezni boste upoštevali star nasvet in uspeli
v svojih željah. 

Devica (24. avgusta - 23. septembra)
Nepričakovani dogodki vam bodo odprli nove možnosti,
ki jih niti pod razno ne pričakujete. Prvotni načrt se bo v
celoti spremenil. Za trenutek se bo sprožila slaba volja, a
zmaga bo na vaši strani in to bo najbolj pomembno od
vsega.

Tehtnica (24. septembra - 23. oktobra) 
Ves teden boste nemirni in napeti. Različni ljudje vas
bodo neprestano spravljali v slabo voljo. Šele kasneje se
boste postavili po robu in začeli drugače gledati na dolo-
čene situacije. Pri financah bodite zelo pazljivi, da vam
ne bo kasneje žal. 

Škorpijon (24. oktobra - 22. novembra)
Situacija, v kateri se boste znašli, bo pozitivna za vas, le
reševala se ne bo tako hitro, kot si boste zamislili. Poglo-
biti se bo treba v bistvo in vsako stvar reševati posebej.
V ljubezni se že nekaj časa počutite osamljeno in izgub-
ljeno. Naredite kaj za to.

Strelec (23. novembra - 21. decembra)
Z obiski pri poslovnih partnerjih boste morali pohiteti,
da vam dobre priložnosti nekdo ne ukrade izpred nosu.
Pri podpisu uradnega dokumenta se boste upravičeno,
čeprav naskrivaj, nasmejali. V krogu domačih ljudi vas
čaka veliko presenečenj.

Kozorog (22. decembra - 20. januarja)
Cel teden boste poskušali stvari in misli postaviti na svo-
je mesto. Na samem začetku z rezultatom ne boste za-
dovoljni, saj bo potrebno vložiti malo več časa. Na delov-
nem področju se vam kmalu odpira priložnost, ki je nika-
kor ne smete zamuditi.

Vodnar (21. januarja - 19. februarja) 
Evro na evro palača. Težko vam bo, ko boste morali dati
denar od sebe. In to ravno sedaj, ko ste že mislili, da vam
gre boljše. Naj vam bo v tolažbo, da denar ne gre v nič,
ampak v koristen namen. Od tistih, ki najmanj pričakuje-
te, boste obdarjeni.

Ribi (20. februarja - 20. marca)
Upočasnite tempo in nikar ne prehitevajte. Želja, ki jo
imate, se vam bo izpolnila čisto ob pravem času. V delov-
nem okolju pa boste v tem tednu bolj opazovali, kot pa
bili sami dejavni. Razne malenkosti bodo zato šle mimo
vas.

"Bila sem na tržnici in pri ne-
kem prodajalcu kupovala cve-
tačo. Le-ta je bila lepa, bela,
glave cvetače so bile kar veli-
ke. Cvetača je imela lepe zele-
ne liste, nakupila sem je eno
polno, veliko košaro. Sicer
sem se sama sebi čudila, le
zakaj je toliko kupujem. Pa
sem si rekla, bo že prav tako.
In sem se kar naenkrat tudi
spomnila, da moram kupiti še
pol kg korenja ... in nato sem
se zbudila. 
Meni se zadnje čase res veliko
sanja. Nekaj dni nazaj sem v
sanjah videla veliko parov le-
pih čevljev?!" Dušica

Draga Dušica,
tržnica je kraj komunikacije
in srečanja, prodaje in ku-
povanja. V sanjah predstav-
lja mesto duhovne izmenjave
in simbolizira možnost izbi-
re. Pojavi se, kadar moramo
vzpostaviti ravnovesje med

živahnostjo zunanjega sve-
ta in duhovnim, notranjim
svetom. Pisano dogajanje
na tržnici in njena raznolika
ponudba nas zlahka zave-
de, da pozabimo na čas in
kupimo več, kot smo name-
ravali. V tem smislu pred-
stavlja simbol izziv, da bolje
poskrbiš zase, za svoje cilje
in ne trošiš preveč časa za
nepomembnosti. Razmisli,
kaj je zate v tem trenutku
najpomembneje, in usmeri
vso svojo energijo v to
smer. Prodajalec simbolizi-
ra duhovne dobrine, speče
talente in tudi dobiček.
Opogumlja te, da se prepu-
stiš vodstvu lastne domišlji-
je in ustvarjalnosti. Ne iz-
gubljaj časa in energije za
dela, ki jih opravljaš le zara-
di denarja! Srce zahteva
spremembo, ti pa ta klic
upoštevaj. Odpovej se mne-
njem drugih, ki bodo skuša-

li ohraniti dosedanje stanje.
Posveti se stvarem, ki jih
resnično rada počneš. Te
bodo nahranile tvoje čus-
tvene potrebe in te duhovno
zadovoljile. Raziskava je po-
kazala, da najbolj uspešni
ljudje opravljajo delo, ki ga
ljubijo. Ljubezen je energija
in pravi uspeh pride šele te-
daj, ko delamo z ljubeznijo
in navdušenjem. Usmeri
pogled vase in ugotovi, kaj
resnično želiš od življenja.
Zaupaj, da si to resnično za-
služiš, in trdno verjemi, da
boš želeno tudi dosegla.
Sveža in lepa zelenjava lah-
ko predstavlja namig na
tvoje prehranjevalne nava-
de. Morda ti podzavest spo-
roča, da ne zaužiješ dovolj
vlaknin?! Na splošno je ze-
lenjava simbol novih idej, ki
so še v razvoju in jih je po-
trebno negovati. Posebej
cvetača opogumlja vsako-

gar, ki se loteva novega, ve-
likega načrta. Nakupila si je
celo košaro, kar kaže tvojo
pripravljenost deliti z drugi-
mi vse, kar imaš, in simboli-
zira tvojo odprtost univer-
zalnemu toku prejemanja in
dajanja. Korenje napovedu-
je izpolnitev srčnih želja in
finančno izboljšanje, pred-
vsem zaradi svoje oranžne
barve. Tudi v ljudski tradici-
ji ima pozitiven pomen. Edi-
no ljudem, ki se tožijo zara-
di zemlje, naj bi napovedalo
izgubo zemljišča, ker rastli-
no potegnemo v celoti iz
zemlje. Sanje o čevljih po-
navadi zrcalijo naše sploš-
no počutje in samozavest.
Ponošeni, stari in grdi čevlji
se pojavijo v sanjah, ko smo
čisto na tleh in se ne zna-
mo, ne zmoremo ali pa tudi
nočemo zadosti odločno
potegniti zase. Lepi, novi
čevlji kažejo novo pot in
novo srečo. Po Freudu naj
bi bili izraz želje po novi lju-
bezenski zvezi in veliko no-
vih čevljev naj bi napoveda-
lo ljubezensko srečo. 
Vse lepo ti želim!

ODGOVARJA ANITA DI GRAZIA

POVEJ, KAJ SANJAŠ ... 
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NAGRADNA KRIŽANKA

 

prihranek do 

3.500 EUR
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Slike so simbolne.

Emisije CO2: 96–199 g/km.  
Kombinirana poraba goriva: 3,7–8,6 l/100 km. 

Ne zamudite izjemne priložnosti in pri nakupu določenih modelov Volkswagen 

prihranite kar do 3.500 evrov. Višina prihranka je odvisna od modela 

avtomobila. Ponudba velja do 31. januarja 2012 oz. do odprodaje zalog.

Nagrade:
1. nagrada: VW Golf - enodnevna uporaba
2. nagrada: VW Polo - enodnevna uporaba
3. nagrada: podeljuje Gorenjski glas

Rešitve križanke (nagradno geslo, sestav-
ljeno iz črk z oštevilčenih polj in vpisano v
kupon iz križanke) pošljite na dopisnicah do
srede, 15. februarja 2012, na Gorenjski
glas, Bleiweisova cesta 4, 4001 Kranj, p.p.
124. Dopisnice lahko oddate tudi v nabi-
ralnik Gorenjskega glasa pred poslovno
stavbo na Bleiweisovi cesti 4.

Novi Volkswagen Beetle

AH VRTAČ
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inuli teden so
v Termah Sno-
vik praznovali
desetletnico
odprtja, in to

tam, kjer se je vse skupaj tudi
začelo - ob osrednjem termal-
nem bazenu. Zbranim je
zgodovino nastajanja teh naj-
višje ležečih slovenskih term
predstavil prokurist Ivan Hri-
bar, zapela pa mlada rado-
meljska pevka Martina Šraj.
Kot vsako leto so tudi tokrat
pripravili torto, v katero sta
prva zarezala Stanka Burja in
Brane Hribar. Za kulturni
program so poskrbeli pevci iz
OŠ Šmartno v Tuhinju in
sinhrone plavalke iz Velenja.

Konec tedna pa je v kranj-
skem Mega Centru minil v
znamenju finskega savnanja.
Savne, kot jih poznamo v Slo-
veniji, in način savnanja je
predvsem prišel iz Nemčije,
kjer so skandinavsko tradicijo
nekoliko spremenili. Že lani
so gostili gorenjskega Nizo-
zemca Edwina Bloka - letos ga
je spremljala tudi soproga Mi-
lena Štibelj Blok iz Žirovnice,
ki se s savnami ukvarja že dalj
časa, prav o savnah in savna-
nju pa se je učil pri glavnih
mojstrih - Fincih. Videli smo
demonstracijo tretmaja z bre-
zovimi vejicami, se pobliže
spoznavali s finsko terapijo in
aromami v savni. Sicer Finci
uporabljajo tudi hrastove veji-
ce za tovrsten tretma, pozimi
pač posušene, namočene v

vodo, potem pa z njimi v rah-
lih zamahih 'tolčejo' po telesu,
kar v prvi vrsti sprošča. So pa
šli v Mega Centru še korak
dlje. Obiskovalci njihovih savn
so namreč dva dni lahko oku-
šali lososa, ki sta ga Blokova
pripravljala kar na licu mesta -
v savni. Losos je tipična finska
hrana, pa še zdrav je. V savni
ga je Edwin pripravil dimlje-
nega, na brezovih ostružkih, s
pomočjo elektrike sicer, origi-
nalno pa Finci uporabljajo
drva za njegovo pripravo; nji-
hove savne imajo največkrat
poseben prostor, ki je name-
njen prav pripravi lososa. Na
Finskem je savna pač način
življenja, del njihove kulture,
včasih so v savnah ženske celo
rojevale, pri nas pa bi lahko re-
kli, da je savna prej luksuz.

Kranjska Gora je na 1. fe-
bruarja postala bogatejša še
za en turistični objekt: Eskim-
sko vas. Lani smo jo lahko 
obiskali na Krvavcu, letos jo
tako najdemo na smučišču v
Kranjski Gori. Odprtje in
predstavitev vasi je potekalo v
stilu eskimske avanture, saj
so udeleženci do nje 'prikrp-
ljali', pričakala pa jih je glas-
bena in pogostitvena dobro-
došlica. Čeprav zaradi muha-
ste zime prenočevanje v iglu-
jih v letošnji sezoni žal ne bo
mogoče, so organizatorji vse
napore usmerili v različne
animacijske programe in od-
lično ponudbo hrane ter pija-
če, kjer brez znane Simčičeve
penine, pozdravnega Eskim-
čka in prave kranjske klobase
s hrenom pač ne gre. 

DRUŽABNA KRONIKA

Nick Santino storil samomor

Ameriški igralec Nick Santino (47) je
storil samomor, ker je moral na zahte-
vo sosedov uspavati svojega psa,
petletnega Rocca, poročajo pri reviji
People. Pitbul, ki spada med nevarne
pasme psov, je na Manhattnu, kjer je
igralec živel, prepovedan. Santino si je

s preveliko dozo zdravil vzel življenje točno na svoj 47.
rojstni dan, poleg pa je pustil poslovilno sporočilo, kjer
je zapisal: "Rocco mi je zaupal, jaz pa sem ga izdal.
Tega si ni zaslužil." Santina in Rocca bodo pokopali sku-
paj, je povedala igralčeva sestra. 

Moji kilogrami niso zdravi, toda ...

Na 18. podelitvi Screen Actros Guild
filmskih nagrad so prepričljivo največ
nagrad, tri od štirih nominacij, domov
odnesle zvezdnice dramske uspešnice
Služkinje. Kipec za najboljšo stransko
žensko vlogo je osvojila Octavia
Spencer (39), ki karierno ne bi mogla

biti na boljši poti, kot je, vendar igralka ni mogla mimo
pomislekov glede svojega videza. "Vem, da ni najbolj
zdravo imeti takšno telesno težo, toda Hollywood bi
moral bolje sprejemati igralke različnih postav," je na
podelitvi družbene pritiske komentirala igralka.

Vse za lepoto in mladost

Pred dnevi so zaradi anoreksije in
uživanja opojnih substanc hospita-
lizirali Demi Moore (49). Ta naj bi
sicer sprejela strokovno pomoč, ven-
dar je v teh dneh že zapustila bolnišni-
co, saj, kot pravi, prisega na duhovno
zdravljenje. "Ko se je Demi začela

starati, se je prepričala, da mora ostati vitka in lepa za
svojega sedaj že bivšega mlajšega moža. Ona ves čas
potrebuje potrditev, da je lepa in privlačna," je razloge za
igralkino stanje navedel neznani vir, ki je Moorovi blizu.

Pitt-Joliejevi otroci imajo blokiran del interneta

Brad Pitt (48) in njegova partnerka An-
gelina Jolie (36) se dobro zavedata, da
medmrežje njunim otrokom lahko
razkrije marsikaj, zato sta na njihovih
računalnikih blokirala svoji imeni. "Ne
morejo raziskovati mamice in atija. Ne
želiva biti odvisna od tega, kar drugi

ljudje govorijo o nama, in tudi sama nisva pozorna na
govorice," sta svoje ravnanje argumentirala igralca.

OKUSNI LOSOS V SAVNI
Terme Snovik so praznovale desetletnico, Eskimska vas je v sredo odprla vrata v Kranjski Gori, 
okusnega lososa pa smo tokrat jedli kar v savni.

VRTIMO GLOBUS

Alenka Brun

M

Konec tedna smo na grajski strmini pod Škofjeloškim
gradom lahko spremljali mednarodno tekmo v smučanju
po starem. Udeležila se je je tudi štirikratna svetovna
prvakinja Barbara Müllauer iz Leoganga. Temnolasa
'Heidi' svojih oboževalcev ni razočarala. / Foto: Uroš Rosič

Edwin živi v Sloveniji že šestnajst let, govori slovensko, ženo
pa je spoznal v Ljubljani, ko je bila še študentka. / Foto: Uroš Rosič

V Termah Snovik so razrezali torto oziroma kar dve, saj se je
skupnih let delovanja term nabralo že deset. / Foto: Jasna Paladin

Prikaz finskega tretmaja z brezovimi vejicami / Foto: Uroš Rosič Dimljen losos v naših savnah ni ravno pogost pojav. 
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Takole so se s krpljami na nogah do igluja podali Žiga, 
vodja Eskimske vasi Matej Voros in Nataša. / Foto: Uroš Rosič

Po eskimski avanturi lahko udeleženci postanejo lačni pa
tudi kozarček tople ali hladne pijače se prileže. / Foto: Uroš Rosič
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Izvedba celovitih geodetskih 
storitev po ugodnih cenah:
■ geodetski načrti
■ ureditev meje (dela meje)
■ izravnava meje
■ parcelacije (delitev, združitev)
■ označitev meje v naravi
■ evidentiranje zemljišča pod 

stavbo
■ sprememba bonitete zemljišča
■ vpis stavbe in dela stavbe v 

kataster stavb
■ zakoličbe objektov, komunalnih 

vodov, cest
■ komasacije stavbnih zemljišč
Pokličite nas ali se oglasite na 
sedežu podjetja!

STANOVANJE PRODAMO 
Kranj, Vodovodni stolp, trisobno v

III. nadstr. izmere 73,80 m2, l. izgr.
1965, obnovljeno l. 2005 (kopalni-
ca, WC, CK na plin, instalacije v ku-
hinji in kopalnici), vpisano v ZK,
klet, balkon, cena 118.000,00 EUR.
Kranj, Planina II, trisobno v mansar-
di izmere 71,14 m2, l. izgr. 2004, ni-
zek objekt, cena skupaj z opremo
132.000.00 EUR, možnost vselitve v
roku 3-4 mesecev.
Tržič, staro mestno jedro, trisobno
v 3. nadstr. izmere 64,00 m2, l.
izgr. 1910. delno prenovljeno l.
2005 (tlaki, okna, CK na olje), bal-
kona ni, v ceni je tudi garaža veliko-
sti 6x3 m2, ki je v isti stavbi, cena
84.000,00 EUR.
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Preddvor, enosobno v mansardi iz-
mere 48,00 m2, v hiši so samo štiri
stanovanja, l. izgr. 1960, stanovanje
izdelano l. 1991, CK, cena 69.000,00
EUR.
HIŠE - PRODAMO
Kranj, staro mestno jedro, enonad-
stropna, 120 m2 stanovanjske povr-
šine na parceli velikosti 262 m2, l.
izgr. 1935, prenovljena l. 2002 - okna,
vse instalacije, kopalnica, CK na olje,
dvorišče, kjer je možno parkiranje za
dva avtomobila, terasa s 115 m2 vrta,
cena 165.000,00 EUR. 
Žiri, v centru mesta, visokopritlična
tlorisa 10x8 m2 na parceli velikosti
477 m2, l. izgr. 1937, lepo vzdrževana
na zelo sončni lokaciji, CK na olje, vsi
priključki, cena 144.000,00 EUR. 
Trstenik, na izredno lepi sončni loka-
ciji, medetažna s 300 m2 uporabne
stanov. površine na parceli velikosti
1144 m2, l. izgr. 1999, cena
375.000,00 EUR, v kateri je vključena
tudi vsa oprema izdelana po meri. 
POSLOVNI PROSTOR - PRODAMO
Tržič, v centru mesta na glavni ulici,
pritličje v izmeri 30 m2, l. izgr. 1900,
že delno prenovljen, primeren za neži-
vilsko trgovino, cena 25.000,00 EUR.
PARCELA - PRODAMO
Kranj, proti Naklemu, v industrijski
coni v izmeri 3260 m2 za proizvod-
njo, skladišča, parkirišče, cena 144
EUR/m2 in še pribl. 18 EUR/m2 za
komunalni prispevek.
Kranj, Planina I, Župančičeva ulica v
izmeri 1429 m2, možna je samo
gradnja podzemne garažne hiše in
nad njo izdelava parkirnih mest,
cena 80,00 EUR/m2.
Preddvor - Tupaliče v izmeri 2184 m2
za poslovni objekt velikosti tlorisa
19,30 mx13,60 m2 z gradbenim do-
voljenjem, cena 165 EUR/m2.

Radio Triglav Jesenice, d.o.o., Trg Toneta Čufarja 4, Jesenice

NAGRADNO VPRAŠANJE

NAGRAJENCI (30) :

Med prispelimi odgovori bomo izžrebali 3 nagrajence,  ki bodo prejeli igralne karte škrata Krančka.

KRANČKOVI ZAKLADI

Naštejte tri igre, ki so se 
jih igrali v času, ko je živel
dr. France Prešeren.
Na dopisnico napiši pravilen odgovor. Pripiši še svoje ime in priimek ter pošlji na naslov: 
Zavod za turizem Kranj, Glavni trg 2, 4000 Kranj, ZA KRANČKA, 
najkasneje do 17. februarja 2012.
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31 Besedila: Manca Bežek, Kristina Sever, Irena Čebulj 
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Pa ti povem 
Kranček, da 
Kranj ni izgledal 
čisto tako, kot 
izgleda danes, 
se je oglasila 
Angelca. Medtem, ko te ni bilo 
k meni na obisk in mi je bilo dolgčas sem 
si prebrala, da je bilo to včasih sejemsko, 
obrtno in trgovsko mesto – tu so bili kovači 
in čevljarji ter lončarji in sitarji. Ljudje se 
niso vozili z avtomobili, ampak s kočijami in 
oblačili so se čisto drugače, kot se oblačijo 
danes. O, kakšne krasne obleke so imele 
dame, moški pa so bili s svojimi fraki in 
cilindri tako postavni! Veš Angelca, nisi edina, 
ki o tistem času kaj ve, se je namrdnjeno 
vmešal v pogovor Lovro. Jaz pa recimo vem, 
da so bile takrat najbolj popularne namizne 
igre kot so Vac, Brin ali Marjanca – no, ali 

se znaš iti katero izmed njih? In ali veš, 
da so takrat po ulicah igrali lajnarji? No, 
no, je Kranček smeje se pomiril svoja dva 
prijatelja. Najbolje bo, da vaju povabim 
na Prešernov smenj. Pa si bomo skupaj 
ogledali kako je izgledalo življenje takrat, 
ko je pesnik Prešeren še živel. Pa še čebelico 
Banči vzamemo s seboj, saj je bilo že takrat 
čebelarstvo pomembna obrt ...

JUHUHU, 
PREŠERNOV SMENJ 
BO VSAK ČAS TU!
ZIMSKIH DNEVOV ČEBELICE 

SICER NE MARAMO, AMPAK 8. FEBRUAR JE 
IZJEMA. JE PRILOŽNOST, DA SE ZA EN DAN 
VRNEMO V STARE ČASE KRANJA IN TEGA RES 
NE KAŽE ZAMUDITI.  SKUPAJ S PRIJATELJI SE 
NA TA DAN VSEKAKOR ODPRAVIM V MESTO. 
NAJBRŽ BO GNEČA, AMPAK MORDA ME KLJUB 
TEMU SREČAŠ. ZATO PRIDI TUDI TI!

Tilen Pokorn, Škofj a Loka
Rebeka Leben, Duplje
Luka Novak, Zgornje Gorje

NE MOREM VERJETI, KAKO 
HITRO TEČE ČAS! ZDI SE MI, DA 

SEM VAM KOMAJ VČERAJ 
PRIPOVEDOVAL O 

FRANCETU PREŠERNU, NAŠEM 
NAJVEČJEM PESNIKU IN O TEM, 
ZAKAJ JE KRANJ PREŠERNOVO 
MESTO. NO, PA JE 8. FEBRUAR 

SPET PRED VRATI. SE 
SPOMNITE OTROCI KAKŠEN 
PRAZNIK JE 8. FEBRUAR? DA, 
PRAV IMATE, TO JE KULTURNI 

DAN, KO OBELEŽUJEMO 
OBLETNICO SMRTI NAŠEGA 

PESNIKA IN DA BI MU 
IZKAZALI SPOŠTOVANJE, 

TAKRAT V KRANJU VSAKO LETO 
PRIREDIMO POSEBEN DOGODEK, 
KI GA IMENUJEMO PREŠERNOV 

SMENJ. VAM REČEM OTROCI, 
TAKRAT MESTO IZGLEDA 

SKORAJDA TAKO KOT PRED 150 
LETI, KO JE TU ŽIVEL PREŠEREN. 
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GORENJSKI GLAS

petek, 3. februarja 2012

NEPREMIČNINE
STANOVANJA
PRODAM

GARSONJERO, 21 m2, Kranj, Plani-
na 1, ☎ 041/223-473 12000471

HIŠE
PRODAM

DVOSTANOVANJSKO hišo, potrebno
obnove, z vrtom na podeželju, cena:
ogled + dogovor, ☎ 040/719-377

12000467

MALIJA NAD IZOLO - dvojček, 3.
pod. faza, čudovit razgled na Piranski
zaliv, dve ločeni stanovanjski enoti,
ugodno, EUROING, d.o.o., Ljubljan-
ska 12 F, Trzin, ☎ 041/693-309

12000174

KUPIM

MANJŠO hišo ali stanovanje s parkir-
nim prostorom v Kranju, ☎ 041/947-
677 12000357

ODDAM

HIŠO - stanovanje, pet minut od letališ-
ča, ☎ 041/707-636 12000516

POSESTI
PRODAM

2 ZAZIDLJIVI parceli pri Golniku, ☎
040/204-184 12000463

PODNART - parcelo z gradbenim do-
voljenjem, 658, 903 ali 1561 m2, ☎
041/744-709 12000503

ALI ODDAM zemljišče primerno za vr-
tičkarje, ☎ 04/25-51-457 12000464

POSLOVNI PROSTORI
PRODAM

POSLOVNE PROSTORE v IOC na
Savski cesti v Kranju (bivša Trenča),
velikosti od 160 do 550 m2, cena
2,95 EUR/m2, ☎ 041/426-898

12000109

UGODNO prodam odlično vpeljano in
ugledno zobno ordinacijo v centru me-
sta zaradi odhoda v pokoj, Koroška,
Avstrija, ☎ 0043/699-113-513-32

12000517

ODDAM

POSLOVNE PROSTORE v IOC na
Savski cesti v Kranju (bivša Trenča),
velikosti od 260 do 1.200 m2, cena
2,95 EUR/m2, ☎ 041/426-898

11004217

LOKAL, 42 m2, na dobri lokaciji, lokal
primeren za frizerski ali masažni salon,
pisarno, trgovino, ☎ 031/339-948

12000473

MOTORNA
VOZILA
AVTOMOBILI
PRODAM

AUDI A4 TDi, l. 2002, Slo, avto, ser.
knjiga, ☎ 041/227-338 12000487

RENAULT Clio 1.2 RN, letnik 1994,
rdeč, 5 vrat, dobro ohranjen, ugodno,
☎ 04/25-71-288, 031/248-639

12000496

RENAULT Laguna 1.9 DCi. letnik
2003, 136.000 km, 74 KW, diesel,
cena 3.000 EUR, ☎ 041/744-709

12000504

AVTODELI IN OPREMA
PRODAM

GUME in platišča za različne avte, 
rabljeni akumulatorji, nov 75 ah z ga-
rancijo, ☎ 041/722-625 11006111

STROJI
IN ORODJA
PRODAM

ČISTILNI aparat za kovino, steklo, ke-
ramiko, usnje, primeren za servise, ☎
040/303-405 12000468

GRADBENI
MATERIAL
GRADBENI MATERIAL
PRODAM

MACESNOVE plohe pribl. 5 m3 in pri-
bl. 1 m3 desk, ☎ 041/450-680

12000482

PLOHE smrekovi 5 m dolžine 1.5 m3
punte od 2-6 m dolžine bankine 10 x
10 ali menjam, ☎ 040/720-000
12000493

SUH javorjev žagan les, 50 in 30 mm,
☎ 04/25-03-088, 031/343-161

12000422

KUPIM

ODKUPUJEMO kostanjeve drogove
(za elektrogospodarstvo), dolžine 9 -
11 m, tudi neobdelane, SES, d.o.o.,
Opekarska ul. 22, Maribor, ☎ 02/61-
31-583, 031/339-928, Danilo Šeško

12000433

STAVBNO POHIŠTVO
PRODAM

NOVA vhodna vrata s podbojem in s
protivlomno ključavnico, do 50 % ce-
neje, ☎ 041/271-953

12000498

KURIVO
PRODAM

DRVA - metrska ali razžagana, možna
dostava, ☎ 041/718-019

12000506

BREZOVA drva, 5 m3, ☎ 041/980-
371 12000470

BUKOVA in hrastova drva po 50 EUR
in 40 EUR, Šk. Loka, ☎ 041/577-
533 12000479

BUKOVA drva, cena 55 EUR, mešana
drva, cena 40 EUR, možnost razreza
in dostave, ☎ 040/338-719

12000507

DRVA, bukova 55 EUR, mešana 40
EUR, borova 35 EUR, možnost dosta-
ve, ☎ 040/201-295, 040/452-795

12000415

DRVA, slabše kvalitete, nažagana,
možna dostava, ☎ 04/51-81-086,
041/214-500

12000447

SUHA mešana drva, možnost dostave
in razreza, ☎ 031/676-235

12000286

SUHA bukova drva, okolica Kranja,
☎041/223-797

12000475

SUHA kostanjeva in mešana drva,
možna dostava in razrez, ☎ 041/705-
177 12000481

SUHA bukova drva in uteži za tehtnico,
☎04/51-88-166, 031/344-159

12000494

STANOVANJSKA
OPREMA
POHIŠTVO
PRODAM

DOBRO ohranjeno kotno sedežno
garnituro, dim. 250x315x155, trosed
z ležiščem, ostali elementi so razstavlji-
vi, cena 140 EUR. Vredno ogleda!, ☎
04/53-31-279 12000499

KUPIM

KUHINJSKO omarico, spodnjo 80 x
80x 60, lahko je brez pulta,
☎031/811-931 12000457

GOSPODINJSKI 
APARATI
PRODAM

HLADILNI omari Gorenje 185 lit., 6
predalov in 95 lit. ter 3 predale, ugod-
no, ☎ 031/559-446 12000451

OGREVANJE, 
HLAJENJE
PRODAM

SONČNI sistem Stroj, 2 kolektorja z
bojlerjem, 220 l, z elektro grelcem,
ugodno, ☎ 040/720-000 12000497

VRTNA OPREMA
PRODAM

VRTNA miza in 6 stolov, kovinsko
ogrodje, zgornja plošča masivni les bu-
kev, ☎ 041/665-360

12000289

GLASBILA
PRODAM

DIATONIČNO harmoniko in starejši
elektromotor, ☎ 04/23-12-101, 040/
854-655 12000441

STARINE
KUPIM

ZBIRAM stare razglednice in vojaške
predmete - čelade, uniforme, bajone-
te, medalje, fotografije int., starejše od
50 let, ☎ 031/854-521

12000363

OTROŠKA
OPREMA
PRODAM

POSTELJNINO za otroško posteljico
za dojenčka, prešita odeja, vzglavnik,
rjuhe, obroba v modrem, ☎ 041/858-
148 12000466

MEDICINSKI
PRIPOMOČKI
OČALA 50.- EUR ceneje za nove
stranke Optike Aleksandra v Qlandiji.
Velja ob nakupu korekcijskih očal (ok-
vir, stekla, montaža) do 31. 3. 2012.
☎ 04/234 234 2, www.optika.si.

12000509

ŽIVALI
IN RASTLINE
PODARIM

MAJHNE kužke - mešančke, ☎
031/808-218

12000514

MODROOKO mucko, ☎ 04/25-51-
516

12000500

KMETIJSTVO
KMETIJSKI STROJI
PRODAM

KOSILNICO BSC 115 dizel maks, še v
garanciji možnost priklopa freze in gre-
ben 110 cm rolbe, ☎ 041/206-130

12000491

MLIN za mletje žita, ☎ 01/36-41-021
12000484

PUHALNIK za seno in kupim hidravlič-
ni cepilec 21 t, ☎ 031/837-520

12000461

TRAKTOR Zetor 5341, l. 98,  4 x 4,
2700 ur, lepo ohranjen in krmni krom-
pir, ☎ 031/387-397 12000459

KUPIM

TRAKTOR Store, Zetor, Univerzal ali
IMT, dobro plačilo, ☎ 051/203-387

12000385

TRAKTOR IMT, Zetor ali drugo, ☎
041/592-489 12000489

TRAKTOR Zetor, Ursus, IMT ali drugo,
lahko je starejši in slabše ohranjen, ☎
041/678-130

12000490

PRIDELKI
PRODAM

HRUŠKE 0,80 EUR/kg in jabolka
0,60 EUR/kg, od visokodebelnih dre-
ves ugodno prodajamo. Kmetija Princ,
Hudo 1 (pri Kovorju), Tržič, ☎
041/747-623 12000319

JEDILNI in krmni krompir, ☎
041/558-711 12000456

OREHE v lupini po 2 EUR, ☎ 04/25-
51-457 12000465

SENO in slamo v okroglih balah, mož-
na dostava, ☎ 041/675-453 12000515

ŽGANJE hrušk, jabolk in češpelj iz ne-
škroplj. sadja, ☎ 04/51-88-166,
031/344-159 12000492

VZREJNE ŽIVALI
PRODAM

JAGNJETA za zakol, ☎ 04/25-51-
171, 051/410-138

12000449

KRAVO simentalko, brejo 9 mesecev,
A kontrola, težko 650 kg, ☎ 041/
538-583 12000458

KRAVO, ki bo telila februarja in 2 telič-
ki stari 4 mesece ter 2 telički stari 10
dni, ☎ 031/641-399

12000480

KRAVO bohinjske pasme, ☎ 041/
710-738 12000502

LS KRAVO s teletom, težko 650 kg, ☎
04/58-01-679 12000455

MLADE krave, simentalke, breje in ja-
love ter teličko limuzin, staro 3 tedne,
☎ 04/25-71-084 12000450

PRAŠIČE težke okoli 150 kg, krmljeni
z domačo hrano, cena 1.50 EUR/kg,
možna dostava, ☎ 031/554-743

12000488

SVINJSKE polovice - domače, ugod-
na cena, ☎ 04/25-22-083

12000446

TEDEN dni starega ČB bikca in brejo
telico, Podbrezje 150, ☎ 051/601-
795 12000486

TELICO simentalko v 9. mesecu bre-
josti, ☎ 04/51-46-308 12000469

TELICO ciko, staro 15 mesecev, ☎
04/57-21-629 12000478

TELIČKO simentalko, staro 10 dni, ☎
041/608-686 12000501

TELIČKO simentalko, staro 10 dni, ☎
04/25-03-101

12000510

TELIČKO simentalko, staro 1 mesec,
☎ 041/253-402 12000513

KUPIM

BIKCA simentalca do 14 dni starega,
☎ 051/860-107 12000454

MANJŠO mlado kravo v Poljanski doli-
ni, ☎ 041/903-412

12000485

ODKUPUJEMO živino za izvoz; odku-
pujemo hlodovino bukev, Smrekca
center, d.o.o., Žabnica, ☎ 04/25-51-
313 12000453

ZAMENJAM

TELIČKO simentalko za bikca simen-
talca, ☎ 04/53-31-280, 041/692-
736 12000462

OSTALO
PRODAM

SENO, balirano v kocke, z dostavo, ☎
031/276-930

12000448

V TRGOVINI KOROTAN, v Struževem
20-lahko naročite sladkor 25/1 za če-
belarje po ceni 25,00 EUR/vreča. Se
priporočamo! 12000474

ZAPOSLITVE (m/ž)
NUDIM

ZAPOSLIMO kuharja/picopeka in de-
kle v strežbi. Gostilna Strahinc, d.o.o.,
Zg. Bitnje 32, Žabnica, ☎ 040/748-
837

12000365

ZAPOSLIMO voznika C, E kategorije
za vožnjo po SLO. Življenjepis pošljite
na klan@siol.net. CCLAN, d.o.o., Bri-
tof 182, Kranj, ☎ 041/640-380

12000476

IŠČEM fizičnega delavca za delo v gal-
vanizaciji v dopoldanski izmeni. Galva-
nizacija Zupančič, d.o.o., Pivka 18,
Naklo, ☎ 031/620-140

12000511

IŠČEMO VESTNEGA hlevarja v konj-
skem hlevu v okolici Kranja. Lahko
mlajši  upokojenec. Nudimo ogrevano
stanovanje, Erika Škofic s.p., C na
Belo 31 a, Kranj, ☎ 040/201-462

12000472

IŠČEM

DELO za nedoločen čas, imam 30-
letne delovne izkušnje v struženju, ☎
041/202-635 12000483

STORITVE
NUDIM

ASTERIKS SENČILA Rozman Peter,
s. p., Cesta na Loko 2, 4290 Tržič,
tel.: 59-55-170, 041/733-709; 
žaluzije, roloji, rolete, lamelne zavese,
plise zavese, komarniki, markize,
www.asteriks.net

12000508

ADAPTACIJE kompletne na ključ: ko-
palnice, beljenje vseh prostorov, na-
puščev, fasad, talne obloge, parketar-
stvo, urejanje dvorišč, izdelava fasad,
obnova streh, odvoz, ☎ 031/879-
739, www.komplet-plus.si

12000334

FLORIJANI, d. o. o., C. na Brdo 41,
Kranj izvaja vsa gradbena dela od te-
meljev do strehe, adaptacije, omete,
omete fasad, kamnite škarpe, tlakova-
nje dvorišč, ☎ 041/557-871

12000512

GRADBENIK REXHO, d. n. o., Zg.
Bitnje 260, Žabnica, izvaja od temeljev
do strehe, notranji ometi, vse vrste fa-
sad, kamnite škarpe, adaptacije, ureja-
nje in tlakovanje dvorišč, ☎ 041/589-
996, 041/294-279

12000009

IZDELAVA podstrešnih stanovanj po
sistemu Knauf, montaža strešnih oken
Velux in polaganje laminatov, izd. bru-
naric in nadstreškov, Damjan Mesec,
s. p., Jazbine 3, Poljane, ☎ 041/765-
842, www.damjanmesec.si

12000176

IZVAJAM slikopleskarska dela, belje-
nje in kitanje sten, barvanje vrat in
oken, dekorativni ometi in opleski, od-
stranjevanje tapet, hitro, kvalitetno in
ugodno, Pavec Ivan s.p., Podbrezje
179, Naklo, ☎ 031/392-909

12000057

M & T TRADE, d.o.o., Predilniška c.
16, Tržič, izvaja vsa knauf dela, belje-
nje, manjša zidarska in mizarska po-
pravila - možnost plačila na obroke, ☎
04/59-23-160 11005625

ZASEBNI STIKI
IZOBRAŽENA vdova, ljubiteljica ple-
sa, umetnosti in narave, želim spoznati
vitalnega in razgledanega vdovca, oko-
li 50 let, za resno zvezo. Pošljite SMS
na, ☎ 041/811-293

12000452

SIMPATIČEN profesor telovadbe 40-
ih let išče osamljeno žensko za nepo-
zabna, diskretna, intimna srečanja v
Ljubljani - ostalo ob kavici, ☎ 031/
695-370

12000443

ŽENITNA posredovalnica Zaupanje za
vse starosti., Dolenja vas 85, Prebold,
☎ 031/836-378 12000217

RAZNO
PRODAM

BREZOVA drva, orehovi plohi, mož-
nost dostave, ☎ 04/51-88-063, 041
/446-510

12000460

CISTERNO, 4000 l, ugodno in ploče-
vino od cisterne, 4 mm debeline,
ugodno, ☎ 040/720-000

12000495

VELIKONOČNE prtičke, vse polno ve-
zenje, za košarice, ugodno, ☎
031/621-835 12000477

Male oglase sprejemamo: za objavo 
v petek - v sredo do 14.00 in 
za objavo v torek do petka do
14.00! Delovni čas: ponedeljek,
torek, četrtek, petek neprekinjeno
od 7. do 15. ure, sreda od 7. do 16., 
sobote, nedelje in prazniki zaprto.

Mali oglasi
tel.: 201 42 47
fax: 201 42 13 
e-mail: malioglasi@g-glas.si

Lahko se odločite za tečaj pri nas, lahko pridemo tudi
v vaše podjetje.

Naši tečaji vas (ne bodo dodatno obremenjevali in
izčrpavali) bodo sprostili in razvedrili, z njimi pa si
boste poleg jezikovnih znanj pridobili tudi:

● večjo kompetentnost,
● zadovoljstvo,
● večjo mobilnost in
● nov elan

JEZIKOVNA ŠOLA
Tel.: 04/280 48 00, 04/280 48 16

VPISI V TEČAJE TUJIH
JEZIKOV

OD 23. JANUARJA DO 10. FEBRUARJA 2012 

Po nova znanja 
za nove uspehe

LUK - www.luniverza.si
promotor vseživljenjskega učenja

STANOVANJE PRODAMO
Kranj, Primskovo, Cesta Staneta Ža-
garja, l. izg. 2011 - večje dvosobno
54,39 m2, P/III, cena: 96.667 EUR
(1.777 EUR/m2). Manjše trisobno
63,25 m2 1./III, cena 119.327 EUR.
(1.887 EUR/m2). Parkirno mesto v
kletni etaži, cena: 10.900 EUR.
STAVBNO ZEMLJIŠČE PRODAMO
TUPALIČE, 802 m2, komunalno ure-
jena parcela ležeča v bregu z lepim
razgledom. Cena: 108.270 EUR oz.
135 EUR/m2.
KOROŠKA BELA, 485 m2, za izgrad-
njo enodružinske hiše, cena: 38.000
EUR oz. 78,35 EUR/m2.
HIŠO PRODAMO
TRBOJE - 140 m2 (P+M), zasnovana
kot energijsko varčna hiša (zidaki,
stavbno pohištvo, predvideno je
ogrevanje s toplotno črpalko), zem-
ljišče 610 m2, III. PGF, s priključeno
vodo in elektriko. Cena: 150.000
EUR.
POSLOVNI PROSTOR PRODAMO
KRANJ, ZLATO POLJE, 82 m2, P/2,
prostor za storitveno dejavnost npr.
frizerski salon. Stavba iz l. 53, prosto-
ri obnovljeni l.09. Cena: 128.000
EUR.
Za informacije o ostali ponudbi in
povpraševanju obiščite www.ajp.si. 
Družba AJP, d. o. o., je podpisnik Ko-
deksa dobrih poslovnih običajev v
prometu z nepremičninami Združe-
nja družb za nepremičninsko posre-
dovanje (ZDNP) pri Gospod. zborni-
ci Slovenije.

Iščete nov dom ali kupca za svojo 
nepremičnino? Oddajate ali najemate
stanovanje, hišo ali poslovni prostor? 

Celovita rešitev na enem mestu. Za vas delamo

Aktivno - Jasno - Preudarno
AJP d.o.o. Kranj,
Koroška cesta 2, 4000 Kranj
gsm: 031/330 - 040, 
tel.: 04/20 28 223,
e-pošta: info@ajp.si

www.a jp .s i

Medvode, Preska, kom-
fortno 4-sobno stan., 95m2

neto,10m2 balkon, 7m2 kleti,
2 PM v kletni garaži. Popol-
noma, po meri opremljeno,
klimatizirano. Bližina vse 
infrastrukture. Priporočamo
ogled! Veduta d.o.o., GSM
040 160 668, www.veduta.si

FESST, d. o. o., 
nepremičninska
družba,
Koroška c 2, Kranj,
Telefon: 236 73 73
Fax: 236 73 70
E-pošta: 
info@fesst.si
Internet: 
www.fesst.si

Iščete delo?
www.ms-kranj.si
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Sporočamo žalostno vest, da je umrl

Zlatko Dijanić
upokojenec Pošte Slovenije, d. o. o., PE Kranj

Na njegovo zadnjo pot ga bomo pospremili danes, v petek, 3. februarja 2012, 
ob 12. uri na blejskem pokopališču. Žara bo danes, v petek, 3. februarja, 

od 9. ure dalje na tamkajšnjem pokopališču.
Ohranili ga bomo v lepem spominu. 

Delavci Pošte Slovenije, d. o. o., PE Kranj

V 91. letu starosti nas je za vedno zapustila naša draga mama,
stara mama, sestra in teta

Marija Gorjanc
z Orehka pri Kranju

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem in znancem za izrečene besede sožalja, tolažbe, podarjeno
cvetje, sveče in sv. maše. Zahvaljujemo se tudi Splošni bol-
nišnici Jesenice - kirurški oddelek, osebni zdravnici dr. Jenkovi,
negovalkam Doma upokojencev Kranj - pomoč na domu, pa-
tronažni službi ZD Kranj za pomoč in skrb v času njene bolezni.
Hvala gospodu župniku Pavlu Juhantu in gospodu župniku Cirilu
Plešcu za obiske na domu in lepo opravljen pogrebni obred,
pevcem Kranjskega kvinteta, Društvu upokojencev Kranj in
pogrebni službi Komunale Kranj. Zahvala tudi vsem, ki ste jo v
tako velikem številu pospremili k zadnjemu počitku.

Žalujoči: sin Janez in hči Marija z družinama

ZAHVALA

Ob izgubi moje ljubljene žene, skrbne mamice, dobre mame

Marije Kalan
se iz srca zahvaljujemo dobremu Bogu za njen vzgled življenja
in njeno skrb za dom in družino. Naše hvaležne misli pa naj
dosežejo prav vse, ki ste sočustvovali z nami v času njene hude
bolezni, čutili z nami, ko smo se trudili naši mami lajšati 
trpljenje in vse, ki ste delili z nami čas slovesa, ji darovali cvet-
je in svete maše. Posebna zahvala pa gre g. župniku Cirilu
Plešcu za duhovno oskrbo za časa njene bolezni in spremstvo
na zadnji poti. Hvala vam za vse in Bog vam povrni.

Žalujoči: mož Jernej, hčerke Jerneja, Katarina, Marjeta in 
Barbara ter vseh osem vnukov
Breg ob Savi, 26. januarja 2012

V 81. letu nas je zapustil naš dragi mož, oče in stari oče

Franc Benedik
Matevžev Francelj iz Stražišča

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem, znancem in sodelavcem za izrečeno sožalje, podarjeno
cvetje in sveče. Zahvaljujemo se gospodu župniku, pevcem, tro-
bentaču, Komunali Kranj, bolnišnici Jesenice in bolnišnici Gol-
nik za nesebično pomoč in zdravljenje. Hvala vsem imenovanim
in neimenovanim, ki ste se v tako velikem številu poslovili od
njega in ga v tako velikem številu pospremili v njegov tihi dom.

Vsi njegovi
Stražišče, 25. januarja 2012

ZAHVALA

V 76. letu je tiho odšla v večnost sestra in teta

Antonija Gortnar
rojena Kemperle iz Železnikov

Iskrena hvala vsem, ki ste jo pospremili na zadnjo pot. Hvala za
izrečena sožalja, sveče in mašne darove. Hvala tudi g. kaplanu,
pevcem in pogrebni službi Akris za lepo opravljen pogreb.
Posebna zahvala vsem, ki ste njej in nam stali ob strani in po-
magali ob hudi bolezni.

Vsi njeni
Železniki, 30. januarja 2012

ZAHVALA

OSMRTNICA

Sporočamo žalostno vest, da je v 63. letu svojo življenjsko pot sklenila 
draga mati in babica 

Ivana Frančiška Savšek
roj. Polutnik iz Kranja, Cirilova ulica 13, Orehek

Na njeno zadnjo pot jo bomo pospremili danes, v petek, 3. februarja 2012, ob 14. uri na
kranjskem pokopališču. Žara bo na dan pogreba od 9. ure dalje v poslovilni vežici na

tamkajšnjem pokopališču.

Vsi njeni

V SPOMIN

Konec januarja sta minili dve leti, odkar te ni več med nami

Marija Bešter

Mož Jože

Ob boleči izgubi dragega moža, ata, dedka in pradedka, strica 
in brata

Vinka Ribnikarja
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in
znancem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje, sveče in sprem-
stvo na njegovi zadnji poti. Posebna zahvala osebju oddelka
600, bolnišnice Golnik, lovcem LD Storžič, ZB NOV Goriče,
vsem praporščakom in g. župniku za lepo opravljen obred. 
Vsem imenovanim in neimenovanim še enkrat prisrčna hvala.

Za vedno boš v naših srcih: žalujoči vsi njegovi
Golnik, Senično, 28. januarja 2012

ZAHVALA

Se srce je umirilo in pošle so ti moči.
Solze padle na gomilo, draga mami mirno spančkaj ti.
Ko zdravje te je zapustilo,
si zmeraj upala, da se bo vrnilo.
Čeprav si mnogo pretrpela,
življenje srčno rada si imela.

ZAHVALA

Naj ti bo
lahka zemlja,
ki si jo tako ljubil
in zanjo živel.

Kogar imamo radi,
nikoli ne umre,
le zelo, zelo daleč je.

Ni je solze, ki bi ga obudila,
ni je sile, ki bi nam ga nazaj vrnila, 
pred očmi so nam ostale le slike iz spomina.
Ni ga več na vrtu, ne v hiši,
nič več glas se njegov ne sliši.
In če lučke na grobu upihnil bo vihar, 
v naših srcih ne bo je nikdar!
Stric, hvala ti za vse

V petek, 20. januarja 2012, smo se na pokopališču v Goričah poslovili od dragega strica

Franca Taučarja
iz Gorič 43

21. 5. 1918 - 16. 1. 2012

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom in sovaščanom Gorič, vaščanom Letenic 
ter vsem znancem in prijateljem za izrečena sožalja, sveče in cvetje, darove za sv. maše in 

cerkev ter vso pomoč v težkih trenutkih. Hvala gospodu župniku Francu Podbevšku, bivšemu
župniku Alojzu Zupanu, salezijanskemu inšpektorju g. Slavku Snoju in duhovnikom 
iz trsteniške skupnosti za lepo opravljen pogrebni obred in izrečene besede tolažbe. 

Hvala nosačem in govorniku Janku Kokalju, KO ZB Goriče, PGD Goriče in Prešernovcem 
za spremstvo na zadnji poti. Hvala vsem imenovanim in neimenovanim, ki ste stricu 
kadarkoli, kjerkoli in kakorkoli pomagali in ga boste ohranili v lepem spominu ter se 

ga spominjali v molitvi.

Vsi njegovi
Goriče, Letenice, 20. januarja 2012

Srce je dalo vse,
kar je imelo,
nobene bilke
zase ni poželo.

ZAHVALA
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Antonija Zakrajšek:

"Jem samo eno vrsto zdra-
vil, ki jih moram in mi jih
predpiše zdravnik, zato mi
ne ostajajo. Tudi, če jih ku-
pim, vse porabim. Vem pa,
da je stara treba odnesti na-
zaj v lekarno."

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
.

Dragica Zahovič:

"Zdravil ne kupujem, jem-
ljem samo tista, ki mi jih
predpiše zdravnik. Navadno
mi ne ostajajo, če pa že, jih
nesem nazaj v lekarno. Tam
jih verjetno dajo tistim, ki si
jih ne morejo privoščiti."

Mojca Bukovnik:

"Meni zdravila sicer ne osta-
jajo, moji stari mami pa in
to večinoma tista, ki jih po
potrebi kupuje sama. Dobro
je, da stara zdravila sprej-
mejo v lekarnah, ker v smeti
tega ne smemo metati."

Jože Jenko:

"Zdravila mi ne ostajajo, po
navadi mi jih vedno zmanj-
ka. Se mi je pa že zgodilo,
da sem dobil zdravilo s pre-
tečenim rokom in takrat sem
ga nesel nazaj v lekarno.
Vem, da v smeti to ne sodi."

Jože Kalan:

"S takšnimi stvarmi nimam
težav, saj zdravil ne uporab-
ljam in res se ne spomi-
njam, kdaj sem nazadnje
vzel kakšno tableto. Vsake
toliko naredim kakšen post
in to so za mene zdravila."

Napoved za Gorenjsko

Ob koncu tedna bo zelo mrzlo in vetrovno. V noči na soboto
in v soboto bo občasno rahlo snežilo. V gorah se bo 
temperatura spustila tudi do okoli -20 stopinj Celzija.

Agencija RS za okolje, Urad za meteorologijo
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Suzana P. Kovačič

Tržič - Imam Nijaz Salkić je
predstavil svoje knjige, vmes
pa povedal tudi kakšno zani-
mivo zgodbico. Recimo,
kako se pripravi prava bo-
sanska kava oziroma kahva
po njihovo: "Ko se povabite
na kavo, bo gostiteljica vzela
ročni mlinček in kavo začela
mleti. Vmes boste klepetali
in lahko da bo kavo mlela
tudi do dvajset minut. Če vas
imajo pri hiši za pravega pri-
jatelja, obred priprave kave
traja tudi uro. Ta kava je
okusna, gosta. Pravimo, da
je prava kahva pečena in ne
skuhana. Če pa je kava bolj
redka, takoj postrežena, po-
meni, da vas nimajo za ne
vem kako dobrega prijatelja
in najbolje je, da čim prej
greste." 

Imam Nijaz Salkić živi v
Sloveniji osemnajst let, v Tr-
žič je prišel konec lanskega
aprila. "Knjižnica kot hram
učenosti se mi je zdela pri-
meren prostor za predstavi-
tev bošnjaške kulture in obi-
čajev. V tržiški občini je pri-
bližno 250 bošnjaških dru-
žin, večinoma izvirajo iz
okolice Velike Kladuše, pa
tudi nekaj albanskih družin,
ki so prišle s Kosova. Na Loki
1, kjer ima sedež naša verska
skupnost, imam verske ob-
rede. Trudim se, da bi mlade

odvrnili od drog, da bi jim
privzgojili vrednote, kot je
spoštovanje, in jih prepričali,
kako zelo pomembno je da-
nes znanje," je povedal.

Pogovor z Nijazom Salki-
ćem je vodila Tanja Toma-
zin, ki ga je predstavila tudi
z imenom Abdullah Bos-
nić. "Ko sem pisal knjigo
Mirisi iz nanine sehare (Di-
šave iz babičine skrinje), se
še nisem upal izpostaviti s
pravim imenom, saj nisem
vedel, kakšen bo odziv. Zato
psevdonim," je razložil. Ni-
jaz Salkić se v svoji nasled-
nji knjigi, potopisu Bobak
po bobak, bosanski đerdan,
ki bi jo lahko poslovenili
Perlica na perlico, potuje po
številnih bosanskih vaseh
in mestih in v kratkih zgod-
bah opisuje tamkajšnje pre-
bivalce, običaje. Kot bi nizal
perlice na verižico ... Kot je
povedal, pa so nekateri stari
običaji v njegovi prvi domo-
vini povsem izginili, tudi
vojna je pustila svoj pečat.
"Pišete s srcem, dušo, spo-
mini, željami, med drugimi
tudi večkrat ljubeznivo na-
govarjate mlade," pa je tret-
jo knjigo U amanet za sela-
met (Svetinja) povzela To-
mazinova. V njej piše tudi o
tem, da je treba čutiti sočlo-
veka in hkrati čutiti sebe,
svojo preteklost in se je ne
sramovati. In zakaj kahva in

ne kava, je še razložil imam
Nijaz Salkić: "Če bi Bošnjak
izpustil "h", bi izgubil svoj
jezik. Slovenci in Bosanci

smo soroden narod, jezik
tudi, recimo stavek: "Lahko
je tebi." Le naglasimo ga
malce drugače (smeh)."

-13/-7oC

-15/-9oC
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Ka(h)va se peče, ne kuha 
V knjižnici dr. Toneta Pretnarja v Tržiču so v torek priredili bošnjaški večer Bosno, divna moja. 
Gost je bil tržiški imam Nijaz Salkić. 

Stara zdravila
nazaj v lekarno
Jasna Paladin

Zimski čas je obdobje, ko
večina zaradi obolenj in pre-
hladnih nevšečnosti večkrat
obišče zdravnika in lekarno.
Mimoidoče v Cerkljah smo
tokrat spraševali, ali vedo,
kam z zdravili, ki jim je po-
tekel rok trajanja.

Kranj

Spomin na Slovensko popevko

"Enkrat še zapoj, mandolina pesem nežno ...," je verz zmago-
valne skladbe prvega festivala Slovenske popevke leta 1962,
ki sta jo zapela Beti Jurkovič in Stane Mancini. Slovenska
popevka se je rodila na Bledu in postala osrednja zabavno-
glasbena prireditev pri nas. V Gorenjskem muzeju smo se
odločili, da z razstavo obudimo čas kultnih slovenskih zim-
zelenih melodij. Ob tej priložnosti vas prosimo, če imate v
svojem arhivu katerokoli gramofonsko ploščo festivala Slo-
venska popevka ali kakšno drugo gradivo, da se nam oglasi-
te in pomagate sooblikovati razstavo. S skupnimi močmi
bomo nostalgijo prelili v zgodovinski spomin. Za informaci-
je pokličite mag. Moniko Rogelj, 04/201 39 50. J. J.

Jasmina Ilić iz Komende, članica Društva KUD DEM Kranj,
in glasbenik Zilhad Džananović sta zapela in zaigrala nekaj
sevdalink, ljubezenskih pesmi, ki izvirajo iz srca, duše.

Nijaz Salkić in Tanja Tomazin. Dogodek v tržiški knjižnici
je bil dobro sprejet in obiskan. 
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Kranj

Uveljavljanje olajšave za vzdrževane člane

Zavezanci za dohodnino, ki med letom niso uveljavljali po-
sebne olajšave za vzdrževane družinske člane, pa tudi tisti,
ki so olajšavo uveljavljali, a želijo te podatke spremeniti,
imajo še do ponedeljka, 6. februarja, čas za oddajo vloge za
vzdrževane družinske člane. Obrazec dobijo na vseh davč-
nih uradih in izpostavah, lahko pa si ga tudi natisnejo s
spletne strani Davčne uprave RS. Podpisano vlogo lahko 
oddajo po pošti ali osebno na davčni urad oz. izpostavo,
lahko pa tudi prek sistema eDavki, če imajo digitalno 
potrdilo in so za to registrirani. C. Z.




